
در شورای معادن اعلام شد؛

معادن جنوب بابت خسارت به زیرساخت ها ریالی 
پرداخت نکرده اند
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کرمان در وضعیت بحران بالای فرونشست
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال ششم      شماره پیاپی  16۰2      یكشنبه 19 آذرماه 14۰2      8 صفحه      قیمت ۵۰۰۰  تومان  

 پاییز پرباران نشد
به نرمال هم نرسید

 پیش بینی که غلط از آب درآمد؛ 

رئیس سازمان هواشناسی: صحبت های ما پیش بینی است، پیش گویی نیست

به گزارش »کرمان نو« از نشست شورای معادن استان در 
روز شنبه ۱۸ آذرماه، طبق گزارشی که در این جلسه اعلام 
شـد، همچنان معادن جنـوب مبلغـی بابت خسـارت به 
زیرسـاخت های مناطق، پرداخـت نکرده اند. شـایان ذکر 
اسـت بیـش از ۴۰۰ میلیـارد تومـان از معـادن شـمال 

استان بابت خسـارت وصول شده اسـت.  جلسه شورای 
معادنروز گذشـته بدون حضـور مروجی، رئیس سـازمان 
صمت جنـوب برگـزار شـد و در این جلسـه بـرای بـار دوم 
کل پرداختـی معـادن جنـوب من باب خسارتشـان صفر 
اعـلام شـد.  علی رغـم اینکـه در شـورای معـادن مصـوب 

شـده بـود کـه ۴۰۰ میلیـارد تومـان از محـل یـک درصـد 
فـروش معـادن آلاینـده از معـادن شـمال و ۱۰۰ میلیارد 
تومـان از محـل معـادن جنوب اسـتان اخذ شـود تـا این 

۱۰۰ میلیارد در منطقه جنوب هزینه شـود، همچنان 
صمت جنوب نتوانسـته ریالـی از این بابـت اخذ کند.

پارک آبـی دلفین پـس از بازسـازی کلـی و تعویض 
تجهیـزات و وسـایل بـازی و تعمیـرات اساسـی 
سـاختمان و ایمـن سـازی کلیـه بخش هـا، تحویل 
شـهرداری سـیرجان شـد.این مطلـب را مهنـدس 
رحیـم پورحسـینعلی مدیـر زیـر سـاخت و عمرانی 
شـرکت توسـعه آهن و فـولاد گل گهـر بیـان کرد و 
افزود ایـن شـرکت در راسـتای انجام مسـئولیتهای 
اجتماعـی و توجـه بـه نیـاز شـهروندان سـیرجانی 
بـه اماکـن تفریحی و ورزشـی و بـا همت شـهرداری 
سـیرجان، پارک آبـی دلفیـن را که سـالها بـه دلیل 
خرابـی، فرسـودگی و غیـر ایمن بـودن تجهیـزات و 
وسـایل بازی بـا اسـتفاده مانده بـود، بـا اختصاص 
بودجه ای چند ده میلیارد تومانی و بـا به کار گرفتن 
پیمانـكاران مجـرب، بازسـازی و ایمن سـازی کرد.

او گفـت ایـن پـارک بـا 1۰۰۰ متـر مربـع زیربنـا و 
گنجایـش 2۰۰ نفـر، شـامل امكاناتـی از قبیل سـه 
دسـتگاه سرسـره آبـی، اسـتخر کـودک، سرسـره 
کودک، سـونا بخار و خشـک، اتـاق احیا، اتـاق غریق 

نجـات و سیسـتم تهویـه مطبـوع هـوا اسـت.
قـرار اسـت شـهرداری سـیرجان پـس از اخـذ 
مجوزهای اداره اسـتاندارد و تشـكیل تیـم عملیاتی 

برای بهره بـرداری از این مجموعه آبی، بـه زودی آن 
را در اختیـار مـردم سـیرجان قـرار دهـد.

شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر پارک آبی دلفین را تحویل شهرداری داد

آگهی مناقصه عمومی
شرکت سنگ آهن گهر زمین )سهامی عام( شماره: 1402009          تمدید زمانی

.Gohar Zamin Iron Ore Co
شرکت سنگ آهن گهر زمین )سهامی عام(

.Gohar Zamin Iron Ore Co

شرکت سنگ آهن گهر زمین

شرکت سنگ آهن گهر زمین در نظر دارد: 
 جهت تأمین، حمل و تسـت سـوئیچ های سیسـكو سـری C9200 را با مشـخصات مندرج در اسـناد مناقصه 

از طریـق برگـزاری مناقصه عمومی به شـرکت های واجد شـرایط واگـذار نماید.
 لذا از شـرکت های توانمند در این حوزه جهت دریافت اسـناد، از تاریخ 14۰2/۰9/19 لغایت 14۰2/۰9/23 

دعوت به عمـل می آید.
 محـل دریافـت و تحویـل اسـناد مناقصـه: تهـران، بلـوار آفریقـا، بلـوار آرش غربـی، پـاک 12، شـرکت 

سـنگ آهن گهـر زمیـن
 لازم بـه ذکـر اسـت مهلـت تحویـل پاکت هـا به دبیرخانـه مرکزی تهـران تا سـاعت 1۵ روز چهارشـنبه 

14۰2/۰9/29 می باشـد.
 شماره تماس جهت کسب اطاعات بیشتر: ۰91324۰9664 

آبرا
هَدرندهیم

در هفتــه ای کــه گذشــت هتــل 
ــا  ــد ت ــان صدرنشــین گیشــه مان همچن
بــه رقابــت بــا فســیل ادامــه دهــد.

ســینمای ایــران در هفتــه ای کــه 
گذشــت در مجمــوع میزبــان 816 هــزار 
ــود کــه توانســت 33 میلیارد  مخاطــب ب
و ۷31 میلیــون و 22۰ هــزار تومــان 
فــروش داشــته باشــد؛ ایــن آمار نســبت 
ــد صعــودی  ــه هفته هــای گذشــته رون ب
ــی  ــه طــور کل ــی داشــته و ب بســیار خوب
وضعیــت ســینمای ایــران در حــال 

ــت. ــق اس رون
ــی  ــه کارگردان ــم کمــدی »هتــل« ب فیل
تهیه کنندگــی  اطیابــی،  مســعود 
ــر  ــندگی امی ــته و نویس ــد شایس محم
بــرادران و پیمــان جزنــی از ۵ مهــر 
14۰2 در ســینما های ایــران اکــران 
ــزار  ــان 39۵ ه ــه میزب ــن هفت ــد و  ای ش
ــارد و  ــت 6 میلی ــد و توانس ــب ش مخاط

ــته  ــروش داش ــان ف ــون توم ۷9۵میلی
باشــد و در رتبــه اول فــروش گیشــه 

ــرد. ــرار گی ق
بــه  »فســیل«  کمــدی  فیلــم 
ــان  ــم عامری تهیه کنندگــی ســید ابراهی
و کارگردانــی کریــم امینــی از 24 
ــینما های  ــرده س ــفند 14۰1 روی پ اس
سراســر کشــور اســت کــه در هفتــه 
ــه  ــا فــروش 88 هــزار بلیــط ب گذشــته ب
ــون تومان  ــارد و  ۷۰۷ میلی ارزش 3 میلی
ــروش ســینما ها  ــه دوم جــدول ف در رتب

ــت. ــرار گرف ق
انیمیشــن  یــک  زرنــگ«  »بچــه 
ســینمایی در ژانــر ماجراجویــی بــه 
ــه کنندگــی حامــد جعفــری اســت  تهی
که بــا فــروش 94 هــزار بلیــط بــه ارزش 
3 میلیــارد و 18 میلیــون تومــان در 
رتبــه ســوم جــدول فــروش گیشــه 

ســینما قــرار گرفــت.

ــی«  ــه تیغـ ــینمایی »جوجـ ــم سـ فیلـ
ــه  ــن هفتـ ــه ایـ ــر کـ ــتانه مهاجـ مسـ
بـــا فـــروش 62 هـــزار بلیـــط ســـینما 
توانســـت دو میلیـــارد و ۷22 میلیـــون 
ــارم  ــه چهـ ــد و در رتبـ ــان بفروشـ تومـ
جـــدول فـــروش ســـینما ها قـــرار 

ــرد. گیـ

»گیجــگاه« بــه کارگردانــی عــادل 
ــاه روی  ــه از 12 مهرم ــزی اســت ک تبری
پــرده ســینما های سراســر کشــور رفتــه 
ــه ارزش  ــط ب ــزار بلی ــون 29 ه ــا کن و ت
ــان  ــون توم ــارد و 2۵6 میلی ــک میلی ی
فروختــه و در رتبــه پنجــم گیشــه قــرار 

ــت. ــه اس گرفت

هتل رقیب فسیل ماند
 استقبال از بچه زرنگ

طرح پایش دمای ادارات و 
نهادهای دولتی استان کرمان 

آغاز شد
 مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمان گفت: طرح 
پایش مصـرف گاز در راسـتای مدیریت مصرف گاز 

و جلوگیـری از مصـرف بی رویـه آن در همه ادارات، سـازمان ها و شـرکت های 
دولتـی و غیردولتی، نهادهـای انقلاب اسـلامی و... آغاز شـد.

بررسـی مرکـز آمـار ایـران از قیمـت ۵۳ قلـم کالای 
خوراکـی نشـان می دهـد در مقایسـه بـا آبـان سـال 

گذشـته، برخـی محصـولات ماننـد گوشـت قرمـز، تـورم شـدیدی را تجربـه 
کرده اند. هـر ماهه آماری تحت عنوان میانگین سـطوح قیمـت خوراکی ها 
منتشـر می شـود که نشـان می دهـد قیمـت اقـلام خوراکـی به طور متوسـط 
در نقاط شـهری چقـدر بوده اسـت. به طـور کلی، تـورم بـه افزایش متـداوم و 

فراگیـر همـه اقـلام کالایـی گفتـه می شـود.

شـرکت معدنی و صنعتـی گل گهـر در ۸ ماهه منتهی 
بـه آبـان ۱۴۰۲ از فـروش محصـولات خـود بیـش از 

۴۱ هـزار میلیـارد تومان درآمد کسـب نمـود. شـرکت معدنـی و صنعتی گل 
گهـر در ۸ ماهـه منتهی به آبـان از فـروش محصولات خـود بیـش از ۴۱ هزار 
میلیـارد تومـان درآمـد کسـب نمـود کـه ۳۱۱۲ میلیـارد تومـان آن فـروش 

صادراتـی بـوده اسـت. 

در ۸ ماهه منتهی به آبان به ثبت رسید؛

درآمد قابل توجه بیش از
 ۴۱ همت در »کگل«

صدرنشینی گوجه 
و گوشت در رشد 
قیمت  خوراکی ها

صفحه3را 
بخوانید

صفحه 2 را 
بخوانید

ادامه مطلب رادر 
صفحه 2 بخوانید

محمدمهدی فداکار 
در جلسـه شـورای 

معـادن از اعـام سـرمایه گذاری میدکـو 
در صنعـت زغال سـنگ خبـر می دهـد. او 
گفـت: صندوق بازنشسـتگی فـولاد نمی تواند 

سـرمایه گذار باشـد.
به گزارش کرمان نو میدکـو دوهفته ای یک بار 
زغـال وارد کشـور می کند و این میـان صنعت 
زغال سـنگ کرمـان خوابیـده و تولیـدش در 
پایین تریـن حـد ممکـن اسـت. موضوعی که 
اسـتاندار کرمان دلیلش را نبود سرمایه گذاری 
در صنعـت زغال کرمـان اعام می کنـد و چاره 

کار را در سـرمایه گذاری میدکـو می بینـد.

پـارک آبـی دلفیـن پـس از بازسـازی کلـی و 
و  بـازی  وسـایل  و  تجهیـزات  تعویـض 
تعمیـرات اساسـی سـاختمان و ایمن سـازی 

کلیـه بخش هـا، تحویـل شـهرداری 
سـیرجان شـد.

رئیـس کل دادگسـتری اسـتان کرمـان گفـت: 
از ابتـدای امسـال ۱۴ محکـوم بـه قصـاص بـا 
رضایت اولیـای دم از اعـدام رهایـی یافته اند.

حجت الاسـام ابراهیـم حمیـدی در جلسـه 
شـورای قضایـی اسـتان کرمان کـه بـه میزبانی 

معاونت توسـعه حل اختاف استان 
برگزار شـد...

صفحه 8
را بخوانید 

1

2

میدکو در صنعت 
زغال سنگ کرمان 

سرمایه گذاری می کند

شرکت توسعه آهن و فولاد 
گل گهر پارک آبی دلفین را 

تحویل شهرداری داد

رئیس کل دادگستری استان کرمان: 

 ۱۴ محکوم به 
قصاص از ابتدای 

امسال نجات یافتند
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خبر
در شورای معادن اعلام شد؛

معادن جنوب بابت 
خسارت به زیرساخت ها 
ریالی پرداخت نکرده اند

بـه گـزارش »کرمـان نـو« از نشسـت شـورای 
معـادن اسـتان در روز شـنبه 18 آذرمـاه، 
طبق گزارشـی کـه در این جلسـه اعام شـد، 
همچنان معادن جنوب مبلغی بابت خسـارت 
به زیرسـاخت های مناطق، پرداخت نكرده اند. 
شـایان ذکر اسـت بیش از 4۰۰ میلیـارد تومان 
از معادن شـمال اسـتان بابت خسـارت وصول 
شـده اسـت.  جلسـه شـورای معادن روز شنبه 
18 آذر بدون حضـور مروجی، رئیس سـازمان 
صمت جنوب برگزار شـد و در این جلسـه برای 
بـار دوم کل پرداختـی معادن جنـوب من باب 
خسارتشـان صفر اعام شـد.  علی رغـم اینكه 
در شـورای معـادن مصوب شـده بود کـه 4۰۰ 
میلیـارد تومـان از محـل یـک درصـد فـروش 
معادن آلاینده از معادن شـمال و 1۰۰ میلیارد 
تومان از محل معادن جنوب اسـتان اخذ شـود 
تا ایـن 1۰۰ میلیـارد در منطقه جنـوب هزینه 
شـود، همچنان صمت جنوب نتوانسـته ریالی 
از این بابت اخـذ کند. مروجی، رئیس سـازمان 
صمـت جنـوب پیش تـر در جلسـه شـورای 
برنامه ریـزی توسـعه در پاسـخ بـه علـت عدم 
اخـذ خسـارت از معادن جنـوب کرمـان اعام 
کرد که با وجود شـكایت علوم پزشـكی و سایر 
سـازمان ها از معـادن مربوطـه اعام شـده که 
فروشـی ندارند و نمی توانند خسارتی پرداخت 
کنند. اسـتاندار کرمان هـم در واکنـش به این 
موضوع با اشـاره به وجـود تولید کنسـانتره در 
جنـوب اعام کـرده بـود که امـكان نـدارد این 
مجموعـه فروشـی نداشـته باشـد و بایسـتی 
رسـیدگی شـود. بااین حـال همچنـان رقـم 
جذب خسـارت از معـادن جنوب صفر اسـت، 
در این جلسـه اعام شـد که علت عـدم حضور 
مروجی کسـالت اسـت. طبـق گفتـه نماینده 
سازمان صمت جنوب در نشسـت این سازمان 
نهایتـاً می توانـد 1۵ میلیارد من باب خسـارت 
آلایندگـی معـادن جنـوب دریافتـی داشـته 
باشـد. لازم به ذکر اسـت مهدی حسـینی نژاد 
عصر سه شـنبه 2۰ تیر ماه در نشسـت شورای 
معادن اسـتان کرمان گفته بود هزاران میلیارد 
تومـان شـكایت از سـوی دسـتگاه ها در بخش 
جبران خسـارات معـادن بـه زیرسـاخت های 
اسـتان داشـتیم که ایـن شـكایات به شـورای 

معادن ارسـال شـد.
معـادن جنـوب مبلغـی بابـت خسـارت بـه 
زیرسـاخت های مناطـق، پرداخـت نكرده انـد 
شـایان ذکر اسـت بیش از 4۰۰ میلیـارد تومان 
از معادن شـمال اسـتان بابت خسـارت وصول 

شـده است.

رئیس کل دادگستری استان کرمان: 

 1۴ محکوم به قصاص
از ابتدای امسال

نجات یافتند
رئیـس کل دادگسـتری اسـتان کرمـان گفت: 
از ابتـدای امسـال 14 محكـوم بـه قصـاص بـا 
رضایـت اولیـای دم از اعـدام رهایـی یافته انـد.

حجت الاسـام ابراهیـم حمیـدی در جلسـه 
شـورای قضایی اسـتان کرمان که بـه میزبانی 
معاونت توسـعه حـل اختـاف اسـتان برگزار 
شـد، اظهـار داشـت: از ابتـدای سـال تاکنـون 
42 هـزار و 98۷ فقـره پرونده با صلح و سـازش 
مختومه شـده اسـت. نماینده عالی قوه قضائیه 
در اسـتان کرمان عنـوان کـرد: از ابتدای سـال 
تاکنـون 1۵3 هـزار و 1۵۵ فقـره پرونـده در 
شـوراهای حـل اختاف مـورد رسـیدگی قرار 
گرفتـه اسـت. رئیـس شـورای قضائی اسـتان 
کرمـان بیـان کـرد: باتوجه بـه تصویـب قانون 
جدیـد شـوراهای حل اختـاف ضـرورت دارد 
تمامـی مدیـران قضائـی تدابیـر لازم را جهت 
اجرایی شـدن ایـن قانـون در اسـتان کرمـان 
اتخـاذ کننـد.  حجت الاسـام حمیـدی بـا 
اعـام اینكـه مقدمـات راه انـدازی دادگاه های 
صلح در اسـتان کرمـان فراهم شـده اسـت، بر 
سـاماندهی مؤسسـات داوری، میانجی گری و 
هیئت هـای صلـح در اسـتان کرمـان از سـوی 
معاونت توسـعه حـل اختـاف تأکید کـرد.  او 
ادامـه داد: بایسـتی موضـوع ارتقـای کیفیـت 
رسـیدگی ها در داوری هـا در دسـتور کار قـرار 
گیـرد؛ زیـرا نقـش داوری و میانجی گـری در 
جلوگیـری از ورود پرونده هـا بـه دادگسـتری 
مؤثر اسـت.  متوسط زمان رسـیدگی پرونده ها 
در شـورای حل اختـاف 31 روز اسـت  معاون 
توسـعه حـل اختـاف اسـتان کرمـان در 
تشـریح عملكـرد هشـت ماهه شـوراهای حل 
اختـاف اسـتان گفـت: اگـر مـردم دعـاوی 
خـود را با صلـح و سـازش خاتمه دهنـد از بروز 
بسـیاری از مشـكات جلوگیری خواهـد کرد.  
حجت الاسـام محمـد امیرابراهیمـی اظهـار 
دا: ت:در حـال حاضـر یک صد و بیسـت قاضی 
به صـورت پاره وقـت و تمام وقـت و همچنیـن 
یک هزار و 284 نفر به عنوان اعضـا و دبیران در 
شعب شـوراهای حل اختاف مشغول خدمت 
به مـردم هسـتند. این مقـام قضائی متوسـط 
زمـان رسـیدگی پرونده هـا در شـوراهای حل 
اختـاف را 31 روز اعام کـرد و افـزود: در حال 
حاضر نرخ رسـیدگی بـه پرونده هـا 99 درصد 
اسـت کـه امیدواریـم در آینـده نزدیـک ایـن 
درصد را به بـالای 1۰۰درصـد برسـانیم.  او در 
ادامـه مجموع پذیرفته شـدگان آزمـون داوری 
را در اسـتان کرمان 228 نفر اعام کرد و گفت: 
از هفته گذشـته صـدور اباغ هـای داوری آغاز 
شـده اسـت و برای 9 نفـر تاکنون ابـاغ داوری 
صـادر شـده اسـت.  امیرابراهیمـی بـه آخرین 
وضعیت آزمون جذب میانجی گری در اسـتان 
اشـاره و بیان کرد: در مجموع 182 نفـر در این 

آزمـون پذیرفتـه شـده اند.

رئیس کمیته فنی ستاد سالگرد حاج قاسم

پارکینگ 8۰ هزار متری
برای سالگرد حاج قاسم

آماده می شود
 رئیس کمیته فنی سـتاد سـالگرد حاج قاسـم گفت: برای سـهولت تردد 
پارکینـگ 8۰ هزارمتـری در مجموعـه پردیسـان قائـم آماده می شـود. 
محمدرضـا یحیـی زاده گفـت: بـا همـكاری مناطـق حـدود ۵ هزارمتر 
جدول گـذاری و 2 هزارمتر فـرش موزاییـک در محدوده پردیسـان قائم 
)عج( و گلزار شـهدا اجرا شـده اسـت. او با بیان اینكه با همكاری سـازمان 
عمران و بازآفرینی فضای شـهری شـهرداری، یک پارکینگ به مساحت 
8۰ هزار مترمربع، در کنار دریاچه آماده سـازی شـده اسـت، از لكه گیری 
معابـر و کانال های مجموعه پردیسـان قائم )عج( خبـر داد.  او با اشـاره به 
مسـاحت زیاد پارکینـگ، افزود: بـرای ورود، خـروج و هدایت ماشـین ها 
در مسیرهای مشـخص، نیاز اسـت سـازمان مدیریت و مهندسی شبكه 
حمل ونقل شـهرداری کرمـان، یک طـرح ترافیكـی پایه گـذاری کند تا 
بعد از زیرسـازی و محوطه سـازی اطراف آن، اجرایی شـود.  یحیـی زاده، 
به لزوم یـک طراحی ویژه بـرای حمل ونقل عمومـی در روزهای مراسـم 
سـالگرد، در سـطح شـهر و مجموعه پردیسـان قائم )عـج( اشـاره کرد و 
ادامـه داد: در این طـرح، باید محل قرارگیـری اتوبوس هـا و ورود و خروج 
آنهـا، و همچنین تردد و توقف وسـایل نقلیه سـبک، مشـخص شـود.  او 
در خصـوص سـپتیک های پیش بینی شـده اداره آب و فاضـاب بـرای 
سـرویس های بهداشـتی گلزار شـهدا، گفت: با برطرف شـدن اختافات 
اداره آب و فاضاب با پیمانكار و حفر چاه در جاهای مناسـب، محدودیت 
ذخیره سـازی برطـرف خواهد شـد.  معاون حمل ونقـل و امـور زیربنایی 
شـهردار کرمـان و رئیس کمیتـه فنی و عمرانی سـتاد سـالگرد شـهید 
حاج قاسـم سـلیمانی، روند پیشـرفت اقدامات لازم برای قطعه صالحین 
را خـوب ارزیابی کرد و از آماده شـدن یكی از دیوارهای حایـل آن خبر داد 
و یـادآور شـد: تاکنون، حـدود 8۰ صـورت قبر آماده شـده اسـت.  او دفع 
آب های سـطحی و حفر کانال مناسـب را منـوط به همكاری شـهرداری 
منطقه چهار ذکر کـرد و آماده سـازی پایانه مسـافربری و ایجـاد موکب، 
بـرای اسـتقبال از مسـافران را از برنامه هـای پیشـرو دانسـت و گفـت: با 
درنظرگرفتن جمعیت مسافرپذیر پایانه مسافربری، تصمیم گرفته شده 
تـا به صورت شـیفت بنـدی، برای امـور مربـوط به تنظیـف، اقدام شـود.  
یحیی زاده، کنتـرل و پیش بینی اقدامـات لازم در محدوده گلـزار و خارج 
از محدوده را مدنظر قرار داد و از زیرسـازی و آسـفالت کندروهای بزرگراه 
»آیت الله خامنه ای«، توسـط سـازمان عمران و بازآفرینی فضای شـهری 
شـهرداری، خبـر داد و بـه نصب عائـم ترافیكـی موردنیـاز در مجموعه 

پردیسـان قائـم )عج( اشـاره کرد

طرح پایش دمای
 ادارات و نهادهای دولتی 

استان کرمان آغاز شد
 مدیرعامـل شـرکت گاز اسـتان کرمـان گفت: طـرح پایش مصـرف گاز 
در راسـتای مدیریـت مصـرف گاز و جلوگیری از مصـرف بی رویـه آن در 
همـه ادارات، سـازمان ها و شـرکت های دولتـی و غیردولتـی، نهادهـای 
انقـاب اسـامی و... آغـاز شـد. بـه گـزارش روابط عمومـی شـرکت گاز 
اسـتان کرمان، محمدرضا سـلیمانی در تشـریح خبر فوق افـزود: معاون 
اول محتـرم رئیس جمهـوری در بخشـنامه ای وزارتخانه ها، سـازمان ها، 
مؤسسـه ها و شـرکت های دولتـی، نهادهای انقـاب اسـامی، نیروهای 
مسـلح و اسـتانداری ها را ملـزم بـه رعایـت مصـرف بهینـه و ایمـن گاز 
طبیعی کـرد کـه براین اسـاس تمامـی دسـتگاه ها در طول فصل سـرما 
پایـش می شـوند. او بیـان کـرد: طبـق بخشـنامه اباغ شـده همـه این 
نهادها موظف به رعایـت دمـای 18 درجه سـانتی گراد در کلیه فضاهای 
اداری، روشـن نمـودن وسـایل گرمایشـی یـک سـاعت قبـل از شـروع 
سـاعت کاری و خاموش نمودن آن یک سـاعت قبل از پایان وقت اداری، 
خاموش کردن سـامانه های گرمایشـی در خـارج از وقت اداری، اسـتفاده 
 ،)B و A( از دسـتگاه های گازسـوز اسـتاندارد بـا برچسـب انـرژی بـالا
بهینه سـازی موتورخانه هـا و چک نمـودن وسـایل گرمایشـی و کاهش 
حداقـل 2۰% مصـرف گاز طبیعـی هسـتند  مدیرعامـل شـرکت گاز 
اسـتان کرمان ادامه داد: اماکن دولتی، مشـمولین قانون توسـعه صنعت 
گردشـگری و مشـترکین آموزشـی و فرهنگی حداکثر مجـاز به مصرف 
معادل هشـتاد درصد مصارف دوره مشـابه خود در سـال 14۰1 هستند.  
به گفته سـلیمانی طبق این بخشـنامه سـاختمان های تجاری و ورزشی 
بعد از ساعت 18 باید سامانه گرمایشـی خود را خاموش کنند. او با تأکید 
بر اینكـه سـازمان حراسـت دسـتگاه های نامبـرده موظف به نظـارت بر 
حسـن اجرای مفاد این بخشـنامه هسـتند، افزود: در صورت عدم رعایت 
هر کدام از موارد ذکر شـده، پس از اخطار کتبی و تكرار مجدد نسـبت به 
قطع گاز اداراتـی که از مفاد بخشـنامه پیروی نمی کنند، اقدام می شـود.  
سـلیمانی با اشـاره به اینكه مشـترکین بخش های خانگی و تجـاری در 
اولویت این شـرکت قـرار دارند، گفـت: از ادارات دولتی خواهشـمندیم با 
رعایت صرفه جویی در مصـرف گاز طبیعی مـا را در گازرسـانی پایدار در 
فصل سـرما یاری نمایند. او یادآور شـد: در پاییز و زمسـتان سال گذشته 
8 هزار و 6۵3 مورد از ادارات و سـازمان های استان کرمان توسط مأموران 
شرکت گاز بازرسـی شـدند و برای ۵32 مورد اخطار صادر شـد و جریان 
گاز تعداد 31۷ سـازمان به دلیـل بی توجهی و عدم رعایت دسـتورالعمل 

اباغـی، قطـع گردید.

خبر  پیش بینی که غلط از آب درآمد؛ 

 پاییز پرباران نشد، به نرمال هم نرسید
رئیس سازمان هواشناسی: صحبت های ما پیش بینی است، پیش گویی نیست

گزارش
کاغذ وطن 

 میزان بارندگی در اسـتان کرمان وضعیـت رو به بهبودی 
ندارد. در اسـتانی که بخـش بزرگـی از اقتصـاد آن بر پایه 
کشـاورزی اسـت بهره برادران چشـم بـه پیش بینی های 
هواشناسـی دارنـد تا شـاید خبرهـای خوبی در راه باشـد 
و بـوی بـاران بیایید تـا اندکـی گردوغبـار چندین سـال 

خشكسـالی از کرمان رخـت بربندد.
 طبـق اطاعـات پهنـه ای، میانگیـن بارش هـا در سـال 
گذشـته در اسـتان کرمان ۵6.۵ میلیمتـر بارندگی اتفاق 
افتـاده کـه در مقایسـه بـا بـارش بلندمـدت این اسـتان 
بـا 68.3 میلیمتـر، کاهـش 11.8 میلیمتـری بارندگـی 
را نسـبت بـه سـال قبل تـر نشـان می دهـد.  آن طـور که 
رئیس اداره کل هواشناسـی نقل شـده اسـت، بارش سال 
14۰۰ در اسـتان کرمـان 8۰.6 میلی متـر ثبت شـده که 
با این شـرایط تفاوت بارندگی در سـال 14۰1 نسـبت به 
سـال گذشـته کاهش 24.1 میلیمتری بارندگی را نشان 
می دهد. قبل از شـروع پاییز از قول مدیرکل هواشناسـی 
اسـتان کرمان آمـده بود کـه: اسـتان کرمان تحـت تاثیر 
خشكسـالی از خفیف تـا بسـیار شـدید قـرار دارد و روند 
خشكسـالی از سـال 81 آغـاز و بارندگی کمتر شـد و این 
روند هر سـال بدتـر می شـود امـا پیش بینی ها از بارشـی 

خـوب بـرای پاییز ایـن اسـتان خبـر می دهد.
محسـن عراقـی زاده در آخریـن روزهـای تابسـتان  در 
جلسـه سـتاد مدیریت بحـران اسـتان کرمان گفتـه بود 
که: در سـال زراعی جاری 8۵ میلیمتر بارندگی در استان 
داشـتیم و سـال قبل 1۰۷ میلیمتر؛ میزان بارش نسـبت 
به بلندمدت کـه 13۷ میلیمتـر بـوده، 38 درصد کاهش 
را نشـان می دهد. او همچنین در مقایسـه وضعیت بارش 
اسـتان های مختلف،گفته بود:  کرمان 62 درصد بارندگی 

سـال آبی را داشـته و وضعیت خوبی نـدارد.
مدیـرکل هواشناسـی اسـتان کرمـان در همـان جلسـه 
گفتـه بـود: براسـاس پیش بینـی، بارش هـا در سـه ماهه 
پاییز امسـال در حد نرمـال خواهد بـود و دو هفتـه آینده 
نقشـه ها بـروز می شـود و دقیق تـر می توانیـم در رابطه با 

وضعیت بـارش در منطقـه اظهارنظـر کنیم.
از گوشـه کنار خبـر از پاییـز پر باران می رسـید. تـا جایی 

کـه احتمال خطـر سـیاب هـم در پاییز م ـی رفت.
در حالی کـه پیش بینی هـای هواشناسـی از بارش هـای 
نرمـال و بیـش از نرمـال در پاییز و زمسـتان امسـال خبر 
می داد اما اکنـون که در آخریـن ماه پاییز به سـر می بریم 
در روزهای پاییزی، به ویژه آذرماه بـارش چندانی رخ نداد 

و همین مسـئله واکنش هایـی را به همراه داشـت.
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریـت بحران مخاطرات 
وضع هوا با بیـان این کـه پیش بینی ها در حـد احتمالات 

هسـتند و بـا قاطعیت نمی تـوان بـر آن هـا اسـتناد کرد، 
عامل اصلـی تاثیرگـذار بر کم بارشـی ایـن روزهـا را غلبۀ 
فعالیت دو جریـان »MJO« و اسـتقرار مداوم پـر ارتفاع 

جنب حـاره ای بر جریـان ال نینو دانسـت.
صـادق ضیائیـان تاکیـد کـرد کـه ال نینـو تنهـا یكـی از 
مؤلفه هـای تاثیرگذار بـر میـزان بارندگی ها اسـت و ده ها 
عامل دیگـر وجـود دارد کـه می تواند بـر میـزان بارش ها 
تاثیـر بگـذارد. او توضیـح داد کـه در مهرمـاه بارش هـای 
کشـور بالاتر از نرمـال و در آبـان به انـدازۀ نرمـال رخ داد، 
به گونه ای کـه در پایـان آبان ماه بارش ها معـادل میانگین 
 »MJO« بلندمدت بود امـا در آذرماه شـاخص دورپیوند
در حالت نامناسـبی قـرار گرفت که رطوبت مناسـب وارد 
ایران نشـد و یكی از عوامل مهم و تاثیرگذار در عدم بارش 

کافـی، فعالیت نامناسـب این جریـان دورپیوند اسـت.
»ال نینو« پدیده ای اسـت کـه هر چند سـال یک بار باعث 
ایجـاد ناهنجاری های بزرگـی در آب و هوای سراسـر کره 
زمین می شـود و امسـال طبق پیش بینی ها قرار بود پاییز 

پربارشـی را برای ایـران رقم بزند.
به گـزارش فردای کرمـان به نقـل از ایسـنا، ضیاییـان در 
توضیح بیشـتر دربـارۀ فعالیت جریـان دور پیونـد ال نینو 
و ارتبـاط آن بـا میـزان بارندگی های کشـور اظهـار کرد: 
»ال نینـو تنهـا یكـی از مؤلفه هـای تاثیرگـذار بـر میزان 
بارندگی هـا اسـت. ده هـا عامـل دیگـر وجـود دارد کـه 

می توانـد بـر میـزان بارش هـا تاثیـر بگـذارد«.
او افـزود: »در پیش بینی هـای گذشـته نیز تاکید شـد که 
در خوشـبینانه ترین حالت ممكن 6۰ درصـد بارش های 

پاییز و زمسـتان نرمال و بیـش از نرمـال خواهد بود«.

عواملی رو نتیجه پیش بینی تاثیر می گذارند 
او با تاکیـد بر اینكه در گزارش های ارائه شـدۀ گذشـته نیز 
تاکید بـر این بـود که تمـام اطاعـات در حـد پیش بینی 
اسـت و قاطعانـه نمی تـوان بـر آن هـا تاکیـد کـرد گفت: 
»ال نینـو تنهـا یكـی از عواملـی اسـت کـه بـر بارندگـی 
تاثیـر می گـذارد و تاکنون بـا در جریـان بـودن آن میزان 
بارندگی هـا افزایـش یافته بود امـا جریان هـای دور پیوند 
دیگری نیـز وجـود دارنـد که بـا فعالیـت آن هـا می تواند 
نتیجـۀ پیش بینی هـا تغییـر کنـد«. رئیـس مرکـز ملی 
پیش بینـی و مدیریت بحـران مخاطرات وضع هـوا اضافه 
کـرد: »اتفـاق رخ داده و جریان سـاز ایـن روزهـا مربوط به 
فعالیت جریان های دور پیوند دیگری اسـت که بر ال نینو 
غلبه کـرده اسـت و اجـازۀ فعالیت بـه آن نمی دهنـد. در 
مهرمـاه بارش هـای کشـور بالاتـر از نرمـال و در آبـان به 
اندازۀ نرمـال رخ داد، به گونه ای که در پایـان آبان ماه بارش 
ما معادل میانگیـن بلندمدت بـود اما در آذرماه شـاخص 
دورپیونـد »MJO« در حالت نامناسـبی قـرار گرفت که 
رطوبت مناسـب وارد ایران نشـد و یكـی از عوامـل مهم و 

تاثیرگـذار در عـدم بـارش کافـی، فعالیت نامناسـب این 
جریان دورپیوند اسـت«. او افـزود: »از طرفی نیز اسـتقرار 
مداوم پـر ارتفاع جنب حـاره ای در منطقۀ ما موجب شـد 
تا نفوذ سـامانه های بارشـی بر ایران رخ ندهـد و تمام این 
موارد دسـت به دسـت هم داد تا شرایط کم بارشـی در آذر 
ماه اتفـاق افتـد«. ضیاییـان در پایان یـادآور شـد: »موارد 
دیگری نیز بـر بارندگی ها تاثیرگذار اسـت که می تـوان از 
جهات گوناگون آن ها را بررسـی کرد اما مهم ترین عوامل 
عـدم تزریـق رطوبت بـه جو ناشـی از اسـتقرار شـاخص 
دورپیونـد »MJO« در فـاز نامناسـب بـرای کشـور ما و 
اسـتقرار مداوم پر ارتفاع جنب حاره ای بـود که بر فعالیت 
ال نینو غلبـه کـرد و موجب کم بارشـی در آذرماه نسـبت 

بـه پیش بینی های گذشـته شـد«

پیش بینی های خلاف واقع
آنطـور کـه تسـنیم نقـل کـرده اسـت، رئیـس سـازمان 
هواشناسـی درباره پیش بینی هـای خاف واقع سـازمان 

هواشناسـی  بـه ارائـه توضیحاتـی پرداخت.
سـحر تاجبخش مسـلمان در پاسـخ بـه این سـئوال که 
چـرا در فصـل پاییز امسـال علی رغـم اعام هواشناسـی، 
خبـری از بارش هـا نبـود و پیش بینی هـا درسـت نبـود؟ 
اظهار داشـت: مـا بر اسـاس یک سـری شـواهد و مدل ها 
اظهارنظر می کنیـم، صحبت هایمـان پیش بینی اسـت، 
پیش گویـی نیسـت، یعنـی آنچـه را کـه روی نقشـه ها و 
مدل ها می بینیـم، اعـام می کنیـم. او گفـت: در آخرین 
شـورای آبی عالی نیز که با حضـور رئیس جمهـور برگزار 
شـد، اعام کـردم که براسـاس تمـام مدل هـای تولیدی 
داخلـی و مدل هـای کشـورهایی دیگـر، شـواهد افزایش 
بارش ها را نشـان می داد کـه در مهرماه بارش هـای بالای 
نرمال در کشـور داشـته باشـیم امـا در آبان ماه هـم اتفاق 
نیفتاد و ما خودمان بیشـتر از همه از ایـن موضوع ناراحت 

بودیم! رئیـس سـازمان هواشناسـی کشـور اذعـان کرد: 
ناراحتی ما از این موضوع نه تنهـا بخاطر اینكه پیش بینی  
بارش ها درسـت درنیامده، بلكه شـرایط کشـور به نحوی 
اسـت کـه بیشـتر بـه آب نیـاز دارد و ایـن منابع بارشـی 
می توانسـت کمک خوبـی بـرای اسـتان هایی کـه در دو 
سـال اخیر تحـت تاثیر کم بارشـی شـدید بودند، باشـد.

بارش های آبان ماه زیر نرمال
او بـا اذعان بـه اینكه بارش هـا در آبان مـاه زیر نرمـال بود، 
افزود: امروز تمـام صحبت ها بـر پایه احتمالات اسـت، ما 
۵۰ تـا ۷۰ درصـد احتمـال می دهیم  کـه بارش هـا بالای 
نرمال باشـد و در معنای بدبینانه ممكن اسـت کـه 3۰ تا 

۵۰ درصـد پیش بینی هـا نیز اتفـاق نیفتد.
تاجبخـش بیـان کـرد: در جلسـه شـورای عالـی آب که 
رئیس جمهور، وزرای نیرو، جهاد کشـاورزی وزیر کشـور، 
رئیس سـازمان محیط زیست و دسـتگاه ها متولی حضور 
داشـتند، اعـام کـردم کـه تئوری هـا و پیش بینی هـای 
بدبینانه را برای شـرایطی که ممكن اسـت ایـن بارش ها 
اتفاق نیفتند، در نظـر بگیرند و خوشـبختانه مصوب هم 
شـد کـه در حـوزه منابـع آبـی شـرایط بدبینانـه و تمام 
سـناریو را ببینینـد تـا بلكـه منابـع آبـی و ظرفیت های 
کشـور را بـه بهتریـن نحـو مدیریـت کننـد و امیدواریم 
اتفاق هم بیفتـد. او از پیش بینی جدیـد بارش ها خبر داد 
و عنوان کـرد: در دو هفته مانده آذرماه نیز چند سیسـتم  
بارشـی از کشـور عبـور می کنـد امـا بـه نظـر نمی رسـد 
کـه شـرایط به چیـزی کـه انتظـار داشـتیم، برسـد ولی 
بارش هایـی در برخـی اسـتان ها از جملـه کردسـتان 

خواهیم داشـت.
رئیـس سـازمان هواشناسـی ابـراز داشـت: امیدواریـم با 
مدیریـت بهینه و حوزه کشـاورزی، شـرایط کم آبـی را در 

کشـور بـه بهترین نحـو مدیریـت کنیم.
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کاغذ استان

رئیس سـازمان صنعـت، معدن و تجارت اسـتان 
کرمـان:418 میلیـارد تومـان از فـروش مـواد 

معدنـی اسـتان کرمـان وصول شـد
رئیس سـازمان صنعـت، معدن و تجارت اسـتان 
کرمان گفت: 6ماهه نخسـت امسـال در مجموع 
حدود 418 میلیـارد تومان از محل فـروش مواد 

معدنی اسـتان وصول شـده است.
مهـدی حسـینی نژاد در جلسـه شـورای معادن 
اسـتان کرمـان، اظهـار کـرد: قانـون بودجـه 
نحـوه هزینه کـرد فـروش مـواد معدنـی بـرای 
جبـران آلایندگـی و خسـارت های وارده معادن 
را مشـخص می کند. او بـا اشـاره به تشـریح این 
مسـئله، تأکیـد کـرد: بـر اسـاس قانون، هـرگاه 
بهره بـرداری از معـادن و فعالیت هـای معدنـی 
بـه سـاکنان منطقـه و یـا کشـاورزی خسـارت 
وارد کنـد، عـاوه بـر پرداخـت عـوارض بـه 
خسـارت دیدگان بایسـتی یک درصـد از فروش 
معادن آلاینـده پـس از واریز به خزانـه به جبران 

خسـارت های مذکـور اختصـاص یابـد.
او ادامـه داد: البتـه شـورای معـادن می توانـد در 
زمینه یک درصد سـهم فـروش معـادن آلاینده 

تصمیم گیـری کنـد.
 رئیس سـازمان صنعت، معدن و تجارت اسـتان 
کرمان سـپس یادآور شـد: در سـال جاری سهم 

اسـتان کرمـان از ایـن بخـش 1,۵۰۰ میلیـارد 
تومـان بوده اسـت.

حسـینی نژاد در ادامـه بیـان کـرد: بـر اسـاس 
فـروش مواد معدنـی، در شـش ماهه اول امسـال 

298 میلیـارد تومـان وصـول شـده اسـت.
رئیس سـازمان صنعـت، معدن و تجارت اسـتان 
کرمـان افـزود: با احتسـاب بدهـی شـرکت ها از 
سـال قبـل، در مجمـوع، 6ماهـه امسـال حدود 
418 میلیارد تومان وصول شـده که 18 میلیارد 
تومـان بیشـتر از پیش بینـی شـورای معـادن 

اسـت.
او در پایـان با اشـاره بـه چالش 66 واحـد معدنی 
در اسـتان کرمـان گفـت: مسـائل ایـن واحدهـا 
به صورت ویژه و مرتباً در شـورای معادن اسـتان 
مطرح و جهـت یافتـن راه حـل تاش می شـود.

 مدیـر تعـاون روسـتایی جنـوب کرمـان گفت: 
کشـاورزانی کـه تاکنـون بـرای ثبـت کشـت 
قـراردادی خـود اقـدام نكرده انـد، می تواننـد 
بـا ورود بـه سـامانه ایـن طـرح به صـورت 
الكترونیكـی ثبت نـام کننـد و از تخفیـف 2۰ 
درصـدی بیمه محصـول و جایـزه کرایـه حمل 

بهره منـد شـوند.
به گـزارش خبرگزاری فـارس از جنـوب کرمان، 
محمـد بلندنظـر عنـوان کرد: امسـال بر اسـاس 
سیاسـت های دولـت و وزارت جهـاد کشـاورزی 
سـه دسـتگاه متولی کشـت قـراردادی شـده اند 
کـه ادارات کل تعـاون روسـتایی و غلـه در 
محصـولات گنـدم آبـی، دیـم و کلـزا و شـرکت 
پشـتیبانی امـور دام دررابطه بـا محصـول جـو 

اقـدام را انجـام می دهنـد.
او بـا توصیه بـه کشـاورزان بـرای رعایت کشـت 
قراردادی تصریـح کرد: این سـامانه در راسـتای 
توسـعه کشـت قـراردادی و به منظـور افزایـش 
سـود تولیدکننـده، حـذف واسـطه ها، افزایـش 
کیفیـت محصـولات و کاهـش ریسـک بـازار و 
تولیـد ایجاد شـده اسـت و کشـاورزان می توانند 
با ورود به این سـامانه و انتخاب تعاون روسـتایی 
با واردکـردن اطاعاتی مانند ابعـاد زمین، حدود 
اربعـه، اطاعـات فـردی و سـایر موارد خواسـته 

شـده پس از طـی چند مرحلـه و انتخـاب تعاون 
روسـتایی به عنوان دسـتگاه طـرف قـرارداد کار 

ثبـت قـرارداد خـود را انجـام دهند.
مدیـر تعـاون روسـتایی جنـوب کرمـان ادامـه 
داد: گنـدم کاران بـا عقـد قـرارداد بـا تعـاون 
روسـتایی و تحویـل محصـول بـه مراکـز خرید 
ضمن بهره منـدی از تخفیـف 2۰ درصدی بیمه 
محصـول، بـه ازای هر تـن 1۵۰ هـزار تومـان در 
قالـب کرایـه حمـل جایـزه دریافـت می کننـد.

بلندنظـر یـادآور شـد: کشـاورزان می تواننـد 
https://farm. بـا مراجعـه بـه لینـک
mcinext.comو انتخـاب سـازمان تعـاون 
روسـتایی به عنـوان دسـتگاه طـرف قـرارداد 
نسـبت بـه عقـد قـرارداد خـود به صـورت 

الكترونیكـی اقـدام کننـد.

 مدیر جهاد کشـاورزی عنبرآباد از آغاز برداشـت 
بیـش از 1۰۰ هـزار تـن پیـاز طـرح اسـتمرار 
و بادمجـان گلخانـه ای بـه در ایـن شهرسـتان 

خبـر داد.
 ابوالحسـن پیرنیـا سـطح زیر کشـت پیـاز طرح 
استمرار در شهرسـتان عنبرآباد را 2118 هكتار 
اعام کـرد و گفت: برداشـت پیاز طرح اسـتمرار 
از نیمـه اول آذرماه در این شهرسـتان آغاز شـده 
و تا پایان اسـفندماه سـال جـاری ادامـه خواهد 
داشـت. او افـزود: بـرای برداشـت هـر هكتـار 
محصول پیـاز از ۷۵ تـا 8۰ نفر نیـروی کار بومی 
استفاده می شود. پیرنیا شـرایط مطلوب اقلیمی 
در سال جاری را به همراه اسـتفاده از بذر سالم و 
اسـتاندارد و هم چنین تغذیه مناسـب، در میزان 
برداشـت محصـول را مؤثـر دانسـت و اظهـار 
کـرد: پیش بینـی می شـود از 2118 هكتـار 
سـطح زیـر کشـت پیـاز بیـش از 1۰۰ هـزار تن 
محصول باکیفیت برداشـت و بـه بازارهای هدف 
عرضـه شـود. مدیـر جهـاد کشـاورزی عنبرآباد 
از کشـاورزان خواسـت تـا نسـبت به برداشـت و 
عرضه به موقع محصـول خـود برنامه ریزی کنند 
و گفـت: باتوجه بـه اینكـه در حال حاضـر قیمت 
پیاز مناسـب اسـت؛ لذا کشـاورزان باید نسـبت 
به برداشـت منظم، مـداوم و عرضه بـه بازارهای 

مصرف اقـدام کنند تـا با مشـكل انباشته شـدن 
محصول، عرضه بیـش از تقاضـا و کسـادی بازار 

در روزهـای پایانـی روبرو نشـویم.
او هـم چنیـن سـطح زیـر کشـت محصـول 
بادمجان گلخانه ای در شهرسـتان عنبرآباد را 6۰ 
هكتار اعـام کـرد و گفـت: پیش بینی می شـود 
بیـش از ۷2۰۰ تن محصول بادمجان برداشـت و 

روانـه بازارهـای داخلـی و خارجی شـود .
مدیـر جهـاد کشـاورزی عنبرآبـاد بیـان کـرد: 
برداشـت ایـن محصـول همـه سـاله از اواسـط 
آبان مـاه آغـاز شـده و تـا پایـان خردادمـاه 
سـال آینـده ادامـه دارد.پیرنیـا ارقـام بادمجـان 
گلخانه ای را قلمی، دلمـه ای و لامپی عنوان کرد 
که نسـبت به سـال گذشـته 1۰ درصـد افزایش 

تولیـد خواهیـم داشـت.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان: 

۴18 میلیارد تومان از فروش مواد معدنی 
استان کرمان وصول شد

گندم کاران جنوب کرمان برای ثبت کشت 
قراردادی با تعاون روستایی اقدام کنند

آغاز برداشت نوبرانه های گلخانه ای و جالیزی 
در عنبرآباد

در راستای اشتغال و توانمندسازی خانواده های تحت حمایت؛ 

2۰۰ طرح نیروگاه خورشیدی مددجویان کمیته امداد 
شهرستان ارزوئیه افتتاح شد

با حضور دادستان کرمان: 

مشکلات مرغداران کرمانی و نحوه تنظیم 
بازار پایش شد

به منظـور اشـتغال و توانمندسـازی خانواده هـای تحـت 
حمایـت، 2۰۰ طرح نیـروگاه خورشـیدی مددجویان کمیته 
امـداد شهرسـتان ارزوئیه بـا حضور اسـتاندار کرمـان افتتاح 

و وارد مـدار شـد.
 ناصر عسـكری نژاد مدیرکل کمیتـه امداد اسـتان کرمان در 
حاشـیه افتتاح این نیروگاه های خورشـیدی گفت: این 2۰۰ 
طرح نیـروگاه خورشـیدی بـا اعتبـاری بالـغ بـر 3۰ میلیارد 
تومـان در راسـتای اشـتغال و توانمندسـازی خانواده هـای 

تحت حمایـت افتتـاح و وارد مدار شـد.
او با بیـان اینكه بـا افتتاح این طرح هـا در شهرسـتان ارزوئیه 
تعـداد نیروگاه های خورشـیدی در ایـن شهرسـتان به 2۵۰ 
طـرح افزایـش یافت، افـزود: تـا پایان سـال جاری نیـز 1۰۰ 
طرح نیـروگاه خورشـیدی مددجویان در شهرسـتان ارزوئیه 

افتتـاح و وارد مدار خواهد شـد.
 عسـكری نـژاد راه انـدازی پنل هـای خورشـیدی را یكـی 
از راه هـای اشـتغال زایی و خودکفایـی مددجویـان کمیتـه 
امـداد دانسـت و بیان کـرد: ایـن طرح در راسـتای سیاسـت 
اصلـی کمیته امـداد یعنـی توانمندسـازی دائمـی محرومان 
و ایجـاد خودکفایی و اسـتقال مالی برای مددجویـان انجام 

. می شـود
 مدیرکل کمیته امداد اسـتان کرمـان بیان کرد: در راسـتای 
اجـرای ایـن طـرح، افـراد واجـد شـرایط و موقعیـت آنهـا 
شناسـایی و بـه وزارت نیـرو معرفـی خواهند شـد تا شـرایط 

مددجو از نظـر فنی مانند اسـتحكام سـاختمان بـرای نصب 
پنـل خورشـیدی روی پشـت بام یـا کفایـت زمیـن خالی در 
روسـتاها و همین طـور مسـتعد بـودن منطقـه جغرافیایـی 

بـرای دریافـت تابش نـور خورشـید تأیید شـود.
 به گـزارش ایسـنا و بـه نقـل از روابط عمومـی کمیتـه امداد 
اسـتان کرمـان، همچنیـن در سـفر اسـتاندار به شهرسـتان 
ارزوئیـه 4۰ واحـد مسـكن مددجویـان کمیته امـداد در این 
شهرسـتان افتتاح و تحویل مددجویان این شهرسـتان شـد.

 بـه گفتـه مدیـرکل کمیتـه امـداد اسـتان کرمـان، مسـكن 
بخـش زیـادی از هزینه هـای جـاری خانوارهـای محـروم و 

نیازمنـد را بـه خـود اختصـاص داده اسـت.
 ناصـری عسـكری نـژاد بـا بیـان اینكـه اگـر هزینـه تأمیـن 
مسـكن نیازمندان از دوش مددجویان برداشـته شود فرایند 
توانمندسـازی و خودکفایـی آنهـا سـرعت خواهـد گرفـت، 
افزود: در واقع مسـكن مكمـل اشـتغال برای توانمندسـازی 

خانوارهـای تحـت حمایـت کمیتـه امداد اسـت.
 او با اشـاره بـه افتتـاح 4۰ واحـد مسـكن مددجویـان تحت 
حمایـت کمیتـه امـداد شهرسـتان ارزوئیـه گفـت: ایـن 
واحدهای مسـكونی بـا هزینه کـرد 12 میلیارد تومـان اعتبار 

احـداث و بـه بهره بـرداری رسـید.
 عسـكری نژاد بیان کـرد: طی یک سـال گذشـته 1۷2 واحد 
مسـكونی در شهرسـتان ارزوئیه افتتاح و تحویـل مددجویان 

این شهرسـتان شـده است.

نشست بررسـی مشـكات مرغداران، مهم ترین 
مسـائل مرتبـط بـا نحـوه تنظیـم بـازار و فرایند 
توزیـع مـرغ و همچنیـن مشـكات مطروحـه 
از سـوی مرغـداران اسـتان مـورد بررسـی قـرار 
گرفت. دادسـتان عمومی و انقاب مرکز اسـتان 
کرمـان در راسـتای پیگیـری حقـوق عامـه در 
نشسـت مشـترک بـا مسـئولان، بـه مشـكات 
تولیدکننـدگان مـرغ رسـیدگی و بیـان کـرد: 
باتوجه بـه مشـكات مـردم در زمینـه تأمیـن 
مایحتـاج عمومی مـردم، دسـتگاه قضائـی با هر 
گونـه اهمال یا تـرک فعـل مدیـران در خصوص 

سـازماندهی بـازار مـرغ ورود می کنـد.
مهدی بخشـی هـدف خـود را حمایـت از تولید 
دانسـته و اذعان نمـود: حمایـت از تولیدکننده، 
حمایـت از مصرف کننده نیز اسـت و لازم اسـت 
بـا نظـارت بـر فراینـد میانـی ایـن دو، بررسـی 
گـردد کـه چـه اقداماتـی سـبب متضرر شـدن 

تولیدکننـده و مصرف کننـده می شـود.
بررسـی  ضمـن  اسـتان  در  مدعی العمـوم 
راهكارهـای مقابلـه بـا تخلـف و جرایـم جهـت 
کنتـرل بـازار و مقابلـه با کمبـود مرغ در اسـتان 
اذعـان نمـود: خوشـبختانه تابه امـروز موضوعی 
نبـوده کـه جهـت حـل آن مشـكل از اسـتاندار 

کرمـان کمـک بخواهیـم و بـه بهتریـن نحـو 
ممكـن بـه نتیجـه نرسـد و در ایـن راسـتا نیـز 
بـا همـكاری مشـترک دسـتگاه قضـا و دولـت، 
مشـكات مرغـداران را رفـع خواهیـم نمـود. 
محمد امیـن زاده، مدیرعامل اتحادیـه مرغداران 
اسـتان کرمـان: می خواهنـد قیمـت مـرغ را 
دسـتوری پایین نگه دارند که با ادامـه این روند، 
شـاهد ضرر و زیان سـنگین مرغـداران خواهیم 
بود از جهاد کشـاورزی و سـایر نهادهـای متولی 
انتظـار داریـم مشـكات تولیدکنندگان مـرغ را 
بیشـتر مدنظر قرار دهند. امین زاده افزود: جهت 
سـاماندهی بازار مـرغ اسـتان از سـامانه ای برای 
نظارت بر توزیـع عادلانه اسـتفاده می گـردد که 
تمـام مراحـل از عرضـه مرغ زنـده به کشـتارگاه 
توسـط مرغـدار تـا پایـان مرحلـه توزیـع بیـن 
مغـازه داران را شـامل می شـود و بـه ازای هـر 
کیلـو مـرغ زنـده، مبلغـی از مصرف کننـده اخذ 
می گـردد درحالی کـه تـا اجـرای کامـل طـرح 
در سـامانه نبایـد وجهـی اخـذ گـردد و مبلـغ 
تعییـن شـده بـر اسـاس جوجه ریـزی اول بـا 
وزن 2.4 کیلوگـرم بـا وجـود تلفـات و یـا وزن 
کمتـر از مرغـدار اخذ می گـردد که در مـاه مبلغ 
قابل توجهـی را بـه خـود اختصـاص می دهـد.
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خبر
بررسی رشد قیمت ۵3 قلم کالای 

خوراکی در آبان 1۴۰2

صدرنشینی گوجه و 
گوشت در رشد قیمت  

خوراکی ها
بررسی مرکز آمار ایران از قیمت ۵3 قلم کالای 
خوراکی نشان می دهد در مقایسه با آبان سال 
گذشته، برخی محصولات مانند گوشت قرمز، 
تورم شدیدی را تجربه کرده اند. هر ماهه آماری 
تحت عنوان میانگین سطوح قیمت خوراکی ها 
منتشر می شود که نشان می دهد قیمت اقام 
خوراکی به طور متوسط در نقاط شهری چقدر 
بوده است. به طور کلی، تورم به افزایش متداوم و 
فراگیر همه اقام کالایی گفته می شود. معمولا 
به افزایش قیمت یک کالای خاص، تورم اطاق 
نمی شود اما در این گزارش منظور از تورم یک 
کالا، همان شدت رشد قیمت آن کالاست. 
چنانچه رشد قیمت یک کالا در ماه مد نظر را 
نسبت به ماه گذشته اش بسنجیم، تورم ماهانه 
کالای مورد بررسی، به دست می آید. بر اساس 
گزارشی که اخیرا از مرکز آمار منتشر شده، 
مشاهده می شود در ماه گذشته گوجه فرنگی و 
کدو سبز بیشترین افزایش قیمت را از میان ۵3 
قلم کالای اصلی سفره خانوار تجربه کرده اند 
به طوریكه گوجه طی یک ماه با 46.2 درصد و 
کدو سبز با 13.۵ درصد افزایش قیمت مواجه 
شده است. عموما محصولات کشاورزی به دلیل 
فصلی بودن در ماه های مختلف سال با نوسان 
قیمت مواجه می شوند و احتمالا دلیل افزایش 
شدید قیمت گوجه طی یک ماه اخیر مرتبط 
به شرایط کشت آن است. همچنین مشاهده 
می شود در آبان، قیمت خیار و پرتقال نیز در 
مقایسه با مهر ماه افت کرده و رشد قیمت آن ها 
به ترتیب منفی ۷.1 و منفی 19.3 درصد برآورد 
شده است. از میان کالاهای مهم خوراکی نیز 
مشاهده می شود که در ماه گذشته، برنج ایرانی 
و روغن مایع با 1.2 درصد و 3.3 درصد کاهش 
قیمت مواجه بوده اند درحالیكه سطح قیمت 
تخم مرغ 2.8 درصد، تن ماهی 3.4 درصد 
و گوشت گوساله با 1.3 درصد افزایش پیدا 

کرده است.

سهم پول و شبه پول از نقدینگی؛

دور تند موتور چاپ پول 
در انتهای تابستان

بر اساس گزارش های بانک مرکزی، جزئیات 
متغیرهای تورم ساز در انتهای تابستان 14۰2 
اعام شده است. بر پایه همین آمار، مشاهده 
می شود پایه پولی در اقتصاد ایران رشد 42 
درصدی داشته درحالیكه نقدینگی حدود 2۷ 
درصد رشد کرده است. عاوه بر این موضوع، 
ترکیب نقدینگی از پول و شبه پول نیز با 
تغییراتی مواجه بوده است. پول پرقدرت یا پایه 
پولی به کل دارایی هایی از بانک مرکزی گفته 
می شود که در ازای آن پول در جامعه تزریق 
شده است. آمارها نشان می دهد در انتهای 
تابستان سال جاری حجم پول پرقدرت در 
جامعه حدود 981 هزار میلیارد تومان به ثبت 
رسیده که نسبت به شهریور 14۰1 حدود 
29۰ همت بیشتر شده یا به عبارت دیگر 42 
درصد رشد کرده است. بر اساس آمار، بیش از 
پنجاه درصد رشد پایه پولی در یكسال منتهی 
به شهریور 14۰2 را بدهی بانک ها به بانک 
مرکزی داشته است. همچنین در مقایسه 
با انتهای سال 14۰1 پایه پولی حدود 14.1 
درصد معادل 121 همت رشد داشته است. 
پایه پولی برای تزریق شدن درون جامعه، 
ابتدا از کانال بانک ها عبور می کند. به دلیل 
خاصیت خلق شبه پول میان بانک ها، پول 
پرقدرت با ضریب فزاینده چند برابری، منجر به 
تزریق نقدینگی بزرگتر از پایه پولی در اقتصاد 
می شود. در حال حاضر بر اساس محاسبات 
بانک مرکزی، به ازای هر واحد پول پرقدرتی 
که توسط بانک مرکزی خلق می شود، حدودا 
۷.23 واحد نقدینگی در اقتصاد تزریق می شود. 
بنابراین مطالعات نشان می دهد در آخرین ماه 
تابستانی 14۰2 بیش از ۷ هزار و 99 همت 
نقدینگی در اقتصاد در جریان بوده است. بر 
اساس محاسبات، حجم نقدینگی در جامعه 
در مقایسه با شهریور سال گذشته 1۵۰۵ 
همت معادل 26.9 درصد رشد داشته و در 
قیاس با انتهای 14۰1 بیش از ۷61 همت 
افزوده شده یا به عبارت دیگر متحمل رشد 
12 درصدی شده است. نقدینگی به دو بخش 
اصلی قابل تقسیم است. بخشی از نقدینگی به 
راحتی در دست افراد داد و ستد می شود که به 
آن پول گفته می شود. این بخش از نقدینگی 
کل اسكناس و مسكوک در دست افراد و 
سپرده های دیداری را شامل می شود. بر اساس 
آمارها در انتهای تابستان 14۰2، حدود هزار و 
۷91 همت از کل ۷ هزار و 99 همت نقدینگی 
موجود در جامعه از پول تشكیل شده است. به 
همین ترتیب 2۵.2 درصد از کل نقدینگی در 
اقتصاد در انتهای تابستان، از جنس پول بوده 
است. همچنین بر اساس محاسبات، کل حجم 
پول موجود در جامعه در انتهای شهریور 
14۰2 در قیاس با ماه مشابه در 14۰1 حدود 
4۰.6 درصد معادل۵1۷ همت رشد کرده 
است. به گزارش اکوایران،این درحالیست که 
باقی نقدینگی را تماما شبه پول در بر گرفته 
است. تنها تفاوت پول و شبه پول در محدودیت 
برداشت و استفاده از شبه پول خاصه می شود. 
به عبارت دیگر سپرده های مدت دار که افراد 
با یک تاخر زمانی قابلیت برداشت از آن ها را 

دارند، شبه پول به شمار می آیند.
مشاهده می شود در بازه زمانی مورد بررسی، 
حدود ۷4.۷ درصد از کل نقدینگی در جامعه 
معادل ۵ هزار  و 3۰۷ همت، جنس شبه پول 
داشته که در مقایسه با مقطع زمانی مشابه در 
سال گذشته حدود  22.8 درصد و معادل 98۷ 

همت بیشتر شده است.

سازمان جهانی کار گزارش کرد؛

افزایش آمار کودکان کار با 
تغییرات آب و هوایی

تحقیقات ILO نشـان می دهد که تغییرات آب و هوایـی عمیقا بر کار 
کـودکان تاثیر می   گذارد. بر اسـاس مقاله جدید منتشـر شـده توسـط 
سـازمان جهانـی کار )ILO(، تغییـرات آب و هوایـی و تخریب محیط 
زیسـت می تواند باعـث افزایـش چندبرابری میـزان احتمال پیوسـتن 
کودکان بـه بـازار کار شـود. به   ویـژه در بخـش کشـاورزی، ایـن میزان 
بیشتر می شود... براسـاس این گزارش، ۷۰ درصد از کل کودکان کار در 
بخش کشـاورزی فعال هسـتند که بیشـترین میزان آن در قاره آسیا و 
سپس آفریقا مشاهده می شـود. این مقاله در مورد کار کودکان و نسبت 
آن با تغییـرات آب و هوایی، در حالی منتشـر می شـود کـه نمایندگان 
کشـورها برای بحث در مورد اقدامات بـرای مهار تغییـرات آب و هوایی 
در کنفرانس پاریس موسـوم به »COP28« قـرار بود تا مـوارد الزامی 
درباره کنتـرل تخریـب محیـط زیسـت را رعایت کننـد. امـا همزمان 
بـا چهاردهمیـن کنفرانس مربـوط به منـع کار کـودک، هنـوز اقدامی 
جدی در این حـوزه صورت نگرفته اسـت. نیـروی کار در زنجیره تامین 
این مقالـه نشـان می دهد کـه تغییـرات اقلیمـی -و پاسـخ   های بخش 
دولتی و خصوصـی بـه آن- تاثیر عمیقـی بـر کار کودکان و پیشـرفت 
برای پایـان دادن به کار کـودک دارد. در این گزارش، کـودکان به عنوان 
یكـی از گروه هـای جمعیتـی در معـرض بیشـترین خطر شـوک   های 
سیستماتیک ناشـی از تغییرات آب و هوایی شناخته شـده   اند. افزایش 
فقر ناشی از خشكسـالی و کاهش سـطح آب   های سـطحی و فرسایش 
خـاک بیـش از هرچیـز روسـتاها را در بـر می گیـرد و باعـث می شـود 
نیاز به نیـروی کار کـودک افزایش یابد. همچنیـن افزایش فقـر خانوار 
روستایی باعث گسیل بخشی از کودکان به شـهرها در قالب نیروی کار 
کودک در شهر شـود. آسـیب   های ناشـی از تغییرات آب و هوایی به طور 
قابـل توجهی بـر معیشـت و شـرایط زندگـی خانـوار تاثیر می   گـذارد، 
افراد بیشـتری را به سـمت فقر سـوق می دهد و شـرایط کسـانی را که 
قبا فقیر و آسـیب   پذیر هسـتند، تحقیر می   کنـد. این مقالـه می گوید 
شـواهدی وجود دارد که نشـان می دهـد این شـرایط خانوارهـا را وادار 

می   کند بیشـتر به کار کـودکان تكیـه کنند. 

در 8 ماهه منتهی به آبان به ثبت رسید؛

درآمد قابل توجه 
بیش از ۴1 همت در »کگل«

شـرکت معدنی و صنعتـی گل گهـر در 8 ماهـه منتهی به آبـان 14۰2 
از فـروش محصـولات خـود بیـش از 41 هـزار میلیـارد تومـان درآمد 
کسـب نمود. شـرکت معدنی و صنعتی گل گهـر در 8 ماهـه منتهی به 
آبان از فروش محصـولات خود بیـش از 41 هزار میلیارد تومـان درآمد 
کسـب نمود که 3112 میلیارد تومان آن فـروش صادراتی بوده اسـت. 
گفتنی اسـت مبلغ فروش این شـرکت در مدت یاد شـده در مقایسه با 
مدت مشـابه سـال قبل 63 درصد رشـد داشـته اسـت.  در آبان فروش 
۵98۰ میلیارد تومانی را ثبت کرد که در مقایسـه با آبان سـال گذشـته 
افزایش حدود 2 برابری را نشـان می دهـد. افزایش نرخ و تعـداد فروش 
محصولات به ویـژه گندله از دلایل رشـد درآمد عملیاتـی کگل تا پایان 

آبان مـاه بود. 

کرمان در وضعیت بحران بالای فرونشستخبر

حمله جنون آمیز به سفره های آب زیرزمینی
گزارش
انتخاب

8ماه پس از تحویل »لایحه مهار فرونشست زمین« به مجلس، 
جزئیات تازه ای از ماموریت های وزرا، در مورد »توقف بحران 
زیرخاکی کشور« اعام شد. براساس گزارش رسمی مرکز 
پژوهش های مجلس، پنج استان تهران، خراسان رضوی، 
اصفهان، البرز و کرمان با خطر بالای »فرونشست« روبه رو 

هستند.
8ماه پس از تحویل »لایحه مهار فرونشست زمین« به مجلس، 
جزئیات تازه ای از ماموریت های وزرا، در مورد »توقف بحران 
زیرخاکی کشور« اعام شد. براساس یک گزارش رسمی، 
پنج استان با خطر بالای »فرونشست« روبه رو هستند. برخی 
اعضای کابینه، »ضعف حكمرانی آب« را منشأ بحران معرفی 
کردند. قرار است، »آب برنامه ریزی شده« برای تک تک 
استان ها به تصویب برسد. ابعاد ماموریت ویژه به ۵ وزیر برای 
تعقیب قاتل زیرخاکی، جزئیات قابل تاملی از بحران فرونشست 
زمین در کشور را نشان می دهد. 8 ماه بعد از تحویل یک لایحه 
با موضوع »کنترل فرونشست زمین و کاهش اثرات آن در 
کشور«، تحقیق بازوی پژوهشی مجلس درباره واقعیت   هایی از 
بحران فرونشست در شهرهای مختلف، تهران را در لیست پنج 
استان درگیر بحران بالا، معرفی کرد. در این لایحه در حالی به 
وزرای پنج وزارتخانه ماموریت داده شده است به فراخور 
حیطه فعالیت   های خود، به کنترل بحران فرونشست در کشور 
بپردازند، که آدرس دقیق برخی از مناطقی که در معرض خطر 
جدی از بابت فرونشست هستند اعام شده است. وزارت کشور، 
وزارت نیرو، وزارت جهاد کشاورزی، وزارت راه وشهرسازی، 
وزارت صمت و برخی سازمان های تابعه آنها در لایحه کنترل 
فرونشست زمین، به عنوان وزارتخانه   ها و دستگاه های مسئول 

این موضوع تعیین شده   اند.

ماموریت مسئولان در لایحه
در این لایحه تاکید شده است که دولت باید »بارگذاری جدید 
جمعیتی در هر نقطه کشور را بر اساس محدودیت آبی« صورت 
دهد. وزارت نیرو باید »آب قابل برنامه   ریزی« برای هر شهر و 
استان را بر اساس مصارف مختلف تعیین کند. تعیین»عمق 
برداشت از چاه   ها« و انجام »تغذیه مصنوعی« سفره   های 
زیرزمینی از دیگر ماموریت   های این وزارتخانه است. وزارت 
جهاد کشاورزی باید »بر اساس آب قابل برنامه   ریزی« نسبت به 
اصاح جغرافیایی محصولات آب   بر اقدام کند.وزارت کشور باید 
الگوی مخصوص آبیاری فضای سبز در شهرها را تعیین کند و 
وزارت راه و شهرسازی باید در ضوابط ساخت وساز، کاری کند 
که سازنده   ها، »مسیر ورود آب باران به فاضاب ساختمان   ها 
را تغییر دهند تا این آب به چاه جذبی برود«. وزارت صمت با 
همكاری وزارت نیرو و سازمان محیط زیست، صنایعی را که 
برای اداره آنها به حجم بالایی از آب بر اساس مصوبه آب قابل 
برنامه   ریزی نیاز است شناسایی و ضمن جلوگیری از احداث و 

گسترش این صنایع در پهنه   های دارای خطر اقدام کند.

برای شهرداری   های کشور نیز تكلیف شده است که در وضعیت 
بحران باید معابر شهری را »تراوا« کنند تا آب باران جذب 
شود و از پساب شهری برای آبیاری فضای سبز استفاده کنند. 
سازمان محیط زیست هم باید نسبت به مهار صنایع آب   بر 
در مناطق بحرانی اقدام کند. اما این وزارتخانه   ها و سازمان ها 
نظرات متفاوتی درباره این لایحه دارند. از آن جمله وزارت 
کشور معتقد است که به دلیل تعدد قوانین در این زمینه نباید 
به سمت ایجاد قانون جدید رفت. وزارت نیرو معتقد است 
فرونشست در کشور متولی ندارد اما این لایحه هم تكلیف 
قانونی جدیدی ایجاد نمی   کند. از دید وزارت جهاد کشاورزی، 
در صورتی که پیش تر قانون توزیع عادلانه آب و قانون افزایش 
بهره   وری آب به درستی انجام شده بود فرونشست هم   اکنون 
کنترل شده بود. در این گزارش، با اشاره به اینكه فرونشست 
در دو نوع »طبیعی« و با منشأ »انسانی« ایجاد می شود، بخش 
قابل توجهی از بحران فرونشست در کشور با منشأ انسانی یا 
نوعی حادثه انسان   ساز معرفی شده که برخاف سیل و زلزله، 
»رخداد تدریجی با سرعت وقوع پایین« است و وجوه خارجی 
در لحظه وقوع ندارد. در واقع، فرونشست پدیده   ای است که 
به تدریج رخ می دهد و همین تدریجی بودن آن باعث شده 
است این بحران کمتر دیده شده و مورد توجه قرار بگیرد. 
وقتی بافت اسفنجی لایه   های زیرین زمین )خلل و فرج   های 
سطوح خاکی و سنگی درون زمین( در اثر »برداشت آب 
بیش   از توان سفره   های زیرزمینی«،     از بین می رود، سطح 
زمین نشست می کند. فرونشست در زیر خاک اتفاق می   افتد 
و باعث خسارت   های جانی و مالی می شود. بر اساس تحقیقات 
به عمل آمده هم   اکنون 18 استان کشور در وضعیت »خطر« 
ناشی از بحران فرونشست هستند؛ 8 میلیون واحد مسكونی 
در کل کشور )1۰درصد خانه   ها( در خطر تخریب است و 24 
میلیون نفر نیز در معرض خطرات ناشی از این پدیده هستند. 
در این میان، ۵ استان تهران، خراسان رضوی، اصفهان، البرز 
و کرمان در وضعیت بحران بالا هستند. از آن جمله در تهران، 
مناطق 1۷ تا 21 و فرودگاه امام خمینی )ره(، فرودگاه مهرآباد 
و خطوط انتقال انرژی در بخش جنوب غرب و خطوط قطار 
شهری و مترو، در خطر هستند. در اصفهان نیز حدود 1۰ هزار 
کیلومترمربع شامل 3۰ هزار و3۰۰ واحد مسكونی، به طور ویژه 
پالایشگاه برق شهید منتظری، ورزشگاه نقش جهان، فرودگاه 
بین المللی شهید بهشتی، پست   های خطوط انتقال نیرو فشار 
قوی، شهرک صنعتی محمودآباد، خطوط انتقال سوخت 
به فرودگاه نایین و سگزی، خطوط قطار برون شهری به ویژه 
خط اصفهان به شاهین شهر، ابنیه تاریخی مانند پل روی 
رودخانه زاینده رود به شدت در معرض تهدیدهای ناشی از 

فرونشست هستند.

فرونشست در ایران ۵ برابر دنیا
در گزارش مرکز پژوهش   های مجلس اعام شده است که نرخ 
فرونشست در ایران پنج برابر میانگین جهانی است و بیش از 
3۵ درصد جمعیت کل کشور در معرض خطر فرونشست قرار 

دارند. در تشریح علل وقوع بحران فرونشست نیز چند عامل 
ذکر شده است که از آن جمله می توان به نحوه حكمرانی آب 
و برداشت بیش از حد مجاز از منابع سفره   های آب زیرزمینی 
اشاره کرد. بر اساس داده   های درج شده در این گزارش، 
برداشت از آب   های زیرزمینی در ایران 1.۵ برابر حد تعریف شده 
است. چون »مصارف آب« در کشور 1۰ درصد بیشتر از »منابع 
در اختیار« است. میزان برداشت از منابع آب کشور، برای تامین 
مصارف اصلی تا شهریور ماه 14۰2، باید معادل 81.۵ میلیارد 
مترمكعب بوده باشد که سهم منابع آب زیرزمینی 3۵ میلیارد 
مترمكعب است؛ اما در حال حاضر مصرف میزان آب سالانه در 
کشور حدود 98 میلیارد مترمكعب و سهم منابع آب زیرزمینی 
۵4 میلیارد مترمكعب است.اختاف موجود بین برنامه   ریزی 
منابع آب و مصرف واقعی که منجر به برداشت بیشتر از منابع 
آب کشور شده است عما به منابع آب زیرزمینی تحمیل 
شده است.این اضافه برداشت منجر به تعدی به حق آبه   های 
محیط   زیستی و تخلیه آب   های استاتیک کشور شده وکسری 
حجم آبخوان   های کشور را به همراه داشته است. بنابراین و با 
توجه به اینكه فرونشست معلول بیش   بارگذاری صورت گرفته 
بر منابع آب زیرزمینی است بنابراین باید برای کنترل علت این 

پدیده و کاهش اثرات آن روند کنونی اصاح شود.

پیامدهای فرونشست
بر اساس این گزارش، وقوع پدیده فرونشست زمین پیامدهای 
متعددی در حوزه های اقتصادی، اجتماعی، سیاسی، زیست 
محیطی و... به دنبال دارد. ازجمله پیامدهای اقتصادی 
فرونشست می توان به افزایش هزینه نگهداری زیرساخت ها، 
کاهش ارزش زمین و اموال، خسارت به شریان های حیاتی، 
آسیب به ساختمان ها و ابنیه، اختال در فعالیت های اقتصادی 
و نابودی کسب و کارها اشاره کرد. خطر سیاب، اختال 
در مدیریت آب و بخش های مرتبط، تشدید پیامدهای 
خشكسالی، کاهش تنوع زیستی و ارزش اکولوژیكی و... نیز 
ازجمله اثرات زیست محیطی فرونشست هستند. از منظر 

اجتماعی نیز فرونشست زمین می تواند کاهش کیفیت محیط 
زندگی انسان ها، اختال در بهداشت روانی، نارضایتی های 

اجتماعی و... را در پی داشته باشد.
این پدیده در حال حاضر در برخی مناطق به حد بحران رسیده 
که حل آن نیازمند هماهنگی، همكاری و اجماع کلیه نهادها 
و دستگاه های اجرایی مرتبط و برنامه ریزی جامع و بلندمدت 
است. دراین گزارش با اشاره به پیامدهای فرونشست در کشور، 
به از بین رفتن اماک و اموال مردم در مناطقی که فرونشست 
اتفاق می   افتد اشاره شده است. از بین رفتن خطوط لوله   های 
آب و گاز و برق و راه و ریل و کلیه زیرساخت   ها، مرگ آبخوان   ها 
)همان سفره   های زیرزمینی که بعد از برداشت بی   رویه و 
فرونشست زمین، دیگر قادر به آبگیری مجدد از آب   های 
روسطحی )باران( نیستند(، بروز گسترده سیل به دلیل »از 
بین رفتن قابلیت جذب آب در لایه   های زیرین«، از بین رفتن 
دشت   ها و مزارع کشاورزی در اثر سیل   ها و »تخریب دومینویی 
منابع آب و کشاورزی و زیرساخت« از پیامدهای این بحران و 
ادامه آن در کشور اعام شده است. همچنین توسعه فرونشست 
زمین در نهایت منجر به آسیب   دیدگی کلیه مستحدثات 
سطحی و زیرسطحی به شكل ترک   خوردگی در ساختمان، 
گسیختگی شریان   های حیاتی و آسیب   دیدگی سامانه   های 
حمل ونقلی و سایت   های تاریخی و فرهنگی خواهد شد. در این 
بین مستحدثات با ابعاد بزرگ و المان   های طولی مانند خطوط 
لوله، باندهای فرودگاهی، خطوط ریلی و شریان   های جاده   ای، 
در معرض آسیب بیشتری قرار می   گیرند. مرکز پژوهش   های 
مجلس در جمع   بندی و نتیجه   گیری این گزارش اعام کرده 
است: مساله اصلی کشور در این رابطه، نه خلأ قانونی، بلكه 
عدم اجرای قوانین موجود و ضعف نظارتی در این حوزه است. 
با توجه به تعدد قوانین در کشور و اینكه خلأ قانونی در این 
زمینه وجود ندارد، نیازی به ارائه قانون جدید نیست و اولویت 
با به روزرسانی و اجرای قوانین موجود اســت در صورت نیاز به 
ارائه طرح جدید، آسیب شناسی و بررسی عدم موفقیت قوانین 

وطرح های قبلی در گام اول ضرورت دارد.

رنا 
  ای

س:
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کاغذ اقتصادی

ــع  ــر صنای ــد دیگ ــز مانن ــولاد نی ــت ف صنع
ــش  ــواع چال ــا ان ــازار ب ــد و ب ــد تولی در رون
هــا و موانــع مواجــه اســت در واقــع بــه 
ــا  گفتــه کارشناســان صنعــت فــولاد ایــران ب
مشــكاتی ماننــد تحریم هــای بیــن  المللــی، 
مشــكات مالــی، کاهــش تقاضــا و مشــكات 
ــر  ــر ب ــن ام ــه ای ــت ک ــه اس ــی مواج مدیریت
کلیــه صنایــع وابســته نیــز اثــر گــذار اســت.
مرتضــی رضایــی مدیــر عامــل شــرکت فعــال 
ــاژی  ــات آلی ــری قطع ــه گ ــوزه ریخت در ح
مــورد مصــرف در صنایــع نیروگاهــی، 
ــو  ــادن در گفتگ ــیمی و مع ــولادی، پتروش ف
ــای  ــت ه ــازار بحــث محدودی ــگار ب ــا خبرن ب
انــرژی را مطــرح مــی کنــد و مــی گویــد: مــا 
یكســری موانــع و مشــكات قدیمی و ســنتی 
ــم مثــل مــواردی کــه در حــوزه تامیــن  داری
اجتماعــی، مالیــات و بانــک هــا وجــود 
دارد. ضمــن اینكــه الان یكســری موانــع 
جدیــد هــم پیــدا شــده از جملــه بحــث 
ــا تقاضــای  ــای ب ــرای شــرکت ه ــه ب ــرق ک ب
ــی  ــر کارشناس ــات غی ــری تصمیم ــالا یكس ب
گرفتــه شــده اســت. از ســوی دیگــر موضــوع 
گاز را داریــم و کمبــود گاز کــه بحــث تامیــن 
انــرژی مــا اســت و معمــولا در 6 مــاه اول 
ســال بــا مشــكل نبــود بــرق و 6 مــاه دوم هم 

ــم. ــروکار داری ــود گاز س نب
وی ادامــه داد: امســال بــا سیاســتی کــه 
دولــت در پیــش گرفتــه بحــث نبــود 
نقدینگــی در بــازار کــه جهــت کنتــرل 
تــورم بــوده، یــک رکــود شــكل گرفتــه 
ــت.  ــده اس ــورم ش ــا ت ــراه ب ــود هم ــه رک ک
ــه  ــوی تســهیات بانكــی گرفت متاســفانه جل
شــده و شــرکت هــای مــادر و شــرکت هــای 

ــه شــرکت هــای  ــی ب ــزرگ نیــز تزریــق مال ب
ــام  ــتی انج ــه درس ــكاران ب ــته و پیمان وابس
ــال  ــا امس ــت م ــن صنع ــد. بنابرای ــی دهن نم

ــت. ــرو اس ــی روب ــش های ــن چال ــا چنی ب
ــه  ــن فعــال صنعــت همچنیــن در پاســخ ب ای
ــدر  ــوژی چق ــر تكنول ــه از نظ ــوال ک ــن س ای
ــه روز رســانی شــده اســت، گفــت:  صنعــت ب
در برخــی از حــوزه هــا بــه جــرات مــی 
ــیاری از  ــه در بس ــوژی ک ــت تكنول ــوان گف ت
ــوص  ــه خص ــران ب ــال ای ــای فع ــرکت ه ش
ــت  ــل رقاب ــا وجــود دارد قاب ــان ه ــش بنی دان
ــه  ــت. ب ــا اس ــزرگ دنی ــای ب ــرکت ه ــا ش ب
عنــوان مثــال مجموعــه مــا الان تعــداد 
زیــادی از محصــولات شــرکت هــای دولتــی 
ــن  ــد و از واردات ای ــی کن ــازی م ــی س را بوم
ــرده  ــری ک ــروج ارز جلوگی ــولات و خ محص
اســت از جملــه در پــروژه هایــی کــه در 
ــرای ذوب  ــی ب ــت محیط ــای زیس ــث ه بح
آهــن انجــام دادیــم و همچنــان هم مشــغول 
هســتیم. در حالــی کــه پیــش از ایــن از 
ــن  ــد. همچنی ــی ش ــیه وارد م ــان و روس آلم

در بحــث هــای نیروگاهــی قطعاتــی کــه 
ــی  ــی مهندس ــیلندرهای نیروگاه روی سرس
ــان وارد  ــا از آلم ــم قب ــام دادی ــوس انج معك

ــت. ــده اس ــی ش م
ــک  ــت کشــور ی ــولاد: صنع ــت ف ــال صنع فع
صنعــت کامــا دولتــی اســت و حیــات و 
ــک  ــی و کوچ ــای خصوص ــرکت ه ــات ش مم
بــر اســاس تصمیمــات دولــت هــای مــا 
اســت لــذا اگــر در جهــت مثبــت باشــد حتما 
در مســیر رشــد و شــكوفایی اســت امــا 
ــد  ــه یاب ــكل ادام ــن ش ــه ای ــد ب ــر بخواه اگ
بعیــد اســت بتوانیــم بــه ســر منــزل مقصــود 

برســیم
ــت را  ــن واقعی ــد ای ــه بای ــزود: البت ــی اف رضای
بپذیریــم کــه بــا توجــه بــه اینكــه دسترســی 
ــوژی روز  ــزات و تكنول ــات، تجهی ــه اطاع ب
دنیــا ســخت اســت و در برخــی مواقــع امكان 
ــا  ــوزه ه ــی از ح ــذا در برخ ــت و ل ــر نیس پذی
ــی  ــورد برخ ــع در م ــتیم. درواق ــب هس عق
ــا  ــع ی ــی شــود در واق ــه وارد م ــی ک تجهیزات
ــا اســت . ــل اروپ ــوژی 1۰ ســال قب ــا تكنول ب

مرکـز پژوهش هـای مجلـس در گزارشـی بـه 
بررسـی لایحـه بودجـه 14۰3پرداختـه اسـت. 
یكـی از محورهـای ایـن گـزارش، کسـری 
هدفمندسـازی  2۷1هزارمیلیاردتومانـی 
یارانه هـا در لایحـه بودجـه 14۰3 اسـت. بـر این 
اسـاس میـزان تحقـق منابـع هدفمندسـازی 
یارانه هـا در لایحـه بودجـه 14۰3، در صـورت 
تـداوم شـرایط فعلـی، 6۰۰هزارمیلیاردتومـان 
بـرآورد شـده در حالی کـه مجمـوع هزینه هـا 
8۷1هزارمیلیاردتومـان تخمیـن زده می شـود. 
رشد مصارف خرید تضمینی گندم و یارانه دارو از 
عمده دلایل کسـری این بخش در بودجه 14۰3 
خواهـد بـود. از دیگر نقـاط ضعف لایحـه بودجه 
14۰3 بـه اعتقـاد مرکـز پژوهش هـای مجلس، 
می تـوان بـه تـداوم پرداخـت یارانه هـای انـرژی 
به رغم تشـدید ناترازی این بخش، عدم اسـتفاده 
از ظرفیت اوراق، عـدم تامین منابع برای پرداخت 
بخشـی از بدهی هـای دولت بـه صنـدوق تامین 
اجتماعـی و صنـدوق توسـعه و نبـود هماهنگی 
میان اولویت هـای بودجه و برنامه هفتم توسـعه 
اشـاره کـرد. از سـوی دیگـر کاهش کسـری تراز 
عملیاتی نسـبت بـه سـال های گذشـته، مقابله 
لازم بـا فـرار مالیاتـی و بـرآورد دقیق تـر از ارقـام 
منابع عمومـی بودجه نقاط مثبـت لایحه 14۰3 

به شـمار مـی رود.
به دنبـال تقدیـم لایحـه بودجـه 14۰3 توسـط 
دولت بـه مجلـس، مرکـز پژوهش هـای مجلس 
در یک گـزارش کارشناسـی به بررسـی ابعاد این 
لایحه پرداخته اسـت. یكی از نكات مهمی که در 
گزارش کارشناسـی مرکـز پژوهش های مجلس 
به آن اشـاره شـده اسـت، کسـری شـدید منابع 
هدفمندسـازی یارانه ها در لایحـه بودجه 14۰3 
اسـت. رشـد مصـارف خریـد تضمینـی گنـدم 

و یارانـه دارو از مهم تریـن دلایـل ایـن کسـری 
2۷1هزارمیلیاردتومانـی عنـوان شـده اسـت. 
بـه عبارتـی در حالی کـه مجمـوع هزینه هـای 
هدفمنـدی یارانه هـا در لایحـه بودجـه سـال 
آینـده 8۷1هزارمیلیاردتومـان بـرآورد شـده 
اسـت، مرکـز پژوهش هـا تخمیـن زده کـه در 
صـورت تـدوام شـرایط فعلـی، میـزان تحقـق 

منابع،6۰۰هزارمیلیاردتومـان خواهـد بـود. 
ناتـرازی انـرژی از مسـائل دیگـری اسـت کـه 
این گـزارش نسـبت بـه آن هشـدار داده. مطابق 
یافته هـای ایـن گـزارش در سـال 14۰1، در 
زمـان اوج مصـرف روزانـه بیـش از 3۰۰میلیون 
متر مكعـب کسـری گاز طبیعـی وجـود داشـته 
اسـت. از سـوی دیگر، پیش بینی شـده در سـال 
14۰2، روزانـه حـدود 1۰میلیـون لیتـر کمبود 
تولید بنزیـن وجود داشـته باشـد. در حـوزه برق 
نیـز در سـال 14۰2، در پیـک روزانـه 12.۵هزار 
مـگاوات کسـری برق برآورد شـده اسـت. بـا این 
وجود بـه نظر می رسـد در لایحه بودجـه 14۰3، 
رونـد معیـوب گذشـته در رابطـه بـا یارانه هـای 
انرژی ادامه یافته و سیاسـتگذار نسبت به تشدید 

ناتـرازی ایـن حـوزه بی توجـه بوده اسـت.

بـه  گـزارش،  ایـن  از  دیگـری  بخـش  در 
محدودیت هـای لایحـه بودجـه 14۰3 اشـاره 
شـده اسـت. عـدم در نظـر گرفتـن منابـع بـه 
منظـور پرداخت بخشـی از بدهی هـای دولت به 
سـازمان تامین اجتماعی و صندوق توسـعه ملی 
یكـی از ایـن محدودیت هاسـت کـه البتـه مرکز 
پژوهش هـای مجلـس در گزارش هـای پیشـین 
خود نیز نسبت به آن هشـدار داده بود. همچنین 
ادامـه یافتـن وابسـتگی هزینه هـای جـاری و 
فزاینـده یارانه نقـدی، یارانه گنـدم و هدفمندی 
یارانه هـا بـه منابـع نفتـی و اختصـاص بیـش از 
83درصـد از هزینه هـای جاری دولـت به حقوق 
و دسـتمزد شـاغان و کمـک بـه صندوق هـای 
بازنشسـتگی از دیگـر محدودیت  هـای بودجـه 
بـه شـمار مـی رود. از دیگـر نكاتی کـه بـا عنوان 
حفره هـای بودجـه 14۰3 بـه آنهـا اشـاره شـده 
اسـت، بودجه ریـزی افزایشـی بـدون مطالبـه 
عملكرد از دسـتگاه ها، عـدم اسـتفاده از ظرفیت 
اوراق بـرای سیال سـازی بدهی هـای دولـت، 
عدم تطابـق اولویت هـای بودجه بـا برنامه هفتم 
توسـعه و درج ارقـام در تبصره هـا بـدون درج در 

سـقف بودجـه اسـت. 

چالش نبود نقدینگی پیش روی فولادی ها

 حیات و ممات شرکت های خصوصی در گروی تصمیمات دولتی است
کسری هدفمندسازی یارانه چقدر است؟

حفره های بودجه 1۴۰3
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معاون اول رئیـس جمهور توافق برای ایجاد کشـتیرانی منظـم میان ایران و سـوریه را از جمله 
دسـتاوردهای مذاکره با نخسـت وزیر این کشـور نامید و گفت: بـا امضـای موافقتنامه تجارت 

آزاد، تعرفه تجاری میان دو کشـور صفر شـد.
محمـد مخبـر روز شـنبه در نشسـت مطبوعاتـی مشـترک با حسـین عرنـوس نخسـت وزیر 
سـوریه که در مجموعـه فرهنگی - تاریخی سـعدآباد برگزار شـد، اظهـار داشـت: آمریكایی ها 
و اسـراییلی ها بـه دلیـل هیمنـه ای کـه از آنها شكسـته شـده بـرای جبـران این شكسـت، به 
شـهادت زنان و کودکان روی آورده اسـت و از آنجـا که اهدافش محقق نشـده، این انتقـام را از 

زنـان و کـودکان می گیرنـد.
وی افـزود: باید همه کشـورهای آزاد بـه ویژه مسـلمان به کمک بیاینـد و جلوی ایـن فجایع را 

بگیرند و مسـببین و مباشـرین آن را محاکمه کنند.
مخبر افـزود: عملیـات طوفـان الاقصـی توانسـت هم افزایـی و انسـجام رویكـرد جریان های 
مقاومـت را بـه منصه ظهـور برسـاند و پیوسـتگی اضـاع جبهـه مقاومـت را متجلـی کند و 
ایـن یكپارچگـی، سـخت ترین شكسـت را بـرای صهیونیسـت ها و حامیـان غربی آنهـا رقم 

خواهـد زد.

روزگذشـته شـاخص کل بورس 1۰ هزار و یک واحد کاهش یافت و به دو میلیـون و 161 هزار 
واحد رسـید. ایـن دومیـن روز کاری منفی بورس پس از چهارشـنبه هفته گذشـته محسـوب 
می شـود؛ در حالـی کـه از یكشـنبه دو هفتـه قبـل تـا چهارشـنبه هفته گذشـته بـازار مثبت 
شـده بود. شـاخص کل هم وزن نیز 263۷ واحد افـت کرد و بـه ۷44 هزار و 6۵8 واحد رسـید.

در بازار سرمایه  روزگذشته 4۰1 هزار و 9۰ معامله به ارزش ۵۰61 میلیارد تومان انجام شد.
فولاد، جم، شسـتا، حكشـتی، خودرو، فـارس و بمپنا بیشـترین تاثیر را بر شـاخص کل بورس 
داشـتند که بـه جز جـم، سـایر نمادها منفی شـدند. خگسـتر، فـولاد، ثشـاهد، شسـتا، ذوب، 

خودرو و حكشـتی نیـز از جمله نمادهـای پرتراکنـش بودند.
فرابورس ایران اما روز شـنبه 33 واحد افزایش یافت و شـاخص کل فرابورس به 26 هزار و 23۰ 
واحد رسـید. همچنین 266 هـزار و 819 معامله بـه ارزش 44۷4 میلیارد تومـان در فرابورس 
روزگذشـته انجام شـد. کگهر، انتخـاب و فصبا از نمادهـای مثبت تاثیرگـذار و در مقابـل، آریا، 
هرمز، زاگرس و خـاور از جملـه نمادهای منفـی تاثیرگذار بر شـاخص فرابورس بودنـد. فصبا، 
کمرجـان، کرومیت و وسـپهر نیز از نمادهـای پرتراکنش فرابوس محسـوب شـدند که همگی 

مثبت بـه کار خود پایـان دادند.

سـخنگوی سـازمان غذا و دارو با اشـاره به ممنوعیت فعالیت پلت فرم های فـروش برخط دارو، 
از تدوین آیین نامـه عرضه اینترنتی دارو تا پایان سـال جـاری خبر داد.

بـه گـزارش خبرنـگار اجتماعـی خبرگزاری تسـنیم، سـید سـجاد اسـماعیلی در یـک برنامه 
تلویزیونـی دربـاره توزیـع داروهـا در پلت فرم هـای برخط اظهـار کـرد: فعالیـت پلت فرم های 
آن لایـن فـروش دارو به هیچ عنـوان مـورد تأیید نیسـت و از نظـر وزارت بهداشـت ایـن موارد 
غیرقانونی و تخلف اسـت و هـر گزارشـی کـه وزارت بهداشـت از فعالیت پلت فرم هـای فروش 

دارو دریافـت کنـد، به قـوه قضائیـه ارجـاع می دهد.
وی با بیـان این کـه بـا دو پلت فـرم به علت فـروش داروهـای سـقط جنیـن و داروهـای دارای 
عوارض توسـط دسـتگاه قضائی برخورد صورت گرفته اسـت، افزود:  در بحث توزیـع دارو نباید 
از دسترسـی راحـت مصرف کننده غافـل بمانیم امـا توزیـع دارو در ایـن پلت فرم هـا الزامات و 

پیوسـت هایی دارد تـا ایـن کالاها به صـورت ایمـن به دسـت مصرف کننده برسـند.
اسـماعیلی ادامه داد: سـازمان غذا و دارو از یک سـال و نیم گذشـته به دنبال این بـود که توزیع 
دارو در پلت فرم هـا را بـا مجوز این سـازمان انجام دهـد و در همین راسـتا توزیـع غیرحضوری 

دارو به صورت آزمایشـی بـرای برخی بیماران خـاص در حال انجام اسـت .

تعرفه تجاری ایران و سوریه
 صفر شد

افت 1۰ هزار واحدی 
شاخص بورس

فعالیت پلت فرم های فروش دارو 
تخلف است
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8۰ هزار نفر یک روزه 
گواهینامه موتور گرفتند

رئیس پلیس راهور فراجا اعام کرد که 
تاکنون بیش از 8۰ هزار نفر گواهینامه آسان 
موتورسیكلت را در سراسر کشور دریافت 
کرده اند. به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسنا، 
سردار سید کمال هادیانفر در حاشیه مراسم 
اهدای کاه ایمنی به موتورسیكلت سواران در 
شهرک آزمایش برگزار شد، گفت: آمارهای ما 
نشان می دهد که نزدیک 4۰ میلیون وسیله 
نقلیه در کشور وجود دارد و این آمار هر ساله 
در حال افزایش است. به عبارتی دیگر می توان 
گفت که به ازای هر دو ایرانی یک وسیله نقلیه 
در معابر داریم. از این تعداد  12.۵ میلیون 
دستگاه از وسایل نقلیه موتورسیكلت است. 
وی افزود: در همین راستا نیز ما طرح اعطای 
یک روزه گواهینامه به موتورسیكلت سواران 
را در دستورکار پلیس راهور قرار دادیم تا بر 
اساس آن افرادی که دارای موتورسیكلت بوده 
اما فاقد گواهینامه هستند با هزینه ای معادل 
نصف یا حتی یک سوم هزینه قبلی به مراکز 
آموزشی منتخب مراجعه کرده و گواهینامه 
خود را دریافت کنند. این طرح در حال حاضر 
در 23 استان کشور درحال اجراست و بالغ بر 8۰ 
هزار نفر گواهینامه خود را دریافت کرده اند. ما 
امیدواریم تمام این شش میلیون و 8۰۰ هزار 
نفر گواهینامه خود را دریافت کنند. رئیس 
پلیس راهور فراجا به سهم بالای موتورسواران 
در تصادفات و به خصوص مرگ و میرهای ناشی 
از تصادفات نیز اشاره کرد و گفت: در برخی از 
شهرها و استان های ما، موتورسواران بیشترین 
جانباختگان حوادث رانندگی هستند. آمارها 
نشان می دهد که 62 درصد جان باختگان 
تصادفات رانندگی مربوط به موتورسواران 
در کشور ما، به دلیل ضربه سر جان خود را از 
دست داده اند. در همین راستا نیز همواره تاکید 
پلیس استفاده از کاه ایمنی برای راکبان و ترک 
نشینان موتور سیكلت است. امروز هم 6۰۰۰ 
کاه ایمنی را در میان افرادی که گواهینامه 
آسان خود را دریافت کرده بودند، در سراسر 

کشور توزیع کردیم. 
هادیانفر بر ضرورت بیمه شدن موتورسیكلت ها 
نیز تاکید کرد و گفت: براساس توافقی که با 
بسیاری از بیمه ها داشتیم، کاهش هزینه بیمه، 
اقساطی پرداخت کردن بیمه و بخشودگی 
جرایم قبلی در دستورکار قرار دارد تا تمایل 
استفاده از بیمه برای موتورسواران افزایش پیدا 
کند. همچنین تاکید کردیم که هر تولید کننده 
موتور سیكلت باید وسیله را با بیمه نامه شخص 

ثالث بفروشد.
هادیانفر در ادامه به موضوع فرسودگی 
موتورسیكلت ها نیز اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
درصد بالایی از موتورسیكلت های کشورمان 
در سن فرسودگی قرار دارد و باید اسقاط 
شود. براین این موضوع نیز باید چاره ای در 

نظر بگیریم.

هیچ مددجویی از التهابات سال گذشته 
در کانون اصلاح و تربیت نداریم؛

همه به خانه هایشان 
برگشتند

معاون سامت، اصاح و تربیت سازمان 
زندان ها گفت: قاطعانه می گویم از کسانی که 
در اعتراضات سال گذشته بودند،هیچ کسی در 
کانون نداریم. تعداد کسانی که به کانون آورده 
شدند واقعا کم بودند و شاید فقط یک یا دو روز 
در کانون حضور داشتند و پس از دادن تعهد به 

خانه هایشان برگشتند.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایلنا، »محمود 
ضیایی فرد« معاون سامت، اصاح و تربیت 
سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی 
کشور در مورد فعالیت های کانون های اصاح و 
تربیت برای نوجوانان مستقر در کانون بیان کرد: 
ما در مرکز هر استانی یک کانون اصاح و تربیت 
داریم. خوشبختانه آمار کانون اصاح و تربیت ما 
بسیار پایین است و اصا در بسیاری از استان ها، 
آمار کارکنان شاید دو برابر آمار مددجویان 

کانون اصاح و تربیت باشد. 
معاون توسعه سامت، اصاح و تربیت سازمان 
زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور 
افزود: از حیث تغذیه، وضعیت کانون های 
اصاح و تربیت واقعا با زندان ها متفاوت است. 
از نظر فرهنگی نیز ما شرایط خیلی متفاوتی 
را برای مددجویان کانون ایجاد کرده ایم. یكی 
از برنامه های ما اجرای تئاتر در قالب کاردرمانی 
است که خیلی موثر است. همچنین فعالیت های 
هنری مانند کوزه گری و کار با سفال و… نیز 
به افراد آموزش داده می شود و در انتخاب این 
فعالیت ها تناسب آن با سن نوجوانان در نظر 
گرفته می شود.  او اضافه کرد:  در مورد شرایط 
تحصیل افراد مددجو نیز ما در کانون هایی که 
به حدنصاب می رسند، شرایط تحصیل را فراهم 
می کنیم، ولی واقعا در برخی کانون های مراکز 
استان تعداد مددجویان به 1۰ نفر هم نمی رسد 
و حتی مواردی از تعطیلی کانون ها داشته ایم 
مانند کانون اصاح و تربیت خراسان جنوبی که 
چندی قبل تعطیل شد و خوشبختانه مددجویی 
نداشتند.  کسانی که  در اعتراضات  سال گذشته 
به کانون آورده شدند واقعا کم بودند و شاید فقط 
یک یا دو روز در کانون بودند و پس از تعهد به 
خانه هایشان برگشتند. ضیایی فرد در مورد 
تعداد نوجوانانی که در سال گذشته و در جریان 
التهابات اجتماعی پیش آمده، به کانون اصاح و 
تربیت ارجاع داده شدند نیز توضیح داد: قاطعانه 
می گویم از کسانی که در اعتراضات سال گذشته 
بودند، هیچ کسی در کانون نداریم. کسانی که 
به کانون آورده شدند واقعا کم بودند و شاید 
فقط یک یا دو روز در کانون بودند و پس از تعهد 
به خانه هایشان برگشتند. بنابراین ما پس از 
التهابات سال قبل مددجویی نداریم که به کانون 

ارجاع داده شده باشد و هنوز در کانون باشد. 

استاد بیماری های عفونی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی:

ویروس جدیدی وارد ایران 
نشده است

مسـعود مردانی اسـتاد بیماری های عفونی دانشـگاه علوم پزشـكی 
شـهید بهشـتی بـا تاکید بـر ایـن کـه ویـروس جدیـدی وارد ایران 
نشـده، گفت: بسـیاری از افـرادی که سـرفه می کنند ممكن اسـت 
آلرژیـک باشـند و ایجاد عفونت ویروسـی دسـتگاه تنفسـی فوقانی 

آلرژی آنهـا را تشـدید کند.
فـارس ـ »مسـعود مردانـی« اسـتاد بیماری هـای عفونی دانشـگاه 
علوم پزشـكی شهید بهشـتی درباره شـیوع بیماری های تنفسی در 
کشـور بیان داشـت: برای افراد دارای عامـت یا اگر یكـی از اعضای 
خانـواده دچار عامت اسـت زدن ماسـک بـرای بقیـه افـراد و خود 

فـرد ضروری اسـت.
او ادامـه داد: اگـر فـردی عامتی داشـت بایـد از رفتن به سـرکار یا 
حضور در مجامع مختلف خـودداری کند؛ چون عمـده عفونت های 
ویروسـی دسـتگاه تنفس فوقانی خود محدود شـونده هسـتند و با 
اسـتراحت و خـوردن اسـتامینوفن و قـرص سـرماخوردگی خـوب 

می شـوند.
مردانـی اضافه کرد: البته بسـیاری افـراد که سـرفه می کنند ممكن 
اسـت آلرژیک باشـند و ایجـاد عفونت ویروسـی دسـتگاه تنفسـی 
فوقانی آلرژی آنهـا را تشـدید کند اما اینكـه ویروس جدیـدی وارد 

کشـور شـده باشـد اصا این طور نیسـت.
اسـتاد بیماری های عفونی با اشـاره به عائم آنفلوآنزا اظهار داشـت: 
این عائم شـامل بـروز تـب ناگهانی بـه طوری کـه فـردی که هیچ 
مشـكلی نداشـته ناگهان با تـب شـدید روبرو می شـود و بـدن درد 
داشـته و تب فرد بـه 39 تـا 4۰ درجه در 24 سـاعت اول می رسـد و 

بعـد افـول می کند.
او با بیان اینكه شـاه عامت ویروس های سـرماخوردگی آب ریزش 
بینی عطسـه و سـرفه بوده اما حال عمومی بیمار خوب است گفت: 
در بیمـاری آنفلوآنزا حـال بیمار بـه خصـوص در 24 تا 48 سـاعت 

اول بد می شـود.
مردانـی یـادآور شـد:  بـدن درد و سـردرد از جملـه عائـم دیگـر 
آنفلوآنزاسـت؛ ضمن اینكـه برخاف سـرماخوردگی که نشـانه اش 
آبریـزش بینی اسـت ایـن حالـت در مبتایـان بـه آنفلوآنـزا کمتر 

دیـده می شـود.
او تاکیـد کرد: زنـان بـاردار بیمـاران قلبـی ریـوی سـرطانی افـراد 
بالای 6۰ سـال افرادی که شـیمی درمانـی و رادیو تراپـی می کنند 
بیشـتر بـه آنفلوآنـزا دچـار می شـوند؛ضمن اینكـه برخـاف کرونا 
که مـدت طولانـی تری طـول می کشـد آنفلوآنزا ظـرف 4 تـا ۵ روز 

خـوب می شـود.

خبر مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت:

به طور سالانه ۳40 تا ۳۷0 هزار مرگ در 
کشور داریم

گزارش
ایلنا

ــر  ــای غیرواگی ــاری ه ــت بیم ــر مدیری ــرکل دفت مدی
وزارت بهداشــت گفــت: به طــور ســالانه 34۰ تــا 3۷۰ 
هزار مــرگ در کشــور داریــم براســاس کارهــای علمی 
انجــام  شــده کــه حــدود ۵۰ درصــد ایــن مــرگ هــا به 

دلیــل بیمــاری هــای قلبــی و عروقــی اســت.
ــا، حســین  ــل از ایلن ــه نق ــن ب ــذ وط ــزارش کاغ ــه گ ب
فرشــیدی، معــاون بهداشــت وزارت بهداشــت در 
نشســت خبــری گفــت: مــا یــک شــبكه خیلــی خــوب 
ــبكه از  ــن ش ــم ای ــور داری ــرد در کش ــه ف ــر ب و منحص
ــن  ــامت را تامی ــل س ــش کام ــهر پوش ــا ش ــتا ت روس

ــد. ــی کن م
وی ادامــه داد: ایجــاد حاشــیه نشــینی در شــهرها 
ــر  ــی تغیی ــبک زندگ ــرده و س ــن ب ــتاندارد را از بی اس
کــرده و در رســاندن خدمــات به ایــن گروه مشــكاتی 
ــبكه  ــی در ش ــد فاکتورهای ــث ش ــت و باع ــود داش وج
ــه ایــن  ــا تقویــت شــبكه خدمــات ب ــا ب ایجــاد شــود ت
افــراد نیــز ارائــه شــود. او در خصــوص ارتقــای شــبكه 
بهداشــت گفــت: مراکــز خدماتــی مــا در شــبكه 
اســتیجاری اســت و بایــد حتما از نظــر فیزیكی شــبكه 
را تقویــت کنیــم همچنیــن از نظر نیــروی انســانی نیاز 
بــه تقویــت داریــم و بایــد در ایــن زمینــه نیــز اقدامات 
لازم صــورت بگیــرد همچنیــن محتــوای ارائــه خدمت 
ــح  ــد. فرشــیدی تصری ــر کن ــد تغیی ــز بای در شــبكه نی
ــر  ــال اخی ــه در دو س ــه ای ک ــن برنام ــرد: مهمتری ک
طراحــی شــده برنامــه ســامت خانــواده و نظــام ارجاع 
اســت کــه در جهــت تقویــت نظــام شــبكه بــكار رفتــه 
اســت. یكــی از موضوعــات مهــم بــا توجــه بــه زندگــی 
ــه  ــت و در برنام ــی اس ــود مراقبت ــث خ ــروزی بح ام
ــده شــده اســت. ــواده و نظــام ارجــاع دی ســامت خان
ــش  ــت: در پوی ــت گف ــت وزارت بهداش ــاون بهداش مع
ــت  ملــی ســامت دو موضــوع پرفشــاری خــون و دیاب
را مــورد بررســی قــرار دادیــم کــه عامــل خطــر بســیار 
مهمــی اســت و تاثیــر زیــادی بــر ســامت دارد البتــه 
امــكان تشــخیص و درمــان آن بــرای مــا فراهــم اســت 
ــی  ــت م ــور فعالی ــن خصــوص روی دو فاکت ــا در ای و م
کنیــم کــه اولیــن فاکتــور دسترســی  اســت و دومیــن 
ــواد  ــای س ــتای ارتق ــک در راس ــای الكترونی آن ارتق

ــت. ــه اس ــامت جامع س
وی تاکیــد کــرد: دولــت مــی خواهد پوشــش ســامت 
ــده  ــاله آین ــا در ده س ــد ت ــدا کن ــش پی ــه افزای جامع

بیماری هایــی از جملــه بیمــاری هــای قلبــی و 
ــت کــم شــود. در صــورت  ــه دلیــل دیاب قطــع عضــو ب
تكمیــل ایــن برنامــه هــا در آینــده نزدیــک بــه ســمت 
غربالگــری ســرطان هــا رفتــه و بــه آنهــا مــی پردازیم.
وی ادامــه داد: در حــال حاضــر نیمــی از زمــان اجــرای 
ایــن پویــش گذشــته اســت. در حــال حاضــر کمتــر از 
3۰ درصــد در ایــن برنامــه پوشــش داده شــده اســت. 
ایــن برنامــه بــرای آشــنایی مــردم بــا ایــن موضوعــات 

ــت. اس
ــت  ــر مدیری ــرکل دفت ــه کــوروش اعتمــاد مدی در ادام
بهداشــت،  وزارت  غیرواگیــر  هــای  بیمــاری 
بیماری هــای غیرواگیــر گفــت: ایــن پویــش بــر 
ــه  ــرادی ک ــد دارد و اف ــامت تاکی ــواد س ــای س ارتق
شناســایی مــی شــوند در ۵ گــروه قــرار داده می شــوند 
ــواده و در  ــامت خان ــای س ــتای ارتق ــن کار در راس ای
ــد از شناســایی در  ــی شــود بع بســتر شــبكه انجــام م
ــم  ــای منظ ــری ه ــک پیگی ــده الكترونی ــب پرون قال

ــود. ــی ش ــام م انج
ــون و 22۰  ــروز 1۰ میلی ــح ام ــا صب ــه داد: ت وی ادام
ــداد  ــن تع ــه از ای ــد ک ــده ان ــری ش ــر غربالگ ــزار نف ه
ــه  ــون ب ــاری خ ــه پرفش ــكوک ب ــر مش ــزار نف 14۵ ه
عنــوان مــوارد جدیــد شناســایی شــده انــد همچنیــن 
8۵ هــزار نفــر مشــكوک بــه دیابــت جدیــد شناســایی 
و یک میلیــون و   8۷۰ هــزار نفــر در مرحلــه پیــش 
ــدود  ــت ح ــش دیاب ــه پی ــالا و در مرحل ــون ب ــار خ فش
6۰۰ هــزار نفــر شناســایی شــده انــد کــه اگــر اصــاح 
ــه و اصــاح  ســبک زندگــی از جملــه پیــاده روی روزان
ــروز ایــن بیمــاری هــا را  ســبک تغذیــه انجــام شــود ب

ــد. ــی اندازن ــق م ــه تعوی ب
وی ادامــه داد: در مناطــق صعــب العبــور نیــز 
ــا 1۵  ــم ت ــه و امیدواری ــی صــورت گرفت اســتقبال خوب
ــدا  ــه پی ــتری ادام ــتاب بیش ــا ش ــت ب ــن حرک دی ای
ــد. پیامک هــا از هفتــه گذشــته شــروع شــده و 23  کن
ــد در  ــرده ان ــت ک ــک را دریاف ــن پیام ــر ای ــون نف میلی
داخــل ایــن پیامــک یــک لینــک وجــود دارد کــه برای 

ــت. ــی اس ــی اختصاص ــر کس ه
اعتمــاد خاطرنشــان کــرد: مناطــق صعب العبــور 
عشــایری محیــط هــای کارگــری و ادارات بیــش از 2۰ 
نفــر تیــم هــای ســیاری از معاونــت بهداشــت مراجعــه 

ــد. ــد ش ــری انجــام خواه ــن غربالگ ــرده و ای ک
ــت  ــد جمعی ــه 2۰ درص ــون ب ــرد: تاکن ــح ک وی تصری
ــن اســت  ــا ای ــی م ــش بین غربالگــری رســیده ایم و پی

کــه بــه 8۰ درصــد هــدف خــود برســیم ایــن خدمــت 
یــک خدمــت جــاری اســت و متوقــف نمــی شــود.

در ادامــه ایــن نشســت فرشــیدی تصریــح کرد: شــبكه 
در زمــان کرونــا بســیار موثــر بــود. مــردم بایــد بداننــد 
ــا  ــه واکســن کرون ــان همانطــور ک ــرای ســامتی ش ب
مهــم بــود شناســایی دیابــت و فشــار خــون نیــز مهــم 
ــردم  ــا نیســت و م ــر از کرون ــت کمت ــر دیاب اســت تاثی
ــه  ــا مراجع ــز م ــه مراک ــد و ب ــدی بگیرن ــد آن را ج بای

ــد. ــت کنن ــات را دریاف ــرده و خدم ک
وی ادامــه داد: بســیاری از افــراد از میــزان قنــد و فشــار 
خــون مطلــع هســتند امــا انتظــار مــا ایــن اســت کــه 
ــن لینــک پیامكــی خوداظهــاری کــرده و  ــق ای از طری
ــن کار دو حســن  ــد ای ــا بدهن ــه م ــات خــود را ب اطاع
دارد اول اینكــه مــا کــد ملــی ایــن افــراد را در اختیــار 
ــن  ــن حس ــم و دومی ــی دهی ــرار م ــامت ق ــز س مرک
ایــن اســت کــه جامعــه بــرای ســامتی خــود اهمیــت 

ــت. ــل اس قائ
ــی سرپرســت مرکــز مدیریــت  در ادامــه محســن باران
ــا  ــالانه 34۰ ت ــور س ــه ط ــرد: ب شــبكه  خاطرنشــان ک
3۷۰ هــزار مــرگ در کشــور داریــم براســاس کارهــای 
علمــی انجــام  شــده کــه حــدود ۵۰ درصــد ایــن مرگ 
ــی اســت  ــی و عروق ــای قلب ــاری ه ــل بیم ــه دلی ــا ب ه
ــرگ  ــزار م ــور متوســط 18۰ ه ــه ط ــی شــود ب ــه م ک
ــد  ــن ۷۰ درص ــرگ بی ــزار م ــن 18۰ ه ــال و از ای در س
بیمــاری هــای قلبــی بــه دلیــل فشــار خــون بالاســت 

ــا ۵۰  ــنین 4۵ ت ــرگ در س ــزار م ــامل 126 ه ــه ش ک
ــد. ــی ده ســال رخ م

ــه زندگــی  ــه اینكــه امیــد ب ــا توجــه ب وی ادامــه داد: ب
۷6 ســال اســت وقتــی ایــن 126 هــزار مــرگ در بیــن 
ســنین 4۵ تا ۵۰ ســال را محاســبه مــی کنیــم متوجه 
ــت  ــال از دس ــزار س ــون و ۵2۰ ه ــویم دو میلی ــی ش م

رفتــه عمــر داریــم.
ــاری  ــک بیم ــون ی ــار خ ــه فش ــر اینك ــد ب ــا تاکی وی ب
ــوید  ــی ش ــه م ــی متوج ــت: زمان ــت، گف ــوش اس خام
ــا یــک ســكته قلبــی یــا مغــزی بــه بیمارســتان  کــه ب
مراجعــه مــی کنیــد و یــا مجبــور بــه عمــل قلــب بــاز 

ــتید. هس
سرپرســت مرکز مدیریت شــبكه خاطرنشــان کــرد: در 
بســتر نظــام شــبكه بهداشــت و درمــان ایــن پتانســیل 
وجــود دارد کــه پویــش هــای دیگــری نیــز انجام شــود 
ــه فازهــای درمانــی پیشــرفته نرســیم. در حــال  کــه ب
حاضــر نیــز ۷۰ هــزار نفــر از کادر ســامت درگیــر این 
پویــش هســتند.در قــرارگاه ســامت خانــواده و نظــام 
ــه  ــدگان بیم ــد و نماین ــزار ش ــروز برگ ــه ام ــاع ک ارج
ــتند  ــور داش ــم حض ــی ه ــن اجتماع ــامت و تامی س
ــتاره دار  ــكل س ــه ش ــراد ب ــن اف ــد ای ــنهاد ش و پیش
ــورت  ــه ص ــطح دو ب ــراد در س ــا اف ــده ت ــخص ش مش
ــد  ــوع در ح ــن موض ــه ای ــوند البت ــان ش ــگان درم رای
پیشــنهاد اســت و قــرار اســت در شــورای عالــی بیمــه 

ــود. ــی ش بررس

سنا
: ای

س
عك

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابـر رای شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰3۷۵9 هیـات موضـوع قانون تعییـن تكلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملـک زرند تصرفـات مالكانـه بامعارض 
متقاضی آقای مصطفی اسـامی علی آبادی به شماره شناسـنامه 116۷ و شـماره ملی 3۰9142422۷ صادره 
از زرند فرزند عبـاس در یک باب خانه به مسـاحت 4۰۵,8۰ مترمربع مفروز و مجزی شـده از پاک 1۷۷8 اصلی 
واقع در بخش 13 کرمان بنشـانی زرنـد اکبرآباد خیابـان غدیر کوچه شـماره 1 خریداری از مالک رسـمی آقای 
علی قلی پور ابراهیم آبادی محرز گردیده اسـت؛ لـذا به منظور اطاع عمـوم مراتب در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز 
آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند بدیهی اسـت در صورت 

انقضای مدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/۰4 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/19 

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 16۰8۰6۰

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رای شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰3۷16 هیـات موضـوع قانون تعییـن تكلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبـت ملک زرنـد تصرفات مالكانـه بامعارض 
متقاضی آقای علیرضـا ایزدی یزدان آبادی به شـماره شناسـنامه 448 و شـماره ملـی 3۰9۰۷۵1194 صادره 
از زرند فرزند یـدالله در یک باب خانـه به مسـاحت 2۰۵,۷۵ مترمربع مفروز و مجزی شـده از پـاک 1 فرعی از 
242۰ اصلی واقـع در اراضی شـاهرمزد زرند )جاده سـرباغ( بخش 13 کرمـان خریداری از مالک رسـمی آقای 
محمدباقر پورسـیف الدینی یـزدان آبادی محرز گردیده اسـت؛ لـذا به منظور اطـاع عموم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود درصورتی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالكیت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و 
پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایی تقدیم 
نماینـد بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالكیت 

صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/۰4
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/19

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 16۰8۰6۵

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰2۵۵2 هیات موضـوع قانون تعیین تكلیف وضعیـت ثبتی اراضی 
و سـاختمان های فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زرنـد تصرفـات مالكانه 
بامعـارض متقاضی خانـم فاطمه غامی زرندی به شـماره شناسـنامه 3 و شـماره ملـی 3۰9۰۵1۰۷۰۷ 
صـادره از زرند فرزنـد علی در یـک درب باغ پسـته بـه مسـاحت 6818 مترمربع مفـروز و مجزی شـده از 
پاک 1۰38۵ اصلـی واقع در اراضـی رحمت آباد زرنـد بخش 13 کرمـان خریداری از مالک رسـمی آقای 
عباس بهـرام زاده ابراهیمـی محرز گردیده اسـت؛ لذا به منظـور اطاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصله 
1۵ روز آگهی می شـود درصورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالكیـت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند می تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی بـه مدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و 
پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نمایند بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 

مالكیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/۰4
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/19

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 16۰8۰69

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابـر رای شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰2963 هیـات موضـوع قانون تعییـن تكلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملـک زرند تصرفـات مالكانـه بامعارض 
متقاضی آقای محمد جعفرزاده بهاءآبادی به شـماره شناسـنامه 482 و شـماره ملـی 3۰9۰۷3۵164 صادره از 
زرند فرزنـد ابراهیم در یـک باب خانـه به مسـاحت 38۰ مترمربـع مفروز و مجـزی شـده از پـاک 23 فرعی از 
2389 اصلی واقع در اراضی کهنوج زرند بخش 13 کرمان بنشـانی زرند خیابان پوریای ولـی کوچه 8 خریداری 
از مالک رسـمی آقای حسـن سـلطانی محرز گردیده اسـت؛ لـذا به منظور اطـاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصله 1۵ روز آگهی می شـود درصورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی 
اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/۰4
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/19

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 16۰8۰۷2

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرند

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابـر رای شـماره 14۰26۰319۰۰8۰۰28۰9 هیـات موضـوع قانون تعییـن تكلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملـک زرند تصرفـات مالكانـه بامعارض 
متقاضی خانم عصمت محمدی گیسكی به شـماره شناسـنامه 1 و شـماره ملی 3۰911۵29۵2 صادره از زرند 
فرزند علی در یک درب باغ به مسـاحت 2۷۵3,9۰ مترمربع مفروز و مجزی شـده از پاک 149 فرعـی از 2343 
اصلی واقع در بخش 13 کرمان بنشـانی زرند روسـتای احمدآباد خریداری از مالک رسـمی خانم زینب نظریان 
محرز گردیده اسـت؛ لذا به منظور اطاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شـود درصورتی که 
اشخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 

عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/۰4
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰9/19

حسین توحیدی نیا - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 16۰86۵2

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 14۰26۰319۰12۰۰6333 هیات دوم موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سند رسمي مسـتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک سیرجان 
تصرفـات مالكانـه بامعـارض متقاضـي آقـاي عبداله جهانشـاهي فرزنـد امـان اله به شـماره 

شناسـنامه 1۵ صادره از سـیرجان در  ششـدانگ یک قطعـه باغ بـه مسـاحت 4۷۰4/۵۵ مترمربـع از پاک1۷ 
فرعـي از18۰۵ اصلـي  واقع در سـیرجان امیرآباد سـوخک بخـش 38 کرمان  خریـداري از مالک رسـمي آقاي 
ابراهیم نجمـی نیا محـرز گردیده اسـت.لذا به منظور اطـاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز آگهي 
مي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشـند مي توانند از 
تاریخ انتشـار اولین آگهي به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایي تقدیـم نمایند.بدیهي اسـت در صورت 

انقضاي مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/1۰/۰4

سعید نظری - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 16196۵1 

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شـماره 14۰26۰319۰12۰۰66۷3 هیـات اول موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسـمي مسـتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک سیرجان 
تصرفـات مالكانه بامعـارض متقاضي آقاي رسـول پـور صادقي نژاد فرزند اسـماعیل به شـماره 

شناسـنامه 4۰6 صادره از سـیرجان در یک بـاب خانه به مسـاحت 938/89 مترمربـع از پـاک 393 اصلي  واقع 
در سـیرجان اراضی باسـفهرجان بخش 36 کرمان  خریداري از مالک رسمي آقاي سـید ابوطالب حسینی یزدی 
محرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز آگهي مي شـود در صورتي 
که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضي اعتراضي داشـته باشـند مي تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت در صورت انقضاي مـدت مذکور و عدم 

وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/1۰/۰4

سعید نظری - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 16196۵2

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سیرجان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابـر راي شـماره 14۰26۰319۰12۰۰۵26۷ ورای اصاحـی شـماره 14۰26۰319۰12۰۰۷349 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سـند رسمي مسـتقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک سـیرجان تصرفـات مالكانه بامعـارض متقاضي آقـاي  محمد لـري گوئیني فرزنـد امان اله به شـماره 
شناسـنامه 3۵9 صادره از سـیرجان  در ششـدانگ یک قطعه زمیـن مزروعی بـه مسـاحت ۵8۷4/6۰ مترمربع از 
پـاک  3992اصلي  واقـع در سـیرجان اراضـی هدایت آبـاد بخـش 36 کرمـان خریـداري از مالک رسـمي آقاي 
محمدعلی نوربخـش و محمد هورتـاش  محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 1۵ روز آگهي مي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضي اعتراضي داشـته 
باشـند مي توانند از تاریخ انتشـار اولیـن آگهي به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایي تقدیـم نمایند.بدیهي 

اسـت در صورت انقضاي مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/1۰/۰4

سعید نظری - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 161968۵

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي)تجدید آگهی(

برابر راي شـماره 14۰26۰319۰12۰۰44۵2 هیات اول )که در آگهی قبلی مسـاحت اشتباه 
قید گردیده اسـت (موضوع قانـون تعیین تكلیـف وضعیت ثبتـي اراضي و سـاختمانهاي فاقد 

سند رسـمي مسـتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک سـیرجان تصرفات مالكانه بامعارض متقاضي آقاي عقیل 
خضري فرزند محمود به شـماره شناسـنامه 383 صادره از سـیرجان در یـک  قطعه زمین مزروعي به مسـاحت 
2۰8۰ مترمربع  از پـاک 18۰۷اصلي واقع در سـیرجان اراضی فیـروز آباد بخش 38 کرمان خریـداري از مالک 
رسـمي آقاي رجبعلی مشـیری محرز گردیده اسـت.لذا به منظور اطاع عمـوم مراتب در یک نوبـت آگهي مي 
شود در صورتي که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشـند مي توانند از تاریخ 
انتشـار آگهي به مدت یک مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت در صورت انقضاي مدت 

مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار: 14۰2/۰9/19

سعید نظري - سرپرست اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1619686

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 14۰26۰319۰12۰۰692۰ هیات دوم موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سند رسمي مسـتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک سیرجان 
تصرفـات مالكانـه بامعـارض متقاضـي آقاي عبـاس پارسـا نـژاد فرزنـد حمیدرضا به شـماره 

شناسـنامه 12228 صـادره از سـیرجان در یک باب  مغازه مشـتمل بـر حیاط بـه مسـاحت 18۵/9۵ مترمربع 
پاک  98۷ اصلـي  واقع در سـیرجان اراضی مفروز صـدر آباد بخش 36 کرمـان خریداري از مالک رسـمي آقاي 
حسـین بختیاری محرز گردیده اسـت.لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصلـه 1۵ روز آگهي مي 
شود در صورتي که اشخاص نسـبت به صدور سـند مالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشـند مي توانند از تاریخ 
انتشـار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت در صـورت انقضاي 

مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالكیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰9/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/1۰/۰4

سعید نظری - رئیس اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 16196۵3 

کاغذ جامعه
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خبر

آخرین خبر ها از سریال 
ماه رمضان تلویزیون 

سـریال »مهیـار عیـار« بـه کارگردانـی 
سـیدجمال سـیدحاتمی این روز هـا در حال 
تصویربـرداری اسـت و بـرای پخـش در مـاه 
رمضـان آمـاده مـی  شـود. »مهیـار عیـار« 
مجموعه  ای تلویزیونی اسـت که سـاخت آن 
برای شبكه دو سـیما از چندین ماه پیش آغاز 
شـده و قرار اسـت نـوروز و مـاه رمضان سـال 
14۰3 از این شبكه پخش شـود.این روز ها در 
شـهرک غزالی در حـال تصویربرداری اسـت 
و تاکنـون ۷۰ درصـد کار پیـش رفتـه اسـت. 
»مهیـار عیـار« بـه کارگردانـی سـید جمـال 
سـید حاتمی سـاخته می  شـود و قصه آن در 
دوران صفویـه می  گذرد. ایـن مجموعه در 3۰ 
قسمت سـاخته خواهد شـد که فیلمنامه این 
مجموعه تلویزیونـی را محمد رضـا محمدی  
نیكو به نـگارش درآورده اسـت. »مهیار عیار« 
یـک پـروژه تاریخی اسـت کـه هم لوکیشـن  
های زیـادی برای آن سـاخته شـده که حدود 
12۰ لوکیشـن را در بـر مـی  گیـرد و هـم از 
حضـور بازیگـران زیـادی بهـره می  گیـرد که 
به 26۰ نفر می  رسند. بخشـی از این بازیگران 
ثابـت و بخشـی فرعـی هسـتند و تغییـر می  
کننـد. متین سـتوده بـه عنـوان بازیگر نقش 
خاتـون، بهنـام تشـكر نقـش کانتـر شـهر 
اصفهـان، سـیامک انصـاری نقـش داروغـه و 
بازیگرانی همچون صفا آقاجانـی، رامین ناصر 
نصیـر، جـواد انصافی، آتـش تقی پـور، مهدی 
حاجیـان، بهـروز بخـت آور، جـواد کشـانی و 
سـهیل نوشـادیان دیگر بازیگران این سـریال 
هسـتند. کامـران تفتـی نقـش اصلـی ایـن 
مجموعـه را بـر عهـده دارد و داسـتان دربـاره 
راهزنی اسـت که بر اسـاس اتفاقی که در شهر 
یزد برایـش می افتد، پای چوبه دار، خواهشـی 
را کـه دیـدار مـادرش در آخرین دقایـق بوده 
اسـت، مطـرح مـی  کنـد. جوانمـردی بـرای 
اینكه راهزن به خواسـته  اش برسـد وسـاطت 
می  کنـد و ایـن اقـدام باعـث می شـود راهزن 
دچار تحـول شـود و به سـمت عیـاری بیاید. 
مهیـار یـا همـان راهـزن از مهـارت و ذکاوت 
خوبی برخوردار اسـت و به مرور با مشـكاتی 
که در شـهر اصفهـان بـرای مـردم و داروغه و 
… اتفـاق مـی  افتـد، درگیر می  شـود و هـر بار 

درگیـر داسـتان جدیـدی می  شـود.

ساخت سریال بدون اسپانسر 
سخت شده است

تولید سینمایی
»خط نگهدار«

یک کارگـردان تلویزیون از سـخت تر شـدن 
امكان سریال سـازی گفت و این که با داشـتن 
اسپانسـر این امـكان راحت تـر فراهم اسـت. 
سـجاد امیریزدانـی کارگـردان سـریال »در 
میـان خاکسـتر« دربـاره اینكـه چـه زمانـی 
وارد تولیـد سـریال های جدیـد خواهد شـد، 
بـه خبرنـگار مهـر گفـت: شـرایطی کـه الان 
وجـود دارد بـه گونـه ای نیسـت کـه راحـت 
بتوانیـم کار کنیـم. ایـن روزهـا البتـه درگیر 
سـاخت سـینمایی هسـتم ولـی بـه نظـرم 
شـرایط سریال سـازی مطلـوب سـازندگان 
نیست مگر این که خودشـان اسپانسر داشته 
باشـند و یا بتوانند مشـارکت بگیرنـد. وی که 
تله فیلم »رگبـرگ« را سـاخته اسـت، درباره 
سـاخت تله فیلـم در صـدا و سـیما توضیـح 
داد: طبیعتـاً ایـن روزهـا سـاخت تله فیلـم 
راحت تـر اسـت ولـی بـه هرحـال بـه انـدازه 
سـینمایی و یـا سـریال اعتبـار هنری نـدارد. 
مدیر تولیـدات سـیمای مرکز قزویـن درباره 
پخش آثار اسـتانی از شـبكه های سراسری و 
برای مخاطبان شـهرهای مختلـف بیان کرد: 
فیلم »رگبـرگ« که پیـش از این سـاختم از 
برخـی شـبكه ها از جملـه شـبكه دو پخـش 
شـد به ویژه که در جشـنواره ها حضـور یافته 
بـود و حضـور آثـار و فیلم هـای اسـتانی در 
جشـنواره ها، پخـش آن هـا را در شـبكه های 
سراسـری راحت تـر می کنـد. وی دربـاره 
تولیداتـی که بـا محور آثـار سـنتی قزوین به 
تولید می رسـند و گسـترش این آثـار، یادآور 
شـد: فیلـم »رگبـرگ« بـا محوریـت حفظ و 
نگهـداری باغسـتان سـنتی قزوین سـاخته 
شـد و در خیلی از جشـنواره ها حضور داشت 
و در جشـنواره میـراث هم تندیـس گرفت. با 
این حـال میزان اهتمـام به نمایش و سـاخت 
اثر با چنیـن مضامینی خیلی سـخت اسـت. 
تعریف کـردن داسـتانی جذاب بـا موضوعات 
فرهنگی خیلـی پیچیدگی دارد، پیـدا کردن 
چنین داسـتانی اولین گام اسـت که خیلی ها 
در همیـن مرحلـه مشـكل دارند و بـه همین 

دلیـل عطایـش را بـه لقایش می بخشـند.

»دفتر یادداشت« الگویی 
از شناخت نیاز سلیقه های 

مختلف در جامعه
سـریال »دفتـر یادداشـت« گرچه طنـز اسـت ولـی چارچوب ها را 
رعایـت کرده اسـت و با فضای پـر رنگ و لعـاب و فانتـزی خود حال 

خوبی ایجـاد کرده اسـت.
اگر این روزها حـال و حوصله کافـی ندارید و خبرهـای آلودگی هوا 
هـم خلق تـان را تنگ کـرده اسـت، شـاید تماشـای سـریال »دفتر 
یادداشـت« با بـازی رضـا عطاران و حسـن معجونـی بتوانـد حال و 
هوایتـان را تغییـر دهـد؛ سـریالی کمدی-جنایـی که تاکنون سـه 
قسـمت آن پخش شـده و این جمعه هم قسـمت چهـارم آن عرضه 
می شـود تـا پـای پرونده هـای جنایـی بیـش از پیـش به قصـه باز 
شـود. این سـریال که پس از سـال ها باعث شده اسـت رضا عطاران 
دوباره به خانه های مخاطبـان بیاید، گرچه زمینـه ای طنز دارد ولی 
اسـتخوان بندی فیلمنامه خود را بر قتل هایی گذاشـته است که در 
گذشـته اتفاق افتاده اند و رضا عطـاران در مقام یـک کارآگاه حاذق 

به دنبـال حـل آنها بوده اسـت.
این سـریال در کنار موقعیت هـای طنزی که ایجاد کرده از شـوخی 
های کامـی هم بهـره برده کـه البته در قسـمت سـوم میـزان آنها 
کمتر شـده بود که این نوعی واکنش درسـت پلتفـرم پخش کننده 
بـه برخی نقـد و نظرها بـود. در پیگیری هـای انجام شـده همچنین 
مشـخص شـد کـه در بازبینـی پـس از پخـش هـر نكتـه ای کـه از 
سـوی نهاد ناظر اعام شـده اسـت در نسـخه نهایـی اعمال شـده و 

همچنین بـاب گفتگـو و تعامل بیـن پلتفرم و سـاترا باز اسـت.
اما در کنـار اسـتقبال مردمـی از پخـش سـریال و واکنش هایی که 
در فضای مجازی بـه وجود آمده اسـت و بـار دیگر پویایـی در قالب 
واکنـش مردمـی بـه سـریال های داخلـی و پخـش از پلتفرم هـای 
داخلـی و فاصله گرفتـن از تماشـای سـریال های ترکیـه ای و اقبال 
بـه ماهـواره را نشـان می دهـد، برخـی مخاطبـان خواسـتار اعـام 
رده بندی سـنی برای پخش سـریال شـده اند کـه امید مـی رود این 
اتفاق بیفتد؛ چراکـه نمی توان شـبكه نمایش خانگـی را که فضایی 
اسـت که مخاطب خیلی گزینشـی و با تعداد مخاطـب خیلی کمتر 
از تلویزیـون سـراغ آن مـی رود از پخـش سـریال هایی کـه فضایی 

متفاوت تـر از تلویزیـون دارنـد، دائما دچـار محدودیـت کرد.
سیاسـت راه انـدازی شـبكه نمایـش خانگی برای پوشـش سـلیقه 
های مختلف در گسـتره ملی یک کان سیاسـت هوشـمندانه است 
که بـا تعامـل حداکثری سـاترا به عنـوان نهاد ناظـر بـا پلتفرم ها در 
حال انجـام اسـت و حال کـه تعـداد قابـل توجه سـریال ها بـا تنوع 
موضـوع و حضـور بازیگـران مختلـف اتفـاق افتاده اسـت چـه بهتر 
که تندروی هـا و فهـم غلـط و بعضا هـدف دار، قـدرت جـولان پیدا 
نكنند و پافشـاری بـر اجرای قانـون از مسـیر قانونی بتوانـد بهترین 

محصـولات را در اختیـار مخاطب قـرار دهد.
سـریال »دفتـر یادداشـت« گرچه طنـز اسـت ولـی چارچوب ها را 
رعایـت کرده اسـت و با فضای پـر رنگ و لعـاب و فانتـزی خود حال 
خوبـی ایجاد کـرده اسـت و باید بـه یاد داشـت تفـاوت رویكـرد در 
تلویزیـون و شـبكه نمایـش خانگـی از درایـت مسـئولان فرهنگی 
کشـور اسـت که چـه در وزارت ارشـاد و چـه در سـاترا هـم مراقب 
سـامت محصولات هسـتند هم توجه درسـتی به آنچه در واقعیت 

در جامعـه در جریـان اسـت، دارند.

هیچ وقت برای بازیگری دیر نیستخبر
گزارش

ایرنا
بازیگـر سـینما و تلویزیـون گفـت: بـرای بازیگری 
هیـچ وقت دیـر نیسـت بلكـه همیشـه زود اسـت. 
بایـد همـواره بـه خـود فرصـت تـراش خـوردن و 

صیقـل یافتـن دهیـم.
داریوش فرهنـگ با بیـان اینكه هنرمنـدان مایه از 
جان می گیرند و خـرد از خردورزی آغاز می شـود، 
گفـت: امیـدوارم همگـی مـا در مسـیر پیـش رو 
نلغزیـم چراکه لغـزش باعث عقب ماندگـی و کهنه 
پرسـتی می شـود . مـن معتقـدم همـه انسـان ها 
دارای اسـتعداد هسـتند و این ارزش درونی اسـت 
کـه بایـد پـرورش یابـد. درخـت پربـاری را تصـور 
کنیـد کـه امسـال دارای میوه هـای خوش طعـم 
و لذیـذ اسـت. اگـر سـال دیگر ایـن درخـت خوب 
آبیاری و رسـیدگی نشـود، آیا بـاز هـم آن طراوت 
را خواهـد داشـت؟ بنابرایـن در ابتـدا نیاز اسـت تا 
از هـر کاری مراقبت شـود. یـک المـاس اگر خوب 
صیقـل داده نشـود، ارزش و جذابیـت نخواهـد 

داشـت. 
فرهنـگ ادامـه داد: سـینما یـک هنـر بین المللـی 
اسـت و برخـاف تئاتـر و تصـور عمومـی، هنـر 
عكس العمل اسـت و بـرای تقویـت بنیان هـای آن 
الفبایی وجـود دارد مانند نقاشـی که بـه طراحی و 
موسـیقی که به نت نویسـی نیـاز دارد. همـه مردم 
بـرای یـک بـار می تواننـد خـوب بـازی کننـد امـا 
باید دیـد صرفا طالـب ورود بـه این حرفه هسـتیم 
یـا مانـدن در آن را می خواهیـم. همـه می تواننـد 
وارد بازیگری شـوند اما بـرای مانـدن در این حرفه 
خیلی کارهـا باید انجـام شـود و رنج هـای فراوانی 
را بایـد متحمـل شـد و تـا ابـد در جسـت و جـوی 
آموختـن باقـی مانـد، چراکه ایـن حرفـه همچون 
اقیانوسـی اسـت کـه پایانـی نـدارد. در ایـن حرفه 
پـس از مـدت طولانـی مـی توانیـد بـه نقطـه اوج 

برسـد امـا نقطـه پایانـی وجود نـدارد. 

در سینما ایده است که اهمیت دارد
در ادامـه کارگاه »بازیگـری و کارگردانـی در 
سـینما«، داریـوش فرهنـگ در پاسـخ بـه سـوال 
یكـی از حاضـران مبنـی بـر اینكـه از چـه زمانـی 
متوجه عاقه خود به بازیگری شـده اسـت؟ پاسـخ 
داد: شـاید افـراد زیـادی می خواهند بازیگر شـوند 
و ممكـن اسـت در خـال ایـن کار متوجـه شـوند 
که می توانسـتند نقـاش با نویسـنده خوبی شـوند. 
بازیگـری بـرای دیده شـدن اسـت. افراد احسـاس 
می کنند نـگاه ویـژه ای دارند کـه می خواهند آن را 

با دیگـری در میـان بگذارند. مـن شـیفته و دیوانه 
سـینما بـودم و از کاس کاس دوم ابتدایـی ایـن 
عاقـه در مـن بـه وجـود آمـد. مـن متولد آبـادان 
هسـتم و تـا 9 سـالگی در آنجـا زندگـی می کـردم 
.بعد از فـوت پدر به کرمـان که سـرزمین مادری ام 
بـود مهاجـرت کردیـم. تمـام مـدت زمانـی کـه 

هشـت سـاله بودم، در سـینما گذشـت. 
وی ادامـه داد: اولیـن فیلمـی کـه مـن را درگیـر 
خـود کرد، »مشـعل و کمـان« بـود. پـس از مدتی 
وارد سـالن های سـینما شـدیم. بلیـت سـینما آن 
زمان سـی شـاهی بود. رفتـه رفته دیدیم این سـی 
شـاهی ها در حال مصرف شـدن اسـت و در مقابل 
چیـزی بـه دسـت نمی آوریم. بـه فكـرم رسـید تا 
فیلم هایـی که می دیـدم را برای بچه ها در مدرسـه 
بـازی کنـم. آنقـدر عاقه منـد بـه ایـن نمایـش 
زیاد شـد که معلمـان هـم به جـای آنكه مشـغول 
تدریـس باشـند، بـه مـن خیـره می شـدند. در آن 
زمـان فیلم ها نـه دوبله بـود و نه زیرنویس داشـت، 
بلكـه دارای میان نویـس بـود. در آن دوران عده ای 
بی سـواد به سـینما می آمدند و ما فكـر کردیم که 
متـن میـان نویس هـا را بـرای آن هـا بخوانیـم و از 

ایـن طریـق پولی بـه دسـت آوریم 

دست گذاشتن روی مفاهیم بزرگ باعث 
شکل گیری اثر فاخر نمی شود

داریـوش فرهنـگ دربـاره اصول اساسـی سـاخت 
یـک فیلـم گفـت:  تكنیـک در سـینما از حیـث 
اهمیـت در آخریـن مرحلـه اسـت. مـن ظـرف دو 
روز می توانـم همـه تكنیک هـای سـینمایی را بـه 
شـما یـاد دهـم. امـا اصـل در سـینما، تكنیـک یا 
سـبک نیسـت. سـبک یعنـی سـاده تریـن روش 
برای بیـان یک مطلب. در سـادگی، حصـول و ناب 
بودن نهفته اسـت و نباید سـادگی را با واژه آسـان 

اشـتباه گرفـت. 
 وی ادامه داد: یک مسـئله ازلی و ابـدی وجود دارد 
و آن ایـن اسـت کـه چـه فیلمـی بسـازیم کـه هم 
خـود آن را دوسـت بداریـم، هـم تایید شـود و هم 
مخاطـب از آن اسـتقبال کنـد؟ رویكرد کاسـیک 
به این معضـل پاسـخ داده اسـت. »کاسـیک« به 
معنـای تعـادل، تـوازن و تناسـب اسـت. این سـه 

کلمـه را جـدی بگیریـد و روی آن فكـر کنید. 
 فرهنـگ سـینما را همچـون سـفری دانسـت کـه 
دارای مبدا و مقصد اسـت و ادامه داد:  در میان این 
راه تنهایـی، رنـج، گرسـنگی، هـوای بـد و ناخوش 
وجـود دارد. بنابراین یا باید تسـلیم شـرایط شـد و 
یا مبارزه کـرد و در جسـت و جوی پیدا کـردن راه 

بـود . هرگـز نباید تـاش کنیم تـا قدم هـای بزرگ 
برداریـم. برای مثـال فیلم سـاختن دربـاره خلقت 
بـه دلیـل آنكـه مفهـوم بزرگی سـت، الزامـا باعث 
شـكل گیـری یـک اثـر فاخـر نمی شـود. در ایـن 
حرفـه تماشـای فیلـم، کتـاب خوانـدن، نقاشـی و 
عكس  دیدن بـه یكدیگـر مربوط اسـت و بـر روی 

کیفیـت خروجـی نهایـی موثر اسـت . 

اولین و مهمترین شرط برای یک بازیگر، 
بیان است

وی درباره تمرین های شـخصی بازیگر در استفاده 
از بیـان و لحن و چگونگی رسـیدن خـود به چنین 
کیفیت ویـژه ای، گفـت: قوت بیـان در مـن نتیجه 
سـالیان دراز کار بـر صحنـه تئاتر اسـت و من قبل 
انقـاب تعمـدا تنها بـه تئاتر مشـغول بـوده ام. من 
معتقـدم صـدای خـوب و بـد نداریـم. صـدای هـر 
فردی، شـخصیت اوسـت و شـخصیت صدا اسـت 
کـه اهمیـت دارد. یـاد گرفتـه ام کـه در سـینما 
بی جهـت نبایـد بلنـد صحبـت کرد.یكـی از نكات 
مهم بیـان، تلفـظ کلمات اسـت. باید حـروف تمام 
و کمـال بیـان شـوند.بازیگری کـه متوجـه گفتـار 
خود نباشد، در شنیدن هم مشـكل خواهد داشت. 
اولیـن و مهمتریـن شـرط برای یـک بازیگـر، بیان 
اسـت و بیان ناشـی از تلفظ دقیـق و تمـام و کمال 
حـروف و مهمتـر از آن تمریـن بـا آواهـای بـالا و 
پایین رفتـن های حروف اسـت. دربـاره فیلم »روز 
برمی آیـد« نحـوه بیـان برمـا کننـده شـخصیتی 
بـود کـه ایفـای آن را برعهـده داشـتم. در سـناریو 
هم قید شـده بـود کـه یـک زندانـی زن، بازجویی 

خـود را از روی صـدا تشـخیص می دهـد.

وی تاکیـد کـرد: بنابراین بیـان و لحن یـک بازیگر، 
انتقـال دهنـده شـخصیت آدمـی اسـت. در ایـن 
میان حتی انتخـاب کلمات هـم تاثیر زیـادی دارد. 
مكث هـا تامـل، تمرکـز و توجـه یـک شـخصیت را 
می سـازد. کلمات باید شمرده شده ادا شـوند.  تئاتر 
بهترین فرصت بـرای آموختن بیان اسـت تـا فرد با 
زیر و بم احساسـات بشـری آشـنا شـده و بتواند آن 
را صیقـل دهـد. باید از صداهـای غیر آرتیسـتیک و 
غیـر هنرمندانه پرهیـز کـرد و شـرط اول آن، تلفظ 

دقیـق و کامـل یک کلمـه و حروف اسـت. 
این بازیگر خاطرنشـان کـرد: در کارگردانـی دکوپاژ 
بهتریـن تمریـن برای یـک کارگـردان اسـت اینكه 
چگونه صحنه آرایی کـرده و بتواند حـرکات و رفتار 

دوربیـن را با حـس درونـی فیلم هماهنـگ کند. 
 فرهنـگ ادامـه داد: بـرای بازیگـری هیـچ وقـت 
دیر نیسـت بلكه همیشـه زود اسـت. بایـد همواره 
بـه خـود فرصـت تـراش خـوردن و صیقـل یافتن 
دهیم. »شـلیک نهایـی« اولیـن کار من بـه عنوان 
بازیگر در یک سـریال بود. این مجموعـه جز اولین 
سـریال های پلیسـی بود که خیلی از آن اسـتقبال 
شـد. برای فیلمـی بـه شهرسـتان رفتم بـا پیرزنی 
برخـورد کـردم کـه دسـت مـن را محكـم گرفـت 
و گفـت تمـام مـدت پخش»شـلیک نهایـی« کـه 
دزدان تـو را زندانـی کـرده بودنـد بـرای آزادی تو 
دعـا می کـردم و ایـن مسـئله یعنـی ایـن سـریال 
بـرای مخاطب بسـیار بـاور پذیـر بود. شكسـت در 
این حرفـه بیشـتر از موفقیت حـاوی نكاتـی برای 
آموختن اسـت. شـما زمین می خوریـد و این مهم 
نیسـت. اصـل بـر بلنـد شـدن اسـت کـه حرکـت 

بعـدی را رقـم می زنـد و ایـن یعنـی موفقیت. 

سنا
: ای

س
عك

منتقد سـینما و مدرس دانشـگاه گفـت: برخی 
دانشـجویان می گوینـد مـا سـینمای ایـران را 
قبول نداریـم. این ایـده غلطی اسـت، نمی توان 
در ایـران زندگـی کـرد و در هالیـوود کار کـرد. 
ارتبـاط بین سـینما و بـازار کار چون کـم بوده، 
هیـچ تصویـری بـرای دانشـجویان نسـبت بـه 
سـینمای ایـران شـكل نگرفتـه اسـت. تنهـا ۵ 
درصـد از دانشـجویان سـینما جـذب بـازار کار 
می شـوند. رامتیـن شـهبازی، منتقـد و مدرس 
دانشـگاه دربـاره کیفیـت حضـور دانشـجویان 
سـینما در بـازار کار ایـن حرفـه، بـه بهانـه روز 
دانشـجو، بـه خبرنـگار سـینمایی ایرنـا گفـت: 
سیسـتم تولید در سـینمای ایران، یک سیستم 
سنتی اسـت. علیرغم تغییرات در این سیستم، 
برقـراری ارتباط بین سیسـتم تولید و سیسـتم 
دانشـگاهی مشـكل اسـت. از ایـن رو سیسـتم 
سـینما و سیسـتم دانشـگاهی بایـد یـک خط 
مشـترک پیـدا کننـد کـه دانشـگاه در کنـار 
مسـائل تولیـد در دانشـگاه بـه جریـان تولیـد 

در بـازار متصـل شـود و آنجـا کار عملـی را هم 
فـرا بگیرد.

شـهبازی ادامه داد: ممكن اسـت در گرافیک یا 
نقاشـی که هنر شـخصی تری اسـت ایـن اتفاق 
سـریع تر بیفتـد اما هنـری مثل سـینما و تئاتر 
که هنرهـای گروهـی و اجتماعی اسـت و افراد 
درگیـری گروهـی در پـروژه دارنـد، هماهنگی 
دشـوارتری دارد. تولیـد نقاشـی بـه سیسـتم 
سـرمایه متصـل نیسـت امـا سیسـتم تولیـد 
فیلـم، متصـل بـه سیسـتم سـرمایه اسـت. ما 
بایـد بتوانیم سیسـتم سـرمایه تولیـد را راضی 
کنیـم کـه در بخشـی از وظایف خود نسـبت به 
سیسـتم عملـی، توجهی بـه سیسـتم نظری و 

دانشـگاهی نیز داشـته باشـند.
ایـن مـدرس دانشـگاه ادامـه داد: دانشـجوی 
سـینما، سـینما می خواند کـه کار تولیـد کند. 
ایـن کار تـا بـه عرصـه تولیـد نهایـی برسـد، 
زمـان می بـرد چراکـه تولیـد اثـر بـه تجربـه 
زیسـته، ایـده، اسـتعداد و.. وابسـته هسـتند 
امـا در حوزه هـای فنـی اعـم از تدوین گـری، 
تهیه کنندگی، صدابـرداری و... باید مهارت پیدا 
کرد. شـهبازی با اشـاره بـه برخی دانشـجویان 

سـینما گفـت: برخـی دانشـجویان می گوینـد 
مـا سـینمای ایـران را قبـول نداریـم. ایـن ایده 
غلطی اسـت، نمی تـوان در ایـران زندگـی کرد 
و در هالیـوود کار کـرد. چـون این ارتبـاط بین 
سـینما و بازار کار آن و دانشـگاه کم بـوده، هیچ 
تصویری برای دانشـجویان نسـبت به سینمای 

ایـران شـكل نگرفته اسـت.
این منتقد حذف رشـته سـینما از دانشگاه ها را 
اشـتباه دانسـت و گفت: با حذف رشـته سینما 
مخالفم بایـد میـزان واحدهای عملـی و نظری 
یكسان باشـد. سیسـتم دانشـگاه ما از سیستم 
آموزشـگاهی جدا نیست. ما مدرسـه سینمایی 
نداریـم. وظیفه دانشـگاه هم این اسـت که یک 
سـری موارد تئوریـک و نظـری را تدریس کند. 
مـا اگـر مدرسـه داشـته باشـیم، اوضـاع بهتـر 
خواهـد بـود. در حـال حاضـر بـار مـدارس را 

موسسـات و آموزشـگاه ها بـه عهـده دارند.
وی اظهـار کـرد: برای شـكل گیری ایـن تعامل 
برنامه هایـی داریـم کـه بـا جامعه صنفـی تهیه 
کننـدگان سـینما صحبـت  ایم تـا ایـن ارتباط 
بین سـینما و بـازار کار حرفه ای شـكل بگیرد و 

دانشـجویان جذب بازار کار شـوند.

نازنیـن فراهانـی از جشـنواره آسیاپاسـفیک و 
»سرنوشـت« از جشـنواره فرانسـوی جایـزه 
گرفتند، همچنین »ده سالگی«، »کت چرمی«، 
»کاپیتـان« و »آب، باد، خاک، نـان« حضورهای 

جهانـی را تجربـه کردنـد.
به گزارش خبرگزاری مهر، مسـتند »سرنوشت« 
سـاخته یاسـر طالبـی در چهـل و یكمیـن دوره 
جشـنواره بین المللی توس کورتس شهر اکس-

آن-پرووانـس فرانسـه را از آن خود کرد.
 Prix …… l'audace سرنوشـت« جایـزه«

)جایـزه جسـارت( را دریافـت کـرد.
ایـن جایـزه توسـط هیـات داوران مسـابقه 
بین المللی اوسـین روکـس، ناتالـی لبـل، لوران 
سوفیاتی، الكسـاندر سـیكویرا و رضا سـرکانیان 
اهدا شـد. این جشـنواره از 28 نوامبر تا 2 دسامبر 
برابـر بـا ۷ تـا 11 آذرمـاه در شـهر اکـس-ان-
پرووانس فرانسه برگزار شد. »سرنوشت« داستان 
دختر نوجوانی به نام سـحر و پدرش رحیم است. 
داستانی از تردید، عشق و جاودانگی! این مستند 
محصول ایران، فرانسـه، آلمان و نروژ اسـت. یاسر 
طالبی مسـتندهای »دلبنـد«، »رویـای آهنی«، 

»آب شـهر« و … را کارگردانـی کرده اسـت.
در شـصتمین دوره جشـنواره فیلـم آسـیا – 
پاسـیفیک کـه بـا سـازماندهی اتحادیـه تهیـه 
کننـدگان سـینمای آسـیا و اقیانوسـیه از 9 تـا 
11 آذرمـاه 14۰2 در ماکائـو برگـزار شـد، فیلـم 
سـینمایی »خورشـید آن مـاه« بـه کارگردانـی 
سـتاره اسـكندری، تهیـه کنندگـی منوچهـر 
محمدی و پخـش بین المللی شـرکت ایریماژ در 
بخش مسابقه نمایش داده شـد و نازنین فراهانی 
جایزه بهترین بازیگر زن را بـرای نقش آفرینی در 

ایـن فیلـم از آن خـود کرد.
فیلـم »خورشـید آن مـاه« در ایـن جشـنواره 
دیرپـا کـه بـه شـكل گردشـی در کشـورهای 

عضو اتحادیـه برگزار می شـود، در 6 رشـته دیگر 
شـامل بهترین فیلم، بهترین کارگردان، بهترین 
فیلمنامه، بهترین فیلمبـرداری، بهترین طراحی 
لباس و بهترین موسـیقی متن نیز نامزد دریافت 

جایـزه شـده بود.
این فیلم سـینمایی بیـش از این جایـزه بهترین 
فیلم و بهتریـن کارگردانـی را در جشـنواره فیلم 

مسـتقل ایماگو در ایتالیـا را دریافت کـرده بود.
این فیلـم، داسـتانی از عشـق ناکام و سـكوت بی 
فرجـام را در دل زیبایی هـای بلوچسـتان روایت 
می کند و تصویـری واقعـی و متفـاوت از این قوم 

محجـوب ارایـه می دهد.
»خورشـید آن مـاه« پـس از نمایـش افتتاحیـه 
جهانـی در جشـنواره تـراز اول هنـد … گـوآ، در 
جشـنواره های دیگری از جمله فیلم هـای ایرانی 
در زوریـخ )بخـش مسـابقه(، فیلم هـای درون 
خانوادگـی )بخـش مسـابقه(، رمبوهای سـینما 
)بخش مسـابقه(، صوفیـه منار )مـروری بـر آثار 
فیلمسازان زن ایرانی(، »گل علیه گلوله«، فیلم و 
هنرهای رسانه ای زنان استرالیا )بخش مسابقه(، 
زنان ایرانـی در فرانكفـورت و فیلم های مسـتقل 
ایدرومنو )بخش مسـابقه( حضور داشته است که 
اولین جایزه کارگردانی را برای سـتاره اسكندری 
به ارمغان آورد. این فیلم سـینمایی در جشـنواره 
»گل علیـه گلولـه« نیـز نامـزد دریافـت جوایـز 
بخش فرهنگ هـا، بهتریـن کارگـردان، بهترین 
فیلمنامـه نویـس، بهتریـن بازیگـر زن، بهترین 
فیلمبرداری، بهترین تدوین و بهترین موسـیقی 

متن شـده اسـت.
»خورشـید آن ماه« بـه تهیه کنندگـی منوچهر 
محمـدی و پخـش بین المللـی شـرکت ایریماژ، 
بـه زودی توسـط فیلمیـران در سراسـر کشـور 

اکـران می شـود.
پویانمایـی »ده سـالگی« بـه کارگردانـی فاطمه 
جعفری در حالی موفق به کسـب دیپلـم افتخار 
جشـنواره فیلم هـای انیمیشـن معاصـر ایونـی 
)ICONA( شـد کـه انیمیشـن »جایگزین« 

سـاخته عبـدالله علیمـراد در بخـش مسـابقه 
بین الملـل حرفه ای هـا نیـز حضـور داشـت.

*دیپلم افتخار جشـنواره انیمیشن معاصر ایونی 
یونان به »ده سـالگی« رسید

پویانمایی 18 دقیقه ای »ده سـالگی« از تولیدات 
کانون پرورش فكری کـودکان و نوجوانان اسـت 
که با تكنیک استاپ موشـن سـاخته شـده است.

فیلم هـای راه یافتـه بـه بخـش مسـابقه ایـن 
جشـنواره در 2 بخـش ملـی و بین المللـی کـه 
هر یک خـود در 2 بخـش حرفه ای و دانشـجویی 
تقسـیم شـده اند، با یكدیگر به رقابت پرداختند.

جشـنواره فیلم هـای انیمیشـن معاصـر ایونـی 
)ICONA( از سوی دپارتمان هنرهای صوتی 
و تصویـری دانشـگاه Ionian برگزار می شـود.
این جشـنواره بـا هدف ارائـه بهترین هـای تولید 
شده در حوزه انیمیشـن از سراسـر جهان و برای 
کمـک بـه توسـعه میـراث فرهنگـی فیلم هـای 
انیمیشـن، کمـک بـه خلـق فیلم هـای جدیـد، 
فراهـم کـردن زمینـه بـرای تولیـد مشـترک 
بین المللـی و تشـویق بـه بحـث و گفتمـان بین 
انیماتوران حرفـه ای، فیلم سـازان و مـردم یونان 

برگـزار می شـود.
پنجمین جشـنواره فیلم های انیمیشـن معاصر 
ایونـی )ICONA( از 9 تـا 12 آذر 14۰2 )3۰ 
نوامبـر تـا 3 دسـامبر 2۰23( در کشـور یونـان 
برگـزار شـد. 2 فیلـم سـینمایی »کـت چرمی« 
و »کاپیتـان« بـه ترتیب بـه کارگردانی حسـین 
میرزامحمـدی و محمـد حمـزه ای در بخـش 
رقابتی فیلم هـای بلند سـینمای جهان بیسـت 
و یكمیـن جشـنواره بین المللـی »چنـای« هند 
به نمایش در می آینـد. هر 2 فیلـم »کاپیتان« به 
تهیه کنندگی سـید صابر امامـی و »کت چرمی« 
به تهیـه کنندگـی کامـران حجـازی از تولیدات 

بنیـاد سـینمایی فارابـی به شـمار می رونـد.
این نخسـتین حضور »کت چرمی« و چهارمین 
حضـور »کاپیتـان« در جشـنواره های جهانـی 

شـمرده می شـود.

تنها ۵ درصد دانشجویانِ سینما به بازار کار 
مرتبط وارد می شوند

نازنین فراهانی از آسیاپاسفیک جایزه گرفت

گزارش
ایسنا

گزارش
مهر

کاغذ فرهنگ و هنر

اطلاعیه اجاره خودروی سواری
مدیریـت تعاون روسـتایی جنـوب کرمان جنوب اسـتان کرمـان در نظـر دارد یک دسـتگاه 
خودروی سـواری، )حداقـل پـژو 4۰۵ ( را بـرای انجـام امـور ایـاب و ذهـاب و مأموریت های 
کارکنان ، اجـاره نماید.  لذا از متقاضیان محترم تقاضا می شـود پیشـنهادات خـود را تا تاریخ 

23 آذرمـاه 14۰2 بـه مدیریت تعاون روسـتایی تسـلیم نمایند.
تعاون روستایی جنوب استان کرمان
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استکی، سرمربی تیم امید بوکس:

برنامه فدراسیون با 
مربی کوبایی کسب 

سهمیه المپیک نیست
سـرمربی تیم امیـد بوکـس تاکید کـرد که 
مشـكات مالی دلیـل عدم شـروع اردوهای 
این تیـم اسـت و گفـت کـه منتظـر تامین 

بودجه هسـتند.
بـه گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از تسـنیم، 
علیرضـا اسـتكی در خصـوص هدایت سـام 
اسـتكی، میثـم قشـاقی و محمـد کمالـی 
در مسـابقات بوکـس حرفـه ای اظهـار 
داشـت: حضـور در ایـن مسـابقات ربطی به 
کسـی ندارد و شـخصی اسـت. شـما با یک 
هماهنگـی در خـارج از کشـور می توانید در 
این مسـابقات حضور داشـته باشـید. طبق 
قانون ششـم آیبـا هـر بوکسـوری آماتوری 
می تواند 1۵ بازی در بوکـس حرفه ای انجام 
دهد و پـس از آن دیگر نمی توانـد در بوکس 
آماتور حضور داشـته باشـد و باید در بوکس 

حرفـه ای فعالیـت کند.
وی اضافه کرد: اگر فدراسـیون بتواند متولی 
حضور ملی پوشـان در بوکس حرفه ای باشد 
خیلـی بهتـر اسـت. فدراسـیون می توانـد 
ایـن موضـوع را سـازماندهی کنـد و  بـرای 
ملی پوشـان فعال در بوکس حرفـه ای،  اردو 
برگـزار کـرده و آنهـا را حمایـت و زیـر نظـر 
خـودش اعـزام کنـد. در حـال حاضـر آیبـا 
مسـابقات بوکس حرفـه ای برگـزار می کند 
و هر کسـی می توانـد از هـر کجـای دنیا در 
این مسـابقات حضور داشـته باشـد و کسی 
هـم نمی تواند جلـوی آنهـا را بگیـرد و اصاً 
چیزی نیست که کسـی جلوی آن را بگیرد.
سـرمربی سـابق تیـم ملـی بوکـس گفـت: 
فدراسـیون حتـی می تواند این مسـابقات را 
در ایـران برگـزار کنـد و درآمدزایی داشـته 
باشـد یـا بـا اعـزام ملی پوشـان بـرای آنهـا 
رکـورد بگیـرد. اگـر فدراسـیون بوکـس و 
انجمنی که مسـئولیت آن را محمد ستارپور 
برعهـده گرفته، این مسـئله را سـازماندهی 
و برای آنهـا اردو برگـزار کنند، اتفاق بسـیار 
خوبـی اسـت. بسـیاری از ایـن بچه هـا بـه 
مربـی نیـاز دارنـد تـا با آنهـا کار شـود تـا به 

مسـابقات اعـزام شـوند.
اسـتكی عنوان کـرد: همراه با سـام اسـتكی 
در مسـابقاتی که زیر نظر فدراسیون بوکس 
ترکیـه برگـزار شـد، شـرکت کـردم و میثم 
قشـاقی و محمـد کمالـی نیـز خودشـان 
در ایـن رویـداد مسـابقه گرفتـه بودنـد و با 
مـا آمدنـد. با محمـد سـتارپور نیـز صحبت 
کردم و قرار شـده فكر کـرده و ایـن موضوع 
را سـازماندهی کنیم و هیچ مسـئله خاصی 

نیز نیسـت.

پیشکسوت فوتبال:

 باید خواب قهرمانی در 
آسیا را ببینیم

پیشكسـوت فوتبـال کشـورمان اعتقـاد 
فوتبال ایـران بـا راهی کـه در پیـش گرفته 
اسـت باید خواب قهرمانی در آسـیا را ببیند.
بـه گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از تسـنیم، 
شاهرخ بیانی، درباره اینكه سپاهان اصفهان 
تنهـا تیـم ایرانی اسـت که بـه مرحلـه یک 
هشـتم نهایی جام حذفی صعود کرد، اظهار 
داشت: ساختار فوتبال ما مشـكل دارد و اگر 
تیمـی مثـل سـپاهان بـه دور بعـد مـی رود 
بـه دلیـل داشـتن سـاختار خـوب اسـت. 
آیـا تاکنـون یـک بـار شـنیده اید مربـی یـا 
بازیكنی از سـپاهان بگوید پولـش را نگرفته 
اسـت؟ تـا زمانـی کـه سـاختار فوتبـال مـا 
درست نشـود شـاهد حذف تیم های ایرانی 

از آسـیا خواهیـم بود.
وی افـزود: تمـام دنیـا از ورزشـگاه های 
عربسـتان و بازیكنانـی کـه بـه لیـگ ایـن 
کشـور آمده انـد، لـذت می برنـد. مگـر مـا 
کشـور ضعیـف و بی پولـی هسـتیم؟ بـه 
خاطـر دارم زمانـی کـه در اسـتقال بـازی 
می کـردم الاهلـی امـارات بـرای افتتاحیـه 
باشـگاهش پـول داد تـا با آنهـا بـازی کنیم. 
ما به جـای اینكه پیشـرفت کنیم، پسـرفت 
کرده ایـم. وضعیت تیم هـای پایه اسـتقال 
و پرسـپولیس را ببینیـد. بازیكنـان خوبـی 
پـرورش می دهیـم و تـا چهـره می شـوند 
می رونـد و بازیكنـان درجـه دوی دیگـر 
تیم هـا را می گیریـم. فوتبـال ما دسـت یک 
مُشـت دلال اسـت کـه آن را می چرخاننـد 
و از همـه پـول بیشـتری گیرشـان می آید. 
پول قـرارداد یـک بازیكـن در فوتبـال ایران 
حداقـل 2۰ میلیارد تومـان اسـت، این پول 
را صـرف آکادمـی کنیـد و ببینیـد چنـد 
بازیكـن بـه فوتبـال مـا معرفـی می شـود. 
باشـگاه های سـازنده مثل هما، بانـک ملی، 
پـاس و ... نابود شـدند و اثری از آنها نیسـت. 
در لیگ هـای پایین نیـز زد و بند حـرف اول 
را می زنـد و کسـی پاسـخگوی این شـرایط 
نیسـت. پیشكسـوت فوتبـال کشـورمان با 
اشـاره به ناکامـی تیم هـای ایرانی در آسـیا 
تصریح کرد: الان که پرسـپولیس، نسـاجی 
مازندران و تراکتـور تبریز از لیـگ قهرمانان 
آسـیا حذف شـده اند، همـه می پرسـند چرا 
باخته انـد. وقتی هنـوز زمیـن تمرین خوب 
نداریـم، دنبـال چـه چیـزی هسـتیم؟ من 
3۰ سـال پیش بـه نـادی القطـر رفتـم. آن 
زمـان تیم مـا چهـار زمیـن تمرین داشـت. 
مـا در این سـا ل ها چـه کرده ایم؟ ورزشـگاه 
آزادی را داریـم کـه بـرای ۵۰ سـال پیـش 
اسـت. وضعیت تیم ملی نیز تعریفـی ندارد. 
اگر مهـدی طارمی، سـردار آزمـون، علیرضا 
جهانبخـش و یكـی دو بازیكـن را نداشـته 
باشـیم قـدرت تیـم ملـی بـه ۵۰ درصـد 

می رسـد.

پیشکسوت پرسپولیس:

 پرسپولیس باید به فکر 
کسب 2 جام دیگر باشد

پیشكسـوت پرسـپولیس می گویـد ایـن تیـم بایـد شكسـت خود 
برابـر الدحیـل را فرامـوش کنـد و بـا برنامه ریـزی بهتـر و تقویت 

تیم، بـه دنبـال کسـب 2 جـام دیگر باشـد.
به گـزارش کرمان نـو به نقـل از ایسـنا، پایـان رافـت، در ارزیابی از 
دیـدار پرسـپولیس برابر الدحیـل و حـذف از لیگ قهرمانان آسـیا 
اظهار کرد: پرسـپولیس بازی فوق العاده حساسـی را برابر الدحیل 
بـه نمایـش گذاشـت و بایـد ایـن بـازی را می برد کـه متاسـفانه با 
توجـه بـه ایـن کـه میزبـان بـود و هـواداران زیـادی در ورزشـگاه 
حضـور داشـتند بـا بدشانسـی مواجـه شـد و موقعیت هـای ایجاد 

شـده بـه گل تبدیل نشـد.
وی گفت: بـرای صعود بـه مرحله بعـد پرسـپولیس نباید بـازی را 
به روز آخـر می کشـید. در دیـدار بـا الدحیل اسـترس زیـادی که 
بـر بازیكنـان حاکـم بود. جلـوی ایـن همـه هـوادار نتوانسـتند بر 
اسـترس خود غلبه کننـد و بـازی را واگـذار کردند. البتـه الدحیل 
هم تیـم بسـیار قدرتمنـدی بود و تـا دقیقـه 9۰ برای بـرد جنگید 

تا بـه هدفش برسـد.
وی افـزود: شكسـت پرسـپولیس برابـر الدحیـل نشـان داد کـه 
آمـاده بـازی در آسـیا نبـود، همـان طور کـه قبا نیـز گفتـه بودم 
پرسـپولیس با این بازیكنـان تنها آمـاده بازی بـرای لیگ بـود و با 

آمادگـی کامـل وارد لیـگ قهرمانان آسـیا نشـد.
بازیكن پیشـین پرسـپولیس یكی از ضعف های اصلی پرسـپولیس 
را کمبـود مهاجم شـش دانگ عنوان کـرد و گفت: هر چند شـهاب 
زاهدی در ایـن دیدار عملكـرد خوبی داشـت و در پرسـپولیس جا 
افتاده اسـت اما نبود یک فـوروارد کامل کننده کنار او سـبب شـد 

موقعیت هـای زیادی را بـرای گلزنی از دسـت بدهیم.
وی همچنین با اشـاره به رفتار نامناسـب هـواداران در پایان دیدار 
پرسـپولیس و الدحیـل گفت: ایـن رفتار تنها ناشـی از ایـن باخت 
نبود بلكه هـواداران بـه دلیل این که پرسـپولیس طـی چند هفته 
اخیـر نتیجـه نگرفتـه بـود ناراحـت بودنـد و در جایـی بایـد آن را 

تخلیـه می کردند کـه البته بـه اعتقـاد من رفتـار درسـتی نبود.
رافـت افـزود: پرسـپولیس متاسـفانه بـا از دسـت دادن آل کثیر و 
عبدی دیگـر نتوانسـت بازیكـن تكنیكـی و خوبـی را در خط جلو 
جذب کند کـه موقعیت هـا را تبدیل بـه گل کند. بازیكـن خارجی 
نیز کارایـی لازم را نداشـت و حتـی در ایـن دیـدار گل محمدی از 

وجـود او اسـتفاده نكرد.
او افـزود: رفتار هـواداران بـا یحیی گل محمدی که سـال گذشـته 
سـه جـام بـرای پرسـپولیس آورد درسـت نبـود بایـد مسـائل و 
مشـكات این تیـم با تشـكیل یـک تیم کارشناسـی فنی بررسـی 

شـود تـا در ادامـه مسـیر دچـار چالش نشـوند.
رافت تصریـح کرد: درسـت اسـت که آسـیا را از دسـت دادیـم اما 
2 جام دیگـر در کشـور داریم کـه نباید آنهـا را به راحتی از دسـت 
بدهیـم. بنابرایـن پرسـپولیس بایـد باخت خـود را فرامـوش کند 
و بـا تقویت تیـم، بـه دنبـال موفقیت هایـش در لیـگ برتـر و جام 

حذفی باشـد.

خبر ملی پوش فری استایل:

اصفهان پایتخت فری استایل است
گزارش

ایسنا
گفـت:  فری اسـتایل  اسـكیت  تیم ملـی  بازیكـن 
قهرمان هایـی کـه تـا بـه امـروز مشـاهده می کنیـم از 
اصفهان هسـتند و ما بایـد ایـن وضعیـت را در اصفهان 

حفـظ کنیـم .
به گـزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایسـنا، ترانـه احمدی، 
ملی پـوش جـوان رول اسـكیت باز اصفهانـی کـه در 
رقابت های آسـیایی هانگژو 2۰22 موفق بـه رکوردزنی 
و کسـب مدال نقـره در فری اسـتایل سـرعت اسـالوم 
شـد، درگفت وگـو بـا ایسـنا بـا تاکیـد بـر اینكه رشـته 
اسـكیت وضعیت بسـیار خوبی دارد و اصفهان پایتخت 
و مهـد اسـكیت فـری اسـتایل در ایـران اسـت، اظهـار 
کـرد: قهرمان هایـی که تا بـه امـروز مشـاهده می کنیم 
از اصفهـان هسـتند. ما باید ایـن وضعیـت را در اصفهان 

حفـظ کنیم .
وی تصریح کرد:از نشـانه های بسـیار خوب بـرای اینكه 
ما بتوانیـم عملكرد بهتـر و المپیک شـدن این رشـته را 
مشـاهده کنیم، با چند اسـتان هماهنگ شـده است که 

بتوانند هیئت اسـكیت راه انـدازی کنند.
ملی پوش رول اسـكیت با اشـاره به زندگی ورزشـی اش، 
توضیح داد: ازسـال139۵ تا به امروز و قبل از مسـابقات 
ایتالیا عضـو ثابت تیم بـودم. بعـد از مسـابقات ایتالیا در 

خردادماه بـه دلیل عملكرد خـوب نداشـتنم، از بازیكن 
کرجـی باختـم و اعزام مـن بـه مسـابقات آسـیایی لغو 
شـد.انتخابی بعـدی بـرای مسـابقه  هانگژو فرانسـه بود 
کـه مـن بـا تاش هـای بسـیار زیـاد توانسـتم در کمتر 
از یک مـاه بهتریـن بازیكـن تیم و تیـم ایران در فرانسـه 

شـناخته و سـهمیه های هانگـژو را کسـب کنم.
او ادامـه داد: ایـن بازیكن بـا بیـان اینكه بعـد از انتخابی 
مجـدد یـا آن بازیكـن کـه هـر شـش مسـابقه را بـردم 
و سـهمیه های هانگـژو را برگردانـدم و توانسـتم تنهـا 
مـدال آور کاروان اسـكیت در هانگژو باشـم. مسـابقات 
اسكیت،مسـابقات کشـوری دارد.امسـال آخریـن 
مسـابقات کشـوری،انتخابی تیم ملی در قزویـن برگزار 
شـد. من در باشـگاه آکادمی احسـان تمریـن می کنم و 

مسـابقات باشـگاهی هـم برگـزار می کننـد.
احمدی اضافه کرد: از سـال 2۰16 به ترتیب مسـابقات 
آسـیایی چین،جهانـی تایلند،سـال2۰1۷کاپ آزاد 
روسـیه،المپیک جهانی اسـكیت چین کـه اولین مدال 
طـای تاریخ اسـكیت ایران بود،سـال 2۰18مسـابقات 
آسـیایی کـره کسـب مقـام چهارم،مسـابقات جهانـی 
هلند، سـال 2۰19 مسـابقات جهانی اسـپانیا و امسـال 
نیز کاپ آزاد ایتالیا کسـب مـدال برنز،کاپ آزاد فرانسـه 
کسـب مـدال برنـز، المپیـک آسـیایی هانگـژو مـدال 
نقـره و مسـابقات جهانـی شـانگهای چیـن مـدال برنز 

را کسـب کـردم.

ــا آن  ــاره اینكــه در حــال حاضــر چالشــی کــه ب او درب
مواجــه هســتم،پاداش اســت و دو ســال از زمانــی کــه 
رشــته اســكیت وارد بازی هــای آســیایی شــده،مرتب 
ــی  ــه در زندگ ــئله ای ک ــر مس ــم و از ه ــن می کن تمری
ــان  ــرده ام، خاطرنش ــا ک ــابقات ره ــرای مس ــود ب خ
ــرد  ــق بگی ــن تعل ــه م ــاداش ب ــر پ ــه دیرت ــرد: هرچ ک
ــاداش  ــن پ ــم. م ــتفاده کن ــم از آن اس ــر می توان کمت

ــرده و  ــرمایه گذاری ک ــود س ــته خ ــم در رش را می توان
ــم . ــته باش ــی داش بازآفرین

او تاکیـد کـرد: مهم تریـن هـدف مـن مسـابقه ریـل 
گینز ایتالیـا در سـال آینده اسـت که المپیک اسـكیت 
محسـوب می شـود. از الان بـرای اینكـه بتوانـم در ایـن 
مسـابقات به مدال طا دسـت پیدا کنـم، برنامه ریزی و 

تمریـن را رهـا نمی کنـم.

سنا
: ای

س
عك

معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزیر ورزش: 

داورزنی از قطار والیبال پیاده نشده است
مراسـم تكریـم از زحمـات محمدرضـا داورزنی و 
معارفه وحید مرادی، سرپرست جدید فدراسیون 
والیبـال، بـا حضـور معـاون ورزش حرفـه ای و 

قهرمانـی وزیـر ورزش و جوانـان برگزار شـد.
به گـزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایسـنا، کیومرث 
هاشـمی، وزیـر ورزش و جوانـان، 14 آذرمـاه در 
حكمـی وحیـد مـرادی را بـه عنـوان سرپرسـت 
فدراسـیون والیبـال منصوب کـرد. در این راسـتا 
مراسـم تكریـم از زحمـات محمدرضـا داورزنی و 
معارفـه وحیـد مـرادی امـروز )شـنبه 18 آذر( با 
حضور محمد پولادگـر، معـاون ورزش حرفه ای و 

قهرمانـی وزیـر ورزش و جوانـان برگزار شـد.
یک جابه جایی درون خانوادگی صورت 

گرفت
معـاون توسـعه ورزش قهرمانـی و حرفـه ای وزیر 
ورزش و جوانـان گفـت: همـان طـور کـه گفتند 
معمولا در این جلسـات شـرکت نمی کنـم اما در 
این جلسـه به حرمـت آقای داورزنی پیشكسـوت 
مـن حضـور پیـدا کـردم. بـه حكـم قانـون یـک 
جابه جایـی درون خانوادگـی امـروز صـورت 
می گیـرد و می خواهیم یـک خداقوت بیـن راهی 
بـه داورزنـی بگوییـم کـه از قطـار والیبـال پیاده 
نخواهد شـد. امیدوارم بـا مدیریـت و تدبیری که 

در حوزه داخلی انجام داده بیشـتر وقت خود را در 
حـوزه بین المللی بگذارد و بیشـتر حضور ایشـان 

را در آن حـوزه شـاهد باشـیم.
سـیدمحمد پولادگـر بـا اشـاره بـه ایـن اصطاح 
که شكسـت یتیـم اسـت و پیـروزی هـزاران پدر 
دارد، تصریـح کرد: موقع شكسـت همه بـه دنبال 
مدیـری هسـتند کـه همـه چیـز را بـه گـردن او 
بیاندازنـد. همـه می دانیـم کـه بـرای هر کـدام از 
ایـن موفقیت ها چـه تیم همـدل و همراهـی کار 
کرده انـد که ثمـره آن به این شـكل شـده اسـت. 
گاهـی ایـن زحمـات دیـده نمی شـود و کسـی از 
آنها تجلیـل نمی کنـد. من سـال ها ایـن تجربه را 
در حـوزه مدیریت داشـتم. می خواهـم به حرمت 
آن خـون دل ها که ثمـره آن ایـن موفقیت ها بوده 
اسـت و همچنین به دلیل اینكه کمتـر از مدیری 
تجلیل می شـود امـروز از آقـای داورزنـی تجلیل 
کنـم؛ به ویـژه در بخش هایـی کـه بـه آن توجـه 
نشـده اسـت و اینكه چقـدر زحمت کشـیدند که 

یک رونـدی بـه نتیجه برسـد.
او بـا تشـكر از داورزنـی از طـرف جامعـه ورزش 
کشـور افـزود: امیـدوارم در ایـن دوره کوتاهی که 
مسئولیت بسـیار سـنگینی بر عهده آقای مرادی 
اسـت و در ادامه شـاهد شـكوفایی والیبال کشور 

باشیم. همه کشـورها دائم در حال سرمایه گذاری 
در حـوزه ورزش هسـتند و کمـی غفلـت باعـث 
سـبقت گرفتن دیگـران از شـما می شـود. گاهی 
نگاه عامه بـه مدیران کشـور هم سـرایت می کند 
و همیشـه از شـما انتظـار پیـروزی دارنـد امـا به 
این شـكل نیسـت و زحماتـی کـه در حـوزه پایه 
کشـیده می شـود بایـد قـدر دانسـته شـود کـه 

بی نتیجـه نمانـد.
والیبال شرایط ایده آلی ندارد

داورزنـی بـا اشـاره بـه عملكـرد والیبـال در 
سـال 14۰2 و قهرمانـی تیـم ملـی جوانـان و 
نایب قهرمانی نوجوانـان در جهـان و قهرمانی زیر 
16 سـال در آسـیا و کسب سـهمیه جهانی گفت: 
اتفاقـات والیبـال در سـال جـاری فرصتـی برای 
آینـده این رشـته ورزشـی اسـت، فكـر نكنیم که 
عالی کار کردیم. در رده های سـنی بهترین نتیجه 
تاریـخ والیبـال جهـان را گرفتیـم امـا ضعف ها و 
کاستی در تیم ملی بزرگسـالان باید برطرف شود 
تا والیبـال اقتدار خـود را بـه رخ حریفـان جهانی 
بكشد که این رسـالت به عهده فدراسیون والیبال 
و رئیس آن اسـت و ایـن موضوع بار مسـئولیت را 
سـنگین تر می کنـد. انتظـارات و توقع مـردم کار 
را سـنگین مـی کنـد. موفقیت هـا والیبـال هـم 

کار یک نفر نبـوده و در 1۷ سـال گذشـته تمامی 
اعضـای خانواده بـزرگ والیبال زحمت کشـیدند 
کـه نفراتـی هـم اکنـون در بیـن مـا نیسـتند تـا 
والیبـال بـه ایـن اوج از موفقیت برسـد کـه نایب 
قهرمانـی در آسـیا شكسـت و ناکامـی محسـوب 
شـود.  او تصریـح کـرد: والیبـال بیـن رشـته های 
ورزشـی و توپی ایران موفق ترین رشـته اسـت اما 
هم اکنـون در شـرایط ایـده آل نیسـت و باید کار 
بیشـتری به ویژه در حـوزه تیم ملی بزرگسـالان، 
والیبـال زنـان و سـاحلی انجـام شـود تا بـا تدابیر 

بیشـتر رونـد بهتر شـود.
وی دربـاره سرپرسـت فدراسـیون والیبـال نیـز 
گفت: با دکتـر مرادی سـال ها رفاقـت و همكاری 
داشـته ام و یقین دارم که ایشـان می تواند به رشد 
و توسـعه والیبال کمک کند تا این رشـته ورزشی 
به آرمان خود یعنی سـكوی المپیک دسـت یابد. 
انتظارات مـردم از والیبـال نشـان دهنده عملكرد 
فوق العاده این رشـته ورزشـی در سـال های اخیر 
اسـت، از شخص اول کشـور )رهبر معظم انقاب( 
تا دیگر مسـئولین و مـردم همه پیگیـری والیبال 

هسـتند که نشـان از موفقت این رشـته دارد.
تیم های ملی همیشه نوساناتی دارند

در ادامـه ایـن مراسـم وحید مـرادی، سرپرسـت 

جدیـد فدراسـیون، بـا تاکید بـر اینكـه تیم های 
ملـی در هـر رشـته ای نوسـاناتی دارند کـه امری 
کاما طبیعـی در ورزش اسـت، تصریح کـرد: اگر 
تیمـی همـواره قهرمـان باشـد کـه دیگـر دلیلی 
بـرای برگـزاری مسـابقات قهرمانی وجود نـدارد. 
تیمـی ماننـد لهسـتان یـا فرانسـه در المپیـک 
قهرمان می شـوند و در مسـابقات قهرمانی جهان 

هیـچ مقامی کسـب نمی کنند. هشـت تیـم ملی 
در فدراسـیون داشـتیم کـه در رده هـای سـنی 
و دو بخـش زنـان و مـردان فعالیـت می کردنـد. 
امیدواریـم بـا کمک تجربـه ای که به دسـت آمده 
تیم مـا کـه بـه رده پانزدهـم نـزول کرده مـدارج 
را بـه ترتیـب طی کـرده و بـه سـكوهای المپیک 

دسـت یابد.
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در جلسـه کمیته انضباطی فدراسـیون فوتبال دو ابهـام درباره 
پرونده باشگاه استقال مطرح شـده و در این زمینه استعاماتی 
در حـال گرفته شـدن اسـت. به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقل از 
تسـنیم، کمیته انضباطی بـرای  بررسـی ابهامات مطرح شـده 
در برخـی قراردادهـای سـه باشـگاه اسـتقال، پرسـپولیس و 
تراکتـور روز پنجشـنبه گذشـته تشـكیل جلسـه داد و وکای 
ایـن باشـگاه ها توضیحاتـی را ارائـه دادند. پـس از این جلسـه، 
ابوالفضل حسـن زاده رئیس کمیته انضباطی اعام کـرد درباره 
دو پرونـده، ابهاماتـی وجـود دارد کـه قـرار اسـت اسـتعاماتی 
دربـاره آنها از سـازمان لیـگ گرفته شـود و چنـد نفـر دیگر در 
کمیته انضباطی حضور یابنـد تا پـس از آن دربـاره پرونده های 
مطرح شـده تصمیم گیری شـود. پیگیری  خبرنگار تسـنیم در 
خصوص جلسـه کمیته انضباطـی نشـان می دهد هـر دو ابهام 
مطرح شـده، مربوط به اسـتقال بوده و اسـتعامات لازم نیز در 
ایـن زمینه در حـال انجام اسـت. ابهـام اول در پرونده اسـتقال 
مربوط به سـقف بودجه این باشـگاه اسـت. اسـتقال می گوید 
مجوز هزینه 32۵ میلیاردی را از سـازمان لیگ گرفته است. این 
در شـرایطی اسـت که سـازمان لیگ در نامه ای که مرداد ماه به 
امضای کشـوری فرد سرپرسـت وقت سـازمان لیگ به باشـگاه 
استقال ارسال کرده، سقف بودجه این باشـگاه را 3۰۰ میلیارد 
تومان اعـام کرده امـا اسـتقالی ها مدعی اند پیامكی از سـوی 
فردی مسـئول در فدراسـیون و سـازمان لیگ دریافت کرده اند 
که مجـوزی بیـش از این رقـم دارنـد. شـاکیان این پرونـده هم 
اعتقـاد دارند آبی هـای پایتخت جـزو نمایندگان ایران در آسـیا 

محسـوب نمی شـوند و فقط مجوز هزینـه 3۰۰ میلیـاردی در 
فصل جـاری داشـته اند. ایـن اختاف نظـر باعث شـده کمیته 
انضباطی در این باره از سـازمان لیگ اسـتعام بگیـرد و توضیح 
بخواهد. پرونـده دوم مربوط به قـرارداد بانكو مهاجم آرژانتینی 
استقال اسـت. کمیته انضباطی در این خصوص نیز از سازمان 
لیگ درخواسـت ارائـه قـرارداد و بررسـی مالیـات و هزینه های 
جانبـی درج شـده در قـرارداد این بازیكـن را کرده اسـت. گفته 

می شـود علی خطیر مدیرعامل و وکای باشگاه استقال درباره 
سـایر ابهامات مطرح شـده مدارکی را به کمیته انضباطـی ارائه 
داده انـد و تا حـد زیادی ایـن ابهامات برطرف شـده اسـت. نكته 
مهم در مدارک باشـگاه استقال این اسـت که این باشگاه اعام 
کرده مبلـغ 9 میلیـاردی رضایت نامه محمدرضـا خالدآبادی به 
۵ میلیارد تومان کاهش یافته و 4 میلیـارد از این مبلغ به آبی ها 

بخشیده شـده است.

پیشكسـوت تیم فوتبال پرسـپولیس گفت: بـا توجه به 
اتحادی کـه بین پرسپولیسـی ها ایجاد شـده، بـه نظرم 
روحیـه هم بـه تیـم برگشـته اسـت. بـه گـزارش کاغذ 
وطن به نقل از باشـگاه خبرنگاران جوان، رحیم یوسفی، 
پیشكسـوت تیم فوتبـال پرسـپولیس دربـاره وضعیت 
سرخپوشـان در آسـتانه بازی با تیم هوادار اظهار کرد: با 
توجه بـه اتحادی کـه بین پرسپولیسـی ها ایجاد شـده، 
بـه نظـرم روحیـه هم بـه تیم برگشـته اسـت. مـن فكر 
می کنم با برد برابر هـوادار یک مقدار فشـار از روی آن ها 
برداشـته می شـود و این کار هم می توانند انجام بدهند.

او افـزود: تیم پرسـپولیس هـر وقت نیـاز به برد داشـته 
اسـت، توانسـته این کار را خوب انجـام بدهد. ان شـاالله 
بتوانند ایـن تیم را شكسـت بدهند البته هـوادار هم تیم 
خوبی اسـت، اما پرسـپولیس هم بازیكنان خوبـی دارد. 

امیـدوارم ایـن بـازی را پیروز شـوند تا بـا روحیه بـالا به 
مصاف اسـتقال در دربـی بروند. یوسـفی دربـاره اینكه 
تیم هوادار همیشـه گربه سـیاه پرسـپولیس بوده است، 
گفـت: تمـام تیم ها بـه جـز سـپاهان و اسـتقال زمانی 
که بـا پرسـپولیس بـازی دارند، چـون نگاه ها به سـمت 
پرسـپولیس اسـت، بازیكنـان می آیند تـا خودشـان را 
نشـان بدهنـد و سـعی می کننـد خوب بـازی کننـد تا  
جذب یكی از دو تیم پرسـپولیس و اسـتقال شـوند. به 
نظرم سرخپوشـان این جور تیم هـا را راحت تر می توانند 
شكسـت بدهنـد. او دربـاره اینكه به نظـرش هـواداران 
پرسـپولیس در ورزشـگاه آزادی حاضر می شـوند تا تیم 
خود را تشـویق کنند، گفـت: از این مسـائل زیـاد اتفاق 
می افتـد. آن هایی کـه پرسپولیسـی واقعی هسـتند به 

ورزشـگاه می آینـد و حمایـت می کننـد.

ادعای جدید استقلال در مورد مبلغ رضایت نامه خالدآبادی؛

 دو مورد استعلامی مشخص شد
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس: 

اتحاد بین پرسپولیسی ها ایجاد شده
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به دنبال واگذاری مسئولیت کامل تیم امید به فدراسیون فوتبال، انتظار می رود این نهاد با 
توجه به داشتن اختیار تام، با هدف شكستن طلسم صعود امیدها به المپیک، برنامه ریزی 

خود را از همین امروز آغاز کرده و زمان را از دست ندهد.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا، تیم فوتبال امید برخاف دوره های گذشته این بار در 
همان مرحله اول انتخابی المپیک حذف شد تا خیلی زودتر از دوره های قبل پرونده این 
تیم بسته شود و حسرت رفتن فوتبال به المپیک ۵2 ساله شود. در باب شكسته  نشدن 
طلسم فوتبال در صعود به المپیک، دلایل مختلفی برشمرده شده است؛ دلایلی که باعث 
شده است تا این رشته پرطرفدار در نیم قرن گذشته رنگ المپیک را نبیند و هر دوره با 
وجود امیدهایی که به وجود می آید، در نهایت در رسیدن به بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا ناکام بماند. از عوامل برجسته ناکامی فوتبال در راه المپیک می توان به مدیریت 
مشترک تیم امید توسط کمیته ملی المپیک و فدراسیون فوتبال اشاره کرد. در حالی 
که متولی همه رشته های ورزشی برای کسب سهمیه المپیک، فدراسیون ها هستند، 
حكایت فوتبال فرق دارد و مدیریت امیدها به طور مشترک بر عهده فدراسیون فوتبال و 
کمیته ملی المپیک بوده است. همین مسئله چالش های زیادی را در سه دهه گذشته 
به وجود آورده و سبب شده زمان و انرژی که باید جهت آمادگی مناسب امیدها در راه 
مسابقات انتخابی المپیک صرف شود، در راستای حل اختافات کمیته ملی المپیک و 
فدراسیون فوتبال هزینه شود! اختافاتی که چه در بخش مدیریتی و چه هدایت فنی، 
همواره به عنوان یک معضل بزرگ بر سر راه امیدها بوده است. پس از حذف تیم امید از 

انتخابی المپیک پاریس آن هم در همان مرحله اول و با نگاه به اختافاتی که بر سر انتخاب 
سرپرست بین فدراسیون و کمیته وجود داشت، بازنگری درباره مدیریت مشترک امیدها 
بیشتر از قبل ضرورت پیدا کرد. به طوری که مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 29 
مهر خواستار روشن شدن تكلیف تیم امید شد و گفت: »این تیم یا باید زیر نظر فدراسیون 
فوتبال باشد یا کمیته ملی المپیک، مثل تیم فوتبال نوجوانان و فوتبال بانوان .... نه اینكه 
از المپیک کنار برود ولی برای مدیریت تیم فوتبال امید باید فكر شود.« درخواست تاج 
به نوعی موید اختاف فدراسیون فوتبال با کمیته ملی المپیک بر سر مدیریت تیم امید 
بود؛ اختافاتی که دو طرف همواره در رویارویی با رسانه ها سعی در انكار آن داشتند و هر 
گونه اختاف نظری را رد می کردند! با این حال تنش هایی که از سال گذشته تا تابستان 
امسال بر سر انتخاب حبیب کاشانی به عنوان سرپرست تیم فوتبال امید وجود داشت، 
گویای همه چیز بود. به نظر می رسد تجربه حذف زودهنگام تیم امید مسیر رسیدن به 
المپیک 2۰24 و چالش هایی که بین کمیته و فدراسیون به وجود آمده، سرانجام سبب 
شده است که کمیته ملی المپیک، قید امیدها را بزند. گرچه کمیته ملی المپیک همواره 
در دوره های قبل هرگونه دخالت در تیم امید را رد می کرد اما اختاف بر سر انتخاب مربی 
ایرانی یا خارجی و همچنین سرپرست و مدیر تیم، تنها در 2 دوره اخیر نشان داد که 
خاف اظهار نظرهایی که مطرح می شود، کمیته هم خود را در تصمیم گیری برای تیم 
امید محق می دانست. حال اما به نظر می رسد سرانجام کمیته ملی المپیک درباره فوتبال 
کوتاه آمده و آن طور که مناف هاشمی، دبیرکل کمیته ملی المپیک امروز اعام کرد، قرار 

است که همه اختیارات تیم امید به فدراسیون فوتبال واگذار شود. هاشمی در حاشیه 
بیست و نهمین نشست هیات اجرایی کمیته ملی المپیک گفت: »در مورد تیم فوتبال 
امید و اختیارات این تیم به فدراسیون فوتبال تفویض اختیار شده است. این فدراسیون 
مانند دیگر فدراسیون ها می تواند درباره رشته های مورد حمایت خود تصمیم بگیرد.« با 
نظر صریح کمیته ملی المپیک و همان طور که تاج هم خواستار مشخص شدن تكلیف 
تیم امید شده بود، توپ امیدها به طور کامل در زمین فدراسیون فوتبال و مسئولیت این 
تیم تمام وکمال بر عهده این فدراسیون قرار گرفته است. با توجه به کنار کشیدن کمیته 
ملی المپیک، حال فدراسیون فوتبال در آستانه یک آزمون قرار دارد و به عنوان تنها 
متولی، ماموریت شكستن طلسم صعود امیدها به المپیک بر دوش فدراسیون است. با 
این تصمیم انتظار می رود که فدراسیون فوتبال خاف گذشته که هماهنگی با کمیته 
برای تصمیم گیری، سبب فرصت سوزی می شد، با توجه مسئولیت 1۰۰ درصدی در 
تیم امید، برنامه ریزی برای انتخابی المپیک 2۰28 لس آنجلس را از همین فردا آغاز کند. 
تدارک و برنامه ریزی و انتخاب کادر فنی برای تیمی که طی چهار سال آینده شرایط سنی 
شرکت در انتخابی المپیک را داشته باشد، باید در اولویت فدراسیون فوتبال قرار بگیرد. 
چهار سال می  تواند فرصتی مناسب برای فوتبال در مسیر آماده سازی المپیک باشد و در 
صورت شروع از امروز می توان به شكسته شدن طلسم فوتبال در صعود به المپیک امیدوار 
ماند تا فوتبال که آخرین خاطره اش از حضور در المپیک، مونترال 19۷6 است، در 2۰28 

لس آنجلس دوباره به این رقابت ها برگردد.

تیم امید فراموش نشود؛ بهانه جویی ممنوع
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تذکر وقتی نتیجه 
معکوس بدهد، ضد امر 

به معروف و نهی از 
منکر است

نماینده مـردم تبریز در واکنش به گذاشـتن 
دوربیـن در ورودی مترو، گفت: قـرآن در آیه 
ـرْ إنِْ نفََعَتِ  9 سـوره اعلی مـی فرمایـد : فَذَکِّ
کْـرَی یعنی تذکـر را زمانـی می دهند که  الذِّ
نفع درسـت کنـد، تذکـری کـه باعـث ضرر 
باشـد و تابلویی شـود کـه علیـه نظـام از آن 
اسـتفاده شـود، برخـاف تذکـری اسـت که 
می خواهیـم بدهیـم، ما بایـد زمانی بـه افراد 
یک حرفی بزنیم که بدانیم یـک اصاحی در 
آن شـكل می گیرد اما وقتی نتیجه معكوس 
می دهد، ضد امـر به معـروف و نهـی از منكر 

اسـت.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایلنا، مسـعود 
پزشـكیان نماینـده مـردم تبریـز در مجلس 
شـورای اسـامی دربـاره ایـرادات وارده بـه 
لایحه عفـاف و حجاب گفت: چـون لایحه در 
کمیسیون تخصصی بررسی شـد از جزئیات 
آن خبـر نـدارم امـا یـک اصـل را می دانـم 
کـه رفتـار را نمی تـوان بـه ایـن سـادگی بـا 
قانـون عوض کـرد، اعتقاد و بـاور را با دسـتور 
نمی شـود درسـت کـرد، بـرای تغییـر رفتار 
بایـد با اندیشـه و فكـر به جنـگ آن رفـت؛ با 
چماق و دعوا و گرفتن و جریمه کردن تصویر 
می کنم نه تنهـا کار بـه جایی نمی رسـد و در 
ظاهر ممكـن اسـت آن چهره را نشـان ندهد 
اما از باطن کاما تهـی و خالی می شـود و آن 
کسی که روسـری و حجاب بر سـر می گذارد 

هـم گاها هیـچ اعتقـادی نخواهد داشـت.
وی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه »چـرا 
از دولـت و قـوه قضاییـه نظـرات مختلـف 
شـنیده می شـود«، اظهـار داشـت: ایـن را از 
خودشـان بپرسـید امـا اگـر از مـن بپرسـید 
می گویـم، مدارس دسـت مـا بود، مسـاجد، 
مهدکودک هـا، دبیرسـتان ها، صداوسـیما، 
مسـاجد و ... همـه چیـز در اختیـار مـا بـود، 
ما بـا جوانـان چـه کار کردیـم که جوانـان ما 
اینجوری شـدند؟ ما به جای اینكـه خودمان 
را نقـد کنیـم کـه علـل بـه اینجـا رسـیدن 
مسـئله را نقـد و ارزیابـی کنیـم، می گوییـم 
حـالا بگیریـد و ببندیـد و بزنیـد و جریمـه 
کنید، باید مـا را جریمه کنند که نتوانسـتیم 

فرزنـدان خـود را خـوب تربیـت کنیـم.
نماینده تبریز خاطرنشان کرد: در هر موسسه 
و هیـات و اداره ای روحانیـت حضـور دارد اما 
نتیجه آنطـور کـه می خواسـتیم نشـد، چرا 
اینطور شـده؟ پزشـكیان در واکنش بـه این 
مسـئله که »وزیر کشـور از دوربین گذاشتن 
در متـرو و عكـس و ویدیـو گرفتـن از افـراد 
بـه عنـوان امـر بـه معـروف و نهـی از منكـر 
دفـاع می کنـد«، عنـوان کـرد: قـرآن در آیه 
ـرْ إنِْ نفََعَتِ  9 سـوره اعلی مـی فرمایـد : فَذَکِّ
کْـرَی یعنی تذکـر را زمانـی می دهند که  الذِّ
نفع درسـت کنـد، تذکـری کـه باعـث ضرر 
باشـد و تابلویی شـود کـه علیـه نظـام از آن 
اسـتفاده شـود، برخـاف تذکـری اسـت که 
می خواهیـم بدهیـم، ما بایـد زمانی بـه افراد 
یک حرفی بزنیم کـه بدانیم اصاحـی در آن 
شـكل می گیرد امـا وقتـی نتیجـه معكوس 
می دهد ضـد امر بـه معـروف و نهـی از منكر 
اسـت. وی در پاسخ به این سـوال که »به نظر 
شـما این روش امر به معروف اثـر دارد؟« ابراز 
داشـت: اگر اثـر می کرد که تـا حالا اثـر کرده 
بود، اوایـل انقـاب دم در دانشـگاه یـا ادارات 
می ایسـتادند و می گفتنـد خانـم مـوی ات 
دیده می شود درسـتش کن! و نتیجه همین 
شـد. مـا از اول انقـاب داریـم از ایـن کارهـا 
می کنیـم و جلـوی درب ها تذکـر می دهیم، 
چـرا درسـت نشـده؟ حـالا بـا ایـن درسـت 
می شـود؟ پزشـكیان ادامـه داد: حضـرت 
علی در خطبـه 1۵4 نهج الباغـه می فرماید: 
»فَالنَّاظِرُ باِلقَْلبِْ العَْامِلُ باِلبَْصَـرِ یكَُونُ مُبْتَدَأُ 
عَمَلهِِ أنَْ یعَْلـَمَ أعََمَلُهُ عَلیَْهِ أمَْ لهَُ؟ فَـإنِْ کَانَ لهَُ 
مَضَـی فیِـهِ وَ إنِْ کَانَ عَلیَْهِ وَقَـفَ عَنْهُ.« یعنی 
کسـی که بـا بصیـرت می فهمـد و بـا آگاهی 
عمـل می کند همـان ابتـدای کار بایـد بداند 
کـه این کار بـه نفع اوسـت یا بـه ضـرر او، اگر 
به نفـع اسـت ادامـه دهـد و اگر علیـه هدف 
اوسـت، خـب متوقـف کنـد! عضـو مجمـع 
نمایندگان تبریز خاطرنشان کرد: استراتژی 
و تاکتیک شكسـت خورده را دوباره و صدباره 
و هزارباره ادامـه دادن نتیجه می دهـد؟ نه به 
حرف خدا گـوش می دهیم، نه به حـرف امام 
معصـوم گـوش می دهیم نـه به حـرف علم و 
تجربـه و دانـش؛ معلـوم نیسـت می خواهیم 
چـه کار کنیم و بعـد تصـور می کنیم بـا این 
کارهـا بـه دیـن و اسـام و انقـاب خدمـت 

می کنیـم.

سردار باقری:

 راهی جز همه پرسی در 
فلسطین وجود ندارد

رئیــس ســتاد کل نیروهــای مســلح گفت:بــه نفــع رژیــم 
ــای  ــه پ ــت برداشــته و ب صهیونیســتی اســت کــه دســت از جنای
ــن  ــر دی ــه فلســطینیان از ه ــد و هم ــی بیای ــه پرس ــدوق هم صن
ــن  ــده ای ــه آین ــد ک ــم بگیرن ــی تصمی ــی و بخش ــن و مذهب و آیی

ســرزمین چگونــه اداره شــود.
ــكر  ــردار سرلش ــنا، س ــل از ایس ــه نق ــن ب ــذ وط ــزارش کاغ ــه گ ب
محمــد باقــری در مراســم افتتاحیــه نمایشــگاه جامــع  تربیــت و 
آمــوزش ارتش بــا تقدیــر از برگــزاری ایــن نمایشــگاه اظهــار کرد:  
از تــاش مجاهدیــن فلســطینی قدردانــی می کنیــم و امیدواریــم 
کــه عمــر رژیــم صهیونیســتی بــا  جنایاتــی که مســیر افــول آن ها 
ــر وعــده  را تســریع کــرده زودتــر پایــان یابــد. جبهــه حــق بنــا ب
ــه نفــع رژیــم صهیونیســتی  الهــی حتمــا پیــروز خواهــد بــود و ب
اســت کــه دســت از جنایــت برداشــته و بــه پــای صنــدوق  همــه 
پرســی بیایــد و همــه فلســطینیان از هــر دیــن و آییــن و مذهبــی 
و بخشــی تصمیــم بگیرنــد کــه آینده ایــن ســرزمین چگونــه اداره 
شــود و  راهــی جــز ایــن بــرای  صلــح و آرامــش  در این ســرزمین 

ــدارد. وجــود ن
وی ادامــه داد: نیروهــای مســلح کشــورمان ماموریت فــوق العاده 
ــه  ــا ب ــور م ــد. کش ــور را دارن ــت کش ــن امنی ــنگینی در تامی س
دلیــل ایســتادگی در برابــر اســتكبار بــا انــواع تهدیــدات نظامــی، 
ــوده و  ــرم و ترکیبــی مواجــه ب امنیتــی، ســخت، نیمــه ســخت، ن
خواهــد بــود. نیروهــای مســلح مــا در هــر دوره ای بــا مجموعه ای 
ــا فرصــت  ــدات مواجــه هســتند. از ســویی کشــور ب ــن تهدی از ای
ــی لازم  ــر آمادگ ــه اگ ــود ک ــی ش ــه م ــری مواج ــی نظی ــای ب ه
ــد.  ــتفاده کن ــا اس ــت ه ــن فرص ــد از ای ــد می توان ــته باش را داش

ــروی انســانی اســت. ــر دوش نی ــا ب ــن فرصــت ه اســتفاده از ای
ــد  ــت دارن ــات اهمی ــزات و تاسیس ــرد: تجهی ــان ک وی خاطرنش
ــد،  ــی ده ــام م ــی انج ــه خوب ــت را ب ــه ماموری ــی ک ــی عامل ول
نیــروی انســانی اســت. آمــوزش نیــروی انســانی و تكامل ســرمایه 
ــا و  ــت ه ــوع ماموری ــا تن ــت. ب ــنگینی اس ــئولیت س ــانی مس انس
ــوزش  ــدن در آم ــی مان ــد، باق ــی ده ــه دره م ــادی ک تحــولات زی
ــه هــدف برســاند و چــه  هــای قدیمــی نخواهــد توانســت مــا را ب
ــی و  ــوزش کیف ــه آم ــس ب ــد پ ــدف خــود دور کن ــا را از ه بســا م

ــم. ــه روز نیازمندی ب
رئیــس ســتاد کل نیروهــای مســلح افــزود: بایــد ارزیابــی کنیــم 
کــه بــا چــه صحنه هایــی نظامــی و امنیتــی مواجــه خواهیــم شــد 
و نیــروی انســانی خــود را بــا ایــن صحنه هــا آمــاده کنیــم. بــرای 
دســتیابی به ایــن هــدف، اشــراف اطاعاتــی، تدابیــر راهبــردی و 
عملیاتــی نیــاز اســت و بایــد آییــن نامــه هــا بــه مــوارد آموزشــی 

تبدیــل شــود و آمــوزش بــه روز بــه نیــروی انســانی داده شــود.
ــزاری  ــرای برگ ــش ب ــان ارت ــر  از فرمانده ــا تقدی ــن ب وی همچنی
نمایشــگاه گفــت: بخش هایــی از ایــن فعالیــت ارتــش در بازدیــد 
ــه در  ــن مجموع ــون ای ــا اکن ــم ام ــون را شــاهد بودی ــای گوناگ ه
ــن  ــت و ای ــده اس ــش درآم ــه نمای ــا ب ــک ج ــگاه ی ــب نمایش قال

ــر اســت. ــل تقدی مســاله قاب

خبر

کاغذ سیاست
جبهه پایداری به دنبال حکومت اسلامی است نه جمهوری اسلامی

صوفی: 

انتخابات 1402 را خدا به خیر کند
گزارش

خبرآناین
وزیر دولت اصاحات در واکنش به تاش پایداری ها برای 
تطهیر محصولی می گوید: آنچه که در دولت خاتمی به خاطر 
دارم این است زمانی که احمدی نژاد به عنوان شهردار مطرح 
شد، وزیر کشور از امضای حكم او امتناع می کرد و دلیل 
آن هم پرونده ای بود که احمدی نژاد در شهرداری اردبیل 
داشت که آن پرونده هم به سوآپ نفتی ارتباط پیدا می کرد 
که انجام داده بودند و همان موقع 3 میلیارد تومان درآمد 
آن به حساب محصولی واریز شد که در نهایت او بر مبنای 
این معامله پولدار شد و الان هم خانه آنچنانی دارد و طبق 

گفته های حتی اصولگرایان محصولی ثروت هنگفتی دارد.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از خبرآناین، »وحیدی 
نماینده جبهه پایداری در دولت است.« این پاسخ وزیر 
دولت اصاحات به ادعای سخنگوی جبهه پایداری است 
که اخیراً اعام کرده بود دولت سیزدهم خالی از حضور 
اعضای جبهه پایداری است چرا که نفوذ در دولت به درد این 
گروه نمی خورد اما با این وجود از دولت سیزدهم حمایت 

می کنند.
علی صوفی، چهره اصاح طلب استناد به اظهارات احمد 
وحیدی در مراسم سالگرد فوت آیت الله مصباح یزدی 
مبنی بر اینكه »دولت پیرو افكار و اندیشه های مصباح یزدی 
است.« می گوید دولت در اختیار تفكر جبهه پایداری قرار 

گرفته و این امری غیرقابل انكار است.
صوفی دربخشی دیگری از این گفتگو گریزی نیز به ادعاها 
درباره ثروت محصولی زد و گفت: »بر فرض که محصولی در 
دولت آقای احمدی نژاد حتی یک ریال هم کار اقتصادی 
نكرده اما باید بگوید چه زمانی کار اقتصادی کرده و آن کار 
اقتصادی چه بوده که توانسته این همه ثروت به دست آورد.«
آقای صوفی! یکی از نقدها به دولت رئیسی نفوذ 
طیف خاص سیاسی در رده های مختلف مدیریتی 
دولت است، با این وجود سخنگوی جبهه پایداری 
در اظهاراتی عجیب مدعی شده است که از جبهه 
پایداری کسی در دولت حضور ندارد، واکنش شما 

به این ادعا چیست؟
در مراسم سالگرد فوت مرحوم مصباح یزدی، وزیر کشور 
مطلبی را عنوان کرد که بنده از تلویزیون شنیدم، آقای 
وحیدی گفت که دولت پیرو افكار و اندیشه های مصباح 
یزدی است که این یعنی نفوذ جبهه پایداری زیرا جبهه 
مذکور هم همین را می گوید که ما وابسته به مصباح یزدی 

هستیم.
3 میلیارد درآمد سوآپ نفتی در زمان شهرداری احمدی 

نژاد در اردبیل به حساب محصولی واریز شده بود
به رابطه احمدی نژاد با دولت سیزدهم اشاره کردید، 
سخنگوی جبهه پایداری مدعی است که محصولی 

در دولت احمدی نژاد حتی یک ریال هم کار اقتصادی 
نکرده است، این ادعا تا چه اندازه به واقعیت نزدیک 

است؟
ما می گوییم که اگر ایشان اصاً کار اقتصادی نكرده است، 
این ثروت را از کجا آورده و از چه طریقی مولتی میلیاردر 
شده است؟ آنچه که در دولت خاتمی به خاطر دارم این 
است زمانی که احمدی نژاد به عنوان شهردار مطرح شد، 
وزیر کشور از امضای حكم او امتناع می کرد و دلیل آن هم 
پرونده ای بود که احمدی نژاد در شهرداری اردبیل داشت که 
آن پرونده هم به سوآپ نفتی ارتباط پیدا می کرد که انجام 
داده بودند و همان موقع 3 میلیارد تومان درآمد آن به حساب 
محصولی واریز شد که در نهایت او بر مبنای این معامله پولدار 
شد و الان هم خانه آنچنانی دارد و طبق گفته های حتی 

اصولگرایان محصولی ثروت هنگفتی دارد.
بر فرض که محصولی در دولت آقای احمدی نژاد حتی یک 
ریال هم کار اقتصادی نكرده اما باید بگوید چه زمانی کار 
اقتصادی کرده و آن کار اقتصادی چه بوده که توانسته این 

همه ثروت به دست آورد.
آقای صوفی! عملکرد هیات های اجرایی وزارت 
کشور و ردصلاحیت های گسترده در انتخابات در 
راستای تفکر خالص سازی و تفکر آیت الله مصباح 

است؟
مردم از انتخابات عبور کرده اند، چنانچه از سال های 98 و 
14۰۰ با عدم مشارکت خود یک تحریمی را در رابطه با 
انتخابات اعمال می کنند لذا انتخابات 14۰2 را خدا به 
خیر کند. البته پیش بینی ها و همه نظرسنجی ها دال بر 
خود تحریمی انتخابات است اما اینها می خواهند عنوان 
کنند که با حضور 24 هزار نفر در مرحله پیش ثبت نام که 
نسبت به گذشته خیلی بیشتر بوده از مردم می خواهند که 

مشارکت کنند.

رئیسی دنبال مجلس یکدست تر است
در نهایت انتخابات برگزار می شود و معلوم خواهد شد. اما 
موردی که لاریجانی به اینها نسبت داده، خالص سازی 
است که این خالص سازی توسط دولت در حال انجام است. 
به هرحال آن چیزی که حتی از مقامات امنیتی مانند سپاه 
نقل می کنند این است که می گویند برای حفظ نظام خواهان 
مشارکت حداکثری و یک مجلس کارشناسی قوی هستند 
که این امر مستلزم مشارکت اصاح طلبان است، حتی به ما 
اصاح طلبان می گویند چرا آن انتخابات تناسبی را شما رد 
کردید و اجازه ندادید تشكیل شود البته همان ها می گویند 
دولت این افكار را ندارد بلكه رئیسی دنبال مجلس یک دست 
کامل یعنی از مجلس فعلی خالص تر که وابسته به خودش 

باشد تا ناکارآمدی های این دولت را بپوشاند.
 در حال حاضر جبهه پایداری می گوید دنبال وحدت 
هستیم اما برخی بر این باور هستند که اقدامات و 

اظهارات اعضای جبهه پایداری نشانی از وحدت 
ندارد، به نظر شما جبهه پایداری در نهایت به وحدت 

می رسد یا ...
باید دید منظور از وحدت، وحدت با چه کسی است؟ گاهی 
اوقات وحدتی که طرف می گوید منظورش این است که 
همه شما بیایید با من وحدت کنید. یعنی من این تفكر، 
روش و منش را دارم، همه شما بیایید زیر چتر من و با من 

وحدت کنید، این هم اسمش وحدت است.
اما یک وحدت هم این است که همه افكار و اندیشه ها در 
کنار هم قرار گرفته و با هم در اداره کشور مشارکت کنند، که 
وحدت واقعی همین است. وحدت واقعی باید عملی باشد و 
عمل به آن هم در فضای انتخابات شكل می گیرد. اولاً باید 
نظارت استصوابی از بین برود و این ردصاحیت های جناحی 
و جریانی که جبهه پایداری به کمک شورای نگهبان و دولت 
اجرا می کند، برداشته شود که انتخاب شوندگان از همه 
سایق سیاسی کشور، امكان کاندیدا شدن داشته باشند، 
البته به دنبال آن انتخاب کنندگان هم مشاهده کنند که 
در بین کاندیداها، کاندیدای باب سلیقه و میل خودشان 
وجود دارد و تاش کنند تا او را به مجلس بفرستند، بنابراین 
مشارکت حداکثری انجام شود و آن وقت است که یک 
وحدت و وفاق ملی به وجود می آید که می توان اسم آن را 

وحدت گذاشت.

وحدت مورد نظر جبهه پایداری همان 
انحصارطلبی و حذف دیگران است

اما وحدتی که این افراد مطرح می کنند این است که همه 
شما کنار بروید، هیچ کس مشارکت نكند، همه قدرت را هم 
به ما بدهید و شما هم زیر چتر ما بیایید. لذا تفكر اینها تفكر 
انحصارطلبی و خودبرتربینی است به این معنی که اینها اصاً 

دیگران را قبول ندارند. چنانچه مصباح یزدی تفكر هیچ کس 
غیر از تفكر خودش را قبول نداشت حتی تفكر امام )ره( را هم 
قبول نداشت. بنابراین جبهه پایداری که پیرو خالص مصباح 
است جایی برای وحدت ندارد چراکه اینها حتی با خودشان 
هم نمی توانند وحدت کنند چه برسد به اینكه با جریان های 

دیگر وحدت کنند.

شنیده شده رهبری دستور داده اند در 
ردصلاحیت ها تجدیدنظر شود

درست است که کشور نیاز به وحدت دارد، وحدتی که 
می توانست در این انتخابات اتفاق بیفتد اما با قانون 
انتخابات که مجلس تحت سلطه جبهه پایداری، تصویب 
کرده، حسن نیت خود را نیت نشان داده است. به عبارت 
دیگر اگر این مجلس اساساً دنبال وحدت بود باید در 
این قانون، حسن نیست خود را نشان می داد و قانون 
انتخابات را به صورتی می نوشت که نظارت استصوابی 
برداشته شود و کار انتخابات با استعام از چهار منبع 
که البته کردند پنج منبع یعنی سپاه هم هست، انجام 
می شد اما کاری کردند که خودشان هم زیر نظر 

هیئت های اجرایی هستند.
بنابراین مجلس قفل محكم تری به انتخابات زد و کار را به 
جایی رساند که الان هیات های اجرایی که وابسته به دولت 
هستند، تمام اصاح طلبان را رد صاحیت کردند تا جایی که 
حتی پزشكیان که مورد قبول مقام معظم رهبری هستند، 
ردصاحیت شد البته اخیراً هم شنیده شده که ایشان دستور 
دادند باید در صاحیت ها تجدید نظر شود. بنابراین اینها 
حتی نتوانستند پزشكیان را هم در مجلس تحمل کنند و 
اساساً با هر تفكری غیر از تفكر خودشان، دشمن و در تضاد 

هستند و تحول نمی کنند.
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معـاون اول رئیـس جمهـور توافقـات خوبـی در 
زمینه هـای مختلـف میـان تهـران و دمشـق به 
امضا رسـیده کـه عملیاتی شـدن آنها بـا جدیت 
پیگیری می شـود، گفـت: با مشـارکت ایـران در 
بازسـازی سـوریه، مردم این کشـور نتایـج و آثار 

مثبـت آن را احسـاس خواهنـد کرد. 
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، 
پانزدهمیـن نشسـت کمیتـه عالـی مشـترک 
همـكاری هـای اقتصـادی جمهـوری اسـامی 
ایـران و جمهـوری عربـی سـوریه ظهـر امـروز 
- شـنبه 18 آذرمـاه - بـا حضـور محمـد مخبـر 
معـاون اول رئیـس جمهـور و حسـین عرنـوس 
نخسـت وزیـر سـوریه برگـزار شـد و در حاشـیه 
آن یادداشـت تفاهم نشسـت و 6 سـند همكاری 
به امضا مسـئولان  عالـی رتبه دو کشـور رسـید.
وی در این نشسـت با ابراز خرسـندی از برگزاری 
پانزدهمین کمیسیون عالی مشـترک همكاری 
هـای اقتصـادی ایـران و سـوریه گفـت: بسـیار 
خرسـند هسـتیم که ایـن کمیتـه پـس از وقفه 
ای طولانی برگزار شـد و به تصمیمات و توافقات 

خوبی نیـز دسـت پیـدا کردیم.
وی از سـفر رئیـس جمهـور ایـران بـه سـوریه 
به عنـوان نقطـه عطفـی در روابـط و مناسـبات 
تهران ـ دمشـق یاد کـرد و گفـت: در سـفر آیت 
الله رئیسـی به سـوریه 16 سـند همـكاری میان 
دو کشـور بـه امضا رسـید کـه باید تـاش کنیم 
ایـن اسـناد همـكاری بـه همـراه توافقاتـی کـه 
امـروز میـان دو کشـور منعقـد شـد بـا جدیـت 

عملیاتـی شـود.
معاون اول رئیس جمهـور با بیان اینكـه امروز در 
کمیته عالی مشـترک همـكاری های دو کشـور 
مباحـث و موضوعـات متعـددی در بخش هـای 
مختلف نفـت،  گاز،  برق،  صنعـت، تجـارت آزاد و 

گردشـگری مورد بحث و تبادل نظر قـرار گرفت، 
اظهـار داشـت: توافقـات خوبـی در زمینـه های 
بازسـازی کارخانه هـای آسـیب دیـده سـوریه 
توسـط شـرکت های ایرانـی و همچنیـن صدور 
خدمات فنی و مهندسـی و همكاری های بخش 
کشـاورزی میان دو کشـور منعقـد و پنج کمیته 
نیـز بـرای پیگیـری ایـن موضوعـات تعییـن و 

مشـخص شد.
وی اظهار امیـدواری کرد با اجـرای این توافقات و 
مشـارکت جدی ایران در بازسازی سـوریه، مردم 
این کشـور نتایج و آثار مثبـت این توافقـات را در 
حل مسـائل و رفع مشـكات و ارتقاء سـطح رفاه 

احسـاس کنند.
حسین عرنوس نخسـت وزیر سـوریه نیز در این 
نشسـت با تاکید بر اینكه تهران و دمشق دیدگاه 
های مشـترکی در خصوص جنـگ ظالمانه رژیم 
صهیونیسـتی علیه مردم غزه دارند، گفت: محور 
مقاومت اجـازه نخواهـد داد رژیم صهیونیسـتی 
به اهـداف خـود بـرای بیـرون رانـدن مـردم غزه 

دسـت پیدا کند.
وی دیدارها و مذاکرات روسـای جمهور دو کشور 
در سـفر آیـت الله رئیسـی بـه دمشـق را نقطـه 

عطفی مهـم و سرنوشـت سـاز بـرای گسـترش 
هـر چـه بیشـتر مناسـبات دوجانبـه ارزیابـی و 
خاطرنشـان کـرد: بایـد تاش کنیـم توافقـات و 
اسـنادی که میان دو کشـور بـه امضا رسـیده به 

صـورت جـدی اجرایی شـود.
وی افزود: طی چند ماه گذشـته توانسـته ایم گام 
های مثبتی برداریـم و اقداماتی که طی سـالیان 
سـال معطل مانـده بود را بـه نتیجه برسـانیم که 
این نشانگر مسـئولیت پذیری هر دو کشور برای 

گسترش مناسـبات دوجانبه است.
نخسـت وزیر سـوریه بـا اشـاره بـه مذاکـرات دو 
هیـات در خصـوص موضوعـات مختلـف، گفت: 
در این مذاکـرات تصمیمات و توافقـات خوبی در 
حوزه همـكاری های بانكـی، تجـارت آزاد، بیمه، 
انرژی و گردشـگری اتخاذ شـد و تاکید مسئولان 
دو کشـور ایـن اسـت کـه ایـن توافقـات هرچـه 

سـریع تر عملیاتـی شـود.
وی اظهـار امیـدواری کـرد بـا پیگیـری جـدی 
مسئولان دو کشـور شـاهد نتایج و دستاوردهای 
ملمـوس در گسـترش مناسـبات و ارتقاء سـطح 
همكاری هـای دو کشـور باشـیم و ملت هـای دو 
کشـور آثار و نتایج این توافقات را احساس کنند.

مصطفـی کواکبیـان در کافـه خبـر خبرآنایـن 
با تاکیـد بـر فضـای سیاسـی سـرد و رخـوت در 
دانشـگاه ها، تاکید کرد: طی 3 سـال اخیر فضای 
دانشـگاه ها بسیار یک سـویه شـده و فعالیت های 
سیاسـی عمدتـاً توسـط افـرادی کـه بـا رییـس 
دانشكده، رییس دانشگاه و وزارت علوم هماهنگ 
هسـتند، صورت می گیـرد و اکثـراً هم دوسـتان 
بسـیج دانشـجویی فعالیت می کننـد. کواکبیان 
در ابتـدای ایـن گفتگو بـه سـوالی دربـاره فضای 
سیاسـی دانشـگاه ها در آسـتانه انتخابات پاسـخ 
داد و تاکیـد کـرد فضـای سـرد و بـی تفاوتـی در 
دانشـگاه هـا نسـبت بـه مسـائل سیاسـی وجود 
دارد. او گریـزی بـه چرخـش نسـلی در دانشـگاه 
ها و نسـل Z نیز زد و تاکیـد کرد؛»انتخابات اصا 
دغدغـه این طیف از دانشـجویان نیسـت« شـما 
سال هاست که در یكی از سیاسـی ترین دانشگاه 
هـای کشـور تدریس مـی کنید، فضای سیاسـی 
دانشگاه ها خصوصا در 3 سـال اخیر را در مقایسه 
با قبـل چطـور می بینیـد؟ برخـی نیـز معتقدند 
فـارغ از چرخـش دولـت هـا، چرخش نسـلی نیز 
فضـای دانشـگاه ها سـرد شـده اسـت و نسـل … 
چندان اهمیتـی به سیاسـت و مباحث سیاسـی 
نمی دهد.« کواکبیان، نماینده پیشـین مجلس، 
در پاسـخ گفـت: در ابتـدا روز دانشـجو را به همه 
دانشـجویان تبریـک می گویـم و یـاد و خاطـره 
3 شـهید عزیـزی کـه در 16 آذر ماه سـال 1332 
به شـهادت رسـیدند را گرامی مـی دارم. در مورد 
فضای سیاسـی دانشـگاه ها 3 نكته حائـز اهمیت 
اسـت اولین مورد اینكـه طی 3 سـال اخیر فضای 
دانشـگاه ها بسـیار یک سـویه شـده، نـه اینكـه 
فعالیت های سیاسـی صورت نگیرد، بلكه منظور 
ایـن اسـت فعالیت هـای سیاسـی عمدتاً توسـط 
افرادی کـه با رئیس دانشـكده، رییس دانشـگاه و 

وزارت علوم هماهنگ هسـتند، صورت می گیرد.
وی افزود: اکثراً هم دوسـتان بسـیج دانشـجویی 
فعالیت می کنند برای مثال بیش از 2۵ دانشـگاه 
و مرکز آمـوزش عالی در تهـران از بنده بـرای روز 
دانشـجو دعـوت کردنـد کـه وقتـی از مدعویـن 
می پرسـم شـما؟ می گوید از بسـیج دانشـجویی 
تمـاس گرفتـم، گویـا تشـكل های دیگـر وجـود 
ندارند، البتـه بنده از تشـكل های دیگر پرسـیدم 
که چـرا فعالیـت نمی کنیـد و آنهـا گفتنـد ما هر 
سـخنرانی را بخواهیم دعوت کنیـم می گویند نه 
این فـرد اجـازه ورود بـه دانشـگاه ها را نـدارد. این 
چهره سیاسـی اصـاح طلـب گفت: البته بسـیج 
دانشـجویی دعـوت کند مجـاز هسـتیم امـا اگر 
تشـكل های دانشـجویی دیگر نظیـر انجمن های 
اسـامی دعوت کننـد، می گوینـد خیـر، دعوت 
نكنیـد. عمدتـاً سـخنران ها افـرادی هسـتند که 
باید بـا محیـط دانشـگاه، دانشـكده و مسـئولین 
آن هماهنـگ باشـند در غیـر ایـن صـورت اجازه 
ورود بـه افـراد را نمی دهنـد و طبیعتـاً تشـكل 
دانشـجویی کـه اصاح طلـب اسـت و می خواهد 
چهره ای از همین جریـان را هم دعوت کند، اجازه 
نمی دهند. نكته دیگر این اسـت که دانشـجویان 

دهـه نودی کـه تحت عنـوان نسـل Z از آنهـا یاد 
می کننـد، اصـاً حـال و هـوای دیگـری دارنـد و 
متاسـفانه ما زبـان اینها را هـم بلد نیسـتیم که با 
آنها گفتگو کنیم و تفاهم داشته باشیم، لذا قضیه 
انتخابـات خیلی بـرای این نسـل اهمیت نـدارد. 
بنـده از سـر کنجـكاوی دربـاره انتخابات اسـفند 
ماه از دانشجویان پرسـیدم که چه گرایشی دارند 
و عضـو چـه گروه هایـی هسـتند آنهـا در پاسـخ 
گفتنـد انتخابـات چیسـت؟ چـه زمانـی برگـزار 
می شـود؟ کجاسـت؟ در واقـع انتخابـات دغدغه 
دانشـجویان نیسـت. نكتـه دیگـر ایـن اسـت که 
مسئولین کشـور هم فضا را به سمتی می برند که 
خیلی دغدغه این را ندارند که دانشـجویان هم در 
مباحث نقش آفرینی کنند، نظر بدهند و نظرشان 
اهمیت داشـته باشـد. تقریباً اکثر روسای جمهور 
روز دانشـجو بـه دانشـگاه ها رفتند امـا گاهی فرد 
احسـاس می کنـد کـه اگـر رییس جمهـوری به 
دانشـگاه می رفت هـم رفتن بـه دانشـگاه برایش 
مهـم بـود هـم آگاهـی از نظـر دانشـجویان برای 
او اهمیـت داشـت امـا الان نه رفتـن به دانشـگاه 
برایشان اهمیت دارد نه شـنیدن نظر دانشجویان 

و دانشـگاه اهمیت دارد.

مخبر در حاشیه نشست کمیته همکاری های اقتصادی ایران و سوریه؛

اجرای اسناد همکاری پیگیری می شود
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استاندار کرمان خبر داد؛

 تنش آبی کرمان و 
رفسنجان رفع می شود

اسـتاندار کرمان از رفع تنش آبـی کرمان 
و رفسـنجان تـا ابتـدای تابسـتان سـال 

آینـده خبـر داد.
محمدمهـدی فـداکار صبـح در آییـن 
کلنگ زنـی 4 طـرح آبرسـانی شهرسـتان 
کرمـان اظهـار کـرد: تامیـن آب شـرب 
اولین مشـكل اسـتان کرمان اسـت و این 

موضـوع یكـی از اولویت هاسـت.
او بیان کـرد: امیدواریم بـا اقدامات صورت 
گرفتـه در زمینـه تامیـن آب شـرب در 
تابسـتان سـال آینده در شهرسـتان های 
کرمـان و رفسـنجان تنـش آبـی نداشـته 
باشیم.  اسـتاندار کرمان با اشـاره به اینكه 
2۰ حلقـه چـاه بـرای 4 طـرح آبرسـانی 
بـه شهرسـتان کرمـان تجهیـز می شـود، 
خاطرنشـان کرد: یكی از مشـكات شـهر 
کرمان مربـوط به مشـكل کمبـود آب در 
رینـگ دور شـهر اسـت و امـكان تقویـت 
شـبكه آب نبود که این مشـكل بـا اصاح 

خـط آبرسـانی در حـال رفع اسـت.
 فـداکار عنـوان کـرد: در منطقـه سـیدی 
کرمـان بایـد مخـزن بـزرگ نصـب شـود 
و نصـب مخـزن در گلـزار شـهدا شـروع 
شـده اسـت . وی بیان کـرد: بـرای اجرای 
4 طـرح آبرسـانی شهرسـتان کرمـان ۵ 
هزار میلیـارد تومان اعتبـار در نظر گرفته 

شـده اسـت .

مدیـرکل فرودگاه هـای اسـتان کرمـان گفـت: در 
هفت ماهه اول سـال جاری نسـبت به مدت مشـابه 
سـال قبـل شـاهد افزایـش 3۰ درصـدی پروازهـا 
در اسـتان کرمـان بوده ایـم. علـی جزینـی زاده در 
جمـع خبرنـگاران اظهـار داشـت: در هفت ماهـه 
اول سـال جاری نسـبت به مدت مشـابه سـال قبل 
شـاهد افزایـش 3۰ درصـدی پروازهـا در اسـتان 
کرمـان بوده ایـم. مدیـرکل فرودگاه هـای اسـتان 
کرمـان گفـت: امیدواریـم بـا قراردادهایـی کـه بـا 

شـرکت های مختلف هواپیمایـی بسـته ایم و ورود 
هواپیماهـای پهن پیكـر بـه نـاوگان حمل ونقـل 
هوایـی اسـتان کرمـان مشـكل کمبـود بلیـط را 
مرتفع سازیم. او خاطرنشان سـاخت: از ابتدای سال 
تاکنون قریب بـه 8۰ میلیـارد تومان بـه پروژه های 
عمرانـی و بهسـازی فرودگاه هـای سـطح اسـتان 
اختصاص یافتـه اسـت جزینـی زاده اعـام کـرد: 
فـرودگاه سـیرجان از مـا آینـده فعالیـت خـود را 

مجـدداً آغـاز خواهـد کرد.

پـارک آبـی دلفیـن پـس از بازسـازی کلـی و 
تعویـض تجهیـزات و وسـایل بـازی و تعمیـرات 
اساسـی سـاختمان و ایمن سـازی کلیه بخش ها، 

تحویـل شـهرداری سـیرجان شـد.
 بـه گـزارش کرمان نـو، ایـن مطلـب را رحیـم 
پورحسینعلی مدیر زیر سـاخت و عمرانی شرکت 
توسـعه آهـن و فـولاد گل گهر بیـان کـرد و افزود 
ایـن شـرکت در راسـتای انجـام مسـئولیت های 
اجتماعـی و توجه بـه نیاز شـهروندان سـیرجانی 
به اماکن تفریحی و ورزشـی و باهمت شـهرداری 
سـیرجان، پـارک آبـی دلفیـن را کـه سـال ها به 
دلیـل خرابـی، فرسـودگی و غیـر ایمـن بـودن 
تجهیـزات و وسـایل بازی بااسـتفاده مانـده بود، 

بـا اختصاص بودجـه ای چنـد ده میلیـارد تومانی 
و بـا به کارگرفتن پیمانـكاران مجرب، بازسـازی و 

ایمن سـازی کـرد.
 او گفت ایـن پارک بـا 1۰۰۰ مترمربـع زیربنا و 
گنجایش 2۰۰ نفر، شـامل امكاناتی از قبیل سه 
دسـتگاه سرسـره آبی، اسـتخر کودک، سرسره 
کـودک، سـونا بخار و خشـک، اتـاق احیـا، اتاق 
غریـق نجـات و سیسـتم تهویه مطبـوع هـوا 

اسـت.
 قـرار اسـت شـهرداری سـیرجان پـس از اخـذ 
مجوزهای اداره اسـتاندارد و تشكیل تیم عملیاتی 
برای بهره بـرداری از ایـن مجموعه آبـی، به زودی 

آن را در اختیـار مـردم سـیرجان قـرار دهد.

پره گیری صیادان 
انزلی 

بـا واردشـدن بـه نیمـه دوم سـال صیـد ماهیـان 
اسـتخوانی در گیـان کـه بـه پـره گیـری معـروف 
اسـت آغاز گردیـده و تا پایـان سـال ادامـه می یابد. 
بـا ایـن روش صیـادان تـور ماهیگیـری خـود را که 
چندین متر طـول دارد توسـط قایق از ابتدا سـاحل 
تـا چندصدمتـری آن پهـن نمـوده و بعد از گذشـت 
چندین سـاعت با روش های خاص خـود آن را جمع 

ینـد. می نما

عكاس/  محمد رنجبر / تسنیم

مدیرکل فرودگاه های استان کرمان: 
تعداد پروازها در استان کرمان 3۰درصد افزایش یافت

مدیر زیر ساخت و عمرانی شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر خبر داد:
شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر پارک آبی دلفین را 

تحویل شهرداری داد

برگزاری جشنواره شهرنما به یادآوری 
نسبت به فرزندآوری منجر می شود

رئیس دانشـگاه علـوم پزشـكی رفسـنجان گفـت: برگـزاری رویدادهـای فرهنگی و 
هنری همچون جشـنواره فیلم »شـهرنما« می تواند به یادآوری مسـتمر افراد جامعه 

نسـبت به فرزنـدآوری منجر شـود.
به گـزارش پایـگاه اطاع رسـانی شـهرداری رفسـنجان، وحیـد محمدی شـاهرخی 
اظهـار کـرد: بـه دنبـال ابـاغ سیاسـت های کلـی جمعیـت مقـام معظم رهبـری و 
مصوبه قانـون جوانی جمعیـت و حمایـت از خانواده، دسـتگاه های متعـددی مكلف 
بـه به کارگیـری تمامی ظرفیـت خـود در راسـتای افزایـش نـرخ جمعیـت و جوانی 
جمعیت شـدند. او حضور قشـر فعال، جوان و محرک جامعه را در انجـام فعالیت های 
اقتصـادی، اجتماعـی، سیاسـی و امنیتی مؤثـر خواند و گفـت: به منظور پیشـگیری 
از روند پیری جامعه بایسـتی در راسـتای جوانی جمعیـت، صیانت از خانواده و رشـد 
جمعیـت گام هـای اساسـی برداریم.  محمـدی شـاهرخی با اشـاره بـه اهمیت نقش 
شـهرداری و دانشـگاه در ترویـج فرهنـگ و تربیـت و اطاع رسـانی و آگاهـی دادن 
به جامعـه در حوزه جوانـی جمعیـت و خانـواده، تصریح کـرد: برگـزاری رویدادهای 
فرهنگی و هنـری و نمایش آثار در معـرض عموم می توانـد به یادآوری مسـتمر افراد 
جامعه مؤثر باشـد. او زیسـت عفیفانه را یكی از موضوعات محوری جشنواره سراسری 
فیلـم »شـهرنما« بیـان کـرد کـه می توانـد در صیانـت از رشـد جمعیـت و تحكیم و 
پایداری خانواده مؤثر باشـد و گفت: فیلمسـازان می توانند در این حـوزه آثار مطلوبی 

تولید کـرده و بـه نمایـش بگذارند.
 رئیـس دانشـگاه علـوم پزشـكی رفسـنجان در ادامـه با اشـاره بـه نقش بسـیار مهم 
بهورزان خانه های بهداشـت و مراکز بهداشـت روستایی و مراقبین سـامت در شهر، 
افـزود: آمادگـی خـود را برای همـكاری بـا فیلمسـازان و عاقه منـدان در ایـن حوزه 
اعـام می کنیـم. او ادامـه داد: باتوجه بـه اهمیـت نقـش کارشناسـان و متخصصـان 
زنان و زایمان در سـامت مادران، فرزنـدآوری و تعـداد فرزند بالا در تربیـت بچه ها و 
سـامت روح و روان خانواده مؤثر بـوده و می توانـد به عنوان یكـی از محورهای اصلی 
جشـنواره مدنظر قرار گیـرد. محمدی شـاهرخی با بیـان اینكه اجرای سیاسـت های 
حوزه جمعیـت و خانواده در بلندمـدت تأثیرگذار خواهـد بود و برگـزاری رویدادهای 
هنـری می تواند در ایـن امر نقش آفرین باشـد، گفت: بـرای خروج از بحـران جمعیت 
می توان با تولیـد آثار هنـری درخور، ضمـن تحقق فرمایشـات مقام معظـم رهبری، 

در راسـتای برنامه هـای وزارت بهداشـت نیز اقدامـات مطلوبی صـورت گیرد.

خبر

ــادی  ــژه اقتص ــه وی ــی منطق ــزارش روابط عموم ــه گ  ب
رفســنجان؛ محمــد رحیمــی مشــاور دانش آمــوزی ایــن 
ــدف  ــوزان ه ــی دانش آم ــروزه تمام ــت: ام ــه گف منطق
ــرای شــغل آینــده، کار در ارگان هــای دولتــی  خــود را ب
ــی از  ــال کارهای ــه دنب ــر کســی ب ــا کمت گذاشــته اند؛ ام

ــی رود. ــتغال زایی م ــی و اش ــل کارآفرین قبی
ارتبــاط  مــا  هــدف  کــرد:  بیــان  رحیمــی   
آموزش وپــرورش و دانش آمــوزان بــا منطقــه ویــژه 
ــای  ــل کاس ه ــاط از قبی ــن ارتب ــت، ای ــادی اس اقتص
کارآفرینــی و کارآمــوزی کــه در جهــت آشــنایی 
دانش آمــوزان بــا شــغل آینــده خــود و همچنیــن 
انتخــاب شــغلی مناســب بــرای خودشــان اســت. 
 وی ادامــه داد: ایــن آموزش هــا زیــر نظــر اســاتید 

ــتان و  ــر شهرس ــان برت ــا کارآفرین ــاط ب ــرب و ارتب مج
ــا  ــد از آموزش ه ــن بع ــن کشــور اســت، همچنی همچنی
می تــوان افــراد بااســتعداد را جــذب کــرد و زمینــه 
ــرای کشــور  اشــتغال زایی و رشــد بالقــوه اقتصــادی را ب
رقــم زد.  رحیمــی تصریــح کــرد: بــا ایجــاد تفكــر 
ــادی و  ــد اقتص ــوان در رش ــان می ت ــی در جوان کارآفرین
ــر انقــاب  صنعتــی کشــور کمــک کــرد و فرمــوده رهب

ــید. ــق بخش ــامی را تحق اس
 بهنــام قلی نســب دیگــر مشــاور دانش آمــوزی 
ــن  ــی بی ــه نزدیك ــروز رابط ــای ام ــت: در دنی ــز گف نی
ــث  ــه باع ــن رابط ــود دارد، ای ــت وج ــی و صنع کارآفرین
ــای لازم  ــد مهارت ه ــجویان بتوانن ــه دانش ــود ک می ش
بــرای پیشــرفت در جهــان مــدرن را توســعه دهنــد و به 

ــد.  ــک کنن ــادی کم ــد اقتص ــت و رش ــعه صنع توس
 قلی نســب ایــراد کــرد: ارتبــاط بیــن کارآفرینــی و 
صنعــت باعــث می شــود کــه دانشــجویان بتواننــد درک 
عمیقــی از نیازهــا و مشــكات صنعــت داشــته باشــند و 

ــد. ــه دهن ــه ارائ ــای نوآوران راه حل ه
 وی ادامــه داد: کارآفرینــی باعــث می شــود کــه 
دانشــجویان توانایی هــای کارآفرینانــه ای بــرای تجــارت 
و کســب وکار توســعه دهنــد و به عنــوان نیــروی کار 

ــوند.  ــه ش ــه کار گرفت ــت ب ــر در صنع ماه
 قلی نســب اضافــه کــرد: ایــن تفكــر شــغلی در 
دانشــجویان باعــث می شــود تــا باروحیــه و انگیــزه 
بیشــتری بــه بــازار کار وارد شــوند و به عنــوان 
کارآفرینــان موفــق و مبتكــری مطلــوب باشــند.

محمدمهـدی فـداکار در جلسـه شـورای معـادن از اعـام 
سـرمایه گذاری میدکو در صنعت زغال سـنگ خبـر می دهد. 
او گفت: صندوق بازنشسـتگی فـولاد نمی تواند سـرمایه گذار 

باشـد.
به گـزارش کرمان نـو میدکـو دوهفتـه ای یک بار زغـال وارد 
کشـور می کنـد و ایـن میـان صنعـت زغال سـنگ کرمـان 
خوابیـده و تولیـدش در پایین تریـن حـد ممكـن اسـت. 
موضوعی که اسـتاندار کرمان دلیلش را نبود سـرمایه گذاری 
در صنعـت زغـال کرمـان اعـام می کنـد و چـاره کار را در 

سـرمایه گذاری میدکـو می بینـد.

صنعت زغـال کرمان دنبال سـرمایه گذار اسـت.موضوعی که 
پیش تر حتی بـا ورود یک سـرمایه گذار خارجی دنبال شـد و 
حالا به گفته اسـتاندار کرمان هنوز به نتیجه نرسـیده اسـت.

محمدمهـدی فـداکار امـا در این جلسـه شـورای معـادن از 
اعام سـرمایه گذاری میدکـو در ایـن صنعت خبـر می دهد. 
فداکار بـا بیـان اینكه بـا پورمنـد دراین رابطه صحبـت کرده 
و موافقتـش را جلـب کـرده اسـت، می گویـد: واقعیـت ایـن 
اسـت که صندوق بازنشسـتگی این کاره نیسـت و نمی تواند 

شـرکت سـرمایه گذار باشـد.
در ایـن جلسـه پورابراهیمـی، نماینـده مـردم کرمـان و راور 

می خواهـد تا یک سـاعت وقـت در یكی از جلسـات شـورای 
معـادن برای حـل مشـكات زغال سـنگ کرمـان اختصاص 

پیـدا کند.
بـه گفتـه او در وضعیت فعلـی شـرکت های فولادی اسـتان 
هم به دلیـل نبود زغـال زیـر ظرفیـت کار می کننـد و تولید 

دچار مشـكل شـده است.
محمدمهـدی فـداکار در جلسـه شـورای معـادن از اعـام 
سـرمایه گذاری میدکو در صنعت زغال سـنگ خبـر می دهد. 
او گفت: صندوق بازنشسـتگی فـولاد نمی تواند سـرمایه گذار 

باشـد.

ایجاد تفکر کارآفرینی در جوانان در رشد اقتصادی و صنعتی
 کشور کمک می کند

استاندار کرمان خبر داد؛ 

میدکو در صنعت زغال سنگ کرمان سرمایه گذاری می کند

انعقاد تفاهم نامه مشترک میان منطقه شش 
عملیات انتقال گاز و شرکت گاز استان کرمان

 تفاهم نامه مشترک مدیریت در شرایط بحران میان شرکت گاز 
استان کرمان و منطقه شش عملیات انتقال گاز امضا شد.  به گزارش 
روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان، در جلسه مشترک میان 
محمدرضا سلیمانی؛ مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان و رضا 
رفیعی؛ سرپرست منطقه شش عملیات انتقال گاز تفاهم نامه ای 
با عنوان مدیریت بحران بین این دو شرکت منعقد شد.  لازم به 
ذکر است این تفاهم نامه باهدف تقویت تعامات در حوزه های 
عملیاتی، تحویل و تحول پروژه ها و استفاده از ظرفیت های موجود 
برگزار شد. از اهداف دیگر عقد تفاهم نامه فوق، همكاری فی ما بین 
دو شرکت، باتوجه به اهمیت دسترسی به امكانات و تجهیزات 
موردنیاز در کمترین زمان ممكن و همچنین هزینه های بالای 
اجاره ماشین آلات و تجهیزات لجستیكی و عام المنفعه است 
که دراین خصوص طرفین قادر خواهند بود ضمن دسترسی به 
امكانات موردنیاز در کمترین زمان ممكن نسبت به صرفه جویی در 

هزینه های کنترل بحران شرایط اضطراری اقدام نمایند.

فراخوان عکاسی جایزه 
 2۰2۵ Prix Elysée بین المللی

منتشر شد.
مهلت: 8 بهمن 14۰2

مسـابقه Prix Elysée، یكـی از معتبرترین جوایز عكاسـی 
جهـان بـرای سـال 2۰2۵ از همـه عكاسـان جهـان دعـوت 
 Prix Elysée ،2۰14 بـه مشـارکت می کنـد. از سـال
نتیجـه همـكاری انحصـاری بیـن Photo Elysee و 

Parmigiani Fleurier بـوده اسـت.
دربـاره مسـابقه: هـدف Prix Elysée بالابـردن شـهرت 
بین المللی یک عكاس خوش آتیه اسـت که در کشـور خودش 
شناخته شـده اسـت و بدین منظور حمایت مالی قابل توجهی 

بـرای یـک پـروژه جاه طلبانـه ارائـه می کند.
همـه عكاسـانی کـه حرفـه خـود را بـر پایـه نمایشـگاه ها و 
انتشـار آثـار بنـا کرده اند، امـا از سـابقه شـغلی خـود در میانه 
راه هنـوز بهـره ای نبرده انـد، واجـد شـرایط شـرکت در ایـن 

مسـابقه هسـتند.
هزینه شرکت در مسابقه رایگان است.

عكاسـان باید توسـط یک متخصص شـناخته شـده در زمینه 
عكاسـی یا هنر )گالـری، انتشـارات و غیره( توصیه شـوند

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی: 

زغال سنگ کرمان می تواند رکورد 
تولید زغال را بزند

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شـورای اسـامی گفت: باتوجه به ظرفیت معادن 
زغال سـنگ اسـتان کرمان، این شـرکت می تواند رکورد تولید زغال را بزنـد. محمدرضا 
پورابراهیمی در جلسـه شـورای معادن اسـتان کرمان، اظهار کـرد: ضـرورت دارد روند 
فعالیت معادن زغال سـنگ اسـتان آسیب شناسـی شـود. او تأکید کرد: باتوجه به اینكه 
برخی واحدهای فولادی با مشـكل گاز روبرو هسـتند، سـهم میزان مصرف گاز اسـتان 
افزایش داده شـده اسـت.  پورابراهیمـی همچنین با اشـاره بـه اینكه بایسـتی وضعیت 
اشـتغال و تولید معادن تعییـن و تصمیم های لازم اتخاذ شـود، گفت: در ایـن میان باید 
به معـادن زغال سـنگ نگاه ویـژه ای داشـته باشـیم. او بیان کـرد: شـرکت های فولادی 
به دلیل عـدم وجود زغال، کمتـر از ظرفیـت کار می کننـد و این وضعیت برای اسـتانی 
که ظرفیـت زغـال خوبـی دارد مطلوب نیسـت، بـه همین جهـت باید آسیب شناسـی 
لازم را در این زمینـه انجام دهیم. پورابراهیمی در پایان یادآور شـد: سـازمان مدیریت و 
برنامه ریزی اسـتان پیگیری هـای لازم جهت واریز همه سـهم اسـتان کرمـان از حقوق 

دولتی معـادن را انجـام دهد.

خبر

نخســتین کنســانتره تولیــدی در مجتمــع مــس درآلــو، بــه میــزان 
18۷.۵ تــن بــا عیــار 21 درصــد چهارشــنبه 1۵ آذرمــاه بــه مجتمــع مــس 

ــد ــتاده ش ــنجان فرس ــمه رفس سرچش
 مهنــدس محمدرضــا ســرحدی، مدیــر مجتمــع مــس درآلــو، با اعــام این 
خبر، گفــت: تمــام مراحــل عملیــات اجرایــی مجتمع مــس درآلو مشــتمل 
ــن  ــن آب ای ــا تأمی ــان رســیده و تنه ــه پای ــظ ب ــه تغلی ــدن و کارخان ــر مع ب
ــم پیــرو مذاکــرات  ــده اســت کــه امیدواری ــر باقی مان مجتمــع از ســوی راب
شــرکت ملی صنایع مــس ایــران بــا شــرکت آب منطقــه ای اســتان کرمان، 

ایــن مســئله نیــز رفــع شــود و مجتمــع در مــدار تولیــد قــرار گیــرد.
او بیــان کــرد: ورودی کارخانــه تغلیــظ ایــن مجتمــع ۷ میلیــون تــن خــاک 
بــا عیــار 3۷ صــدم درصــد اســت و تــوان تولیــد 1۰۰ هــزار تــن کنســانتره 

بــا عیــار 2۵درصــد را دارد.  ســرحدی در ادامــه بــا بیــان این کــه کنســانتره 
ــال  ــان ارس ــتان کرم ــای اس ــر مجتمع ه ــه دیگ ــع ب ــن مجتم ــدی ای تولی
ــس  ــع م ــدازی مجتم ــداث و راه ان ــرای اح ــرد: ب ــح ک ــد، تصری ــد ش خواه
ــار  ــان ســرمایه گذاری شــده و از حــدود چه ــارد توم ــزار میلی ــو 13 ه درآل

ــاه قبــل آمــاده تولیــد اســت. م
ــد،  ــت تولی ــش وضعی ــر پای ــاوه ب ــدت، ع ــن م ــد ای ــزود: در طــی تولی او اف
بررســی روند عملكــرد تجهیــزات نیــز توســط همــه ارکان پــروژه و حمایت 
ــز مشــكات  مجتمــع مــس سرچشــمه انجــام شــده و در حــال حاضــر نی

ــتند. ــدن هس ــال رفع ش ــده در ح ــاهده ش مش
ــرای  ــو همچنیــن حــل مســئله تأمیــن آب را ب ــر مجتمــع مــس درآل  مدی
ــدازی پایــدار ایــن مجتمــع ضــروری دانســت و گفــت:  ــم و راه ان تولیــد دائ

بــرای تولیــد دائمــی در مجتمــع مــس درآلــو بــه آب بــه میــزان 12۰ لیتــر 
ــر در  ــا 2۰ لیت ــش، تنه ــاه پی ــه از دو م ــم درحالی ک ــاز داری ــه نی در ثانی
ثانیــه تأمیــن شــده کــه بــا ذخیره ســازی بــه میــزان 4۵ هــزار مترمكعــب 

ــد داشــته باشــیم. ــداوم در ســه شــیفت تولی توانســتیم 8 روز م
ــه ایــن موضــوع کــه بخشــی از کنســانتره بایــد در  او اظهــار کــرد: باتوجه ب
تیكنــر مــس باقــی بمانــد، از 3۰۰ تــن کنســانتره تولیــدی، 18۷.۵ تــن بــا 
عیــار 21 درصــد بــا حضــور حراســت و همــكاران شــرکت افــق بــه مجتمع 

مــس سرچشــمه رفســنجان فرســتاده شــد.
ــا تبریــک آغــاز تولیــد مجتمــع مــس درآلــو بــه مدیرعامــل و   ســرحدی ب
همــه همــكاران شــرکت ملــی صنایع مــس ایــران، ابــراز امیــدواری کــرد با 
تأمیــن آب پایــدار، ایــن مجتمــع تولیــد دائمــی خــود را رســماً آغــاز کنــد.

مدیر مجتمع مس درآلو: 

اولین کنسانتره تولیدی مجتمع مس درآلو به مجتمع مس سرچشمه رفسنجان فرستاده شد


